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Türkiye Seyahat Acen-
taları Birliği (TÜRSAB)
Başkanı Firuz Bağlıka-
ya, tatil satın alınan
web sayfasının adres
çubuğundaki ismin dik-
katlice kontrol edilmesi
gerektiğini belirterek,
"Ödeme, seyahat acen-
telerinin kurumsal
IBAN'ına yapılır." dedi.

Bağlıkaya, internet üze-
rinden tatil satın alan
vatandaşların sayısının
son yıllarda giderek art-
tığını belirterek, "Buna
paralel olarak sahte
web siteleri ve sosyal
medya hesapları üze-
rinden yapılan dolan-
dırıcılıklarda artış göz-
leniyor." dedi. Sayfa 6’da

ABD Başkanı Joe Biden,
5 Kasım'da düzenlene-
cek seçimler için aday-
lıktan çekildiğini duyur-
du. Biden, duyuruyu
sosyal medya hesabın-
dan paylaştığı bir mek-
tupla yaptı. Biden, ABD
Başkanı olarak görev
yapmanın kendisi için
en büyük gurur oldu-

ğunu kaydederek "Tek-
rar seçim için yarışma
niyetindeydim ancak
partim ve ülkem adına
geri çekilmenin en doğ-
rusu olacağına karar
verdim. Geri kalan za-
manda, sadece başkan-
lık görevlerime odakla-
nacağım." ifadesine yer
verdi. » Sayfa 10’da

Fenerbahçe, UEFA Şampiyonlar Ligi
2. eleme turu ilk maçında bugün İs-
viçre'nin Lugano takımıyla deplas-
manda karşılaşacak. Thun Stadı'nda
oynanacak ve TSİ 21.30'da başlayacak
müsabakayı Portekizli hakem Tiago
Martins yönetecek. » Sayfa 11’de

Milli Eğitim Bakanlığı, Li-
selere Geçiş Sistemi (LGS)
kapsamındaki yerleştirme
sonuçlarını "www.meb.
gov.tr" adresinden açıkladı.
Bakanlıktan yapılan açık-
lamaya göre, LGS kapsa-

mında 28 Haziran-17 Tem-
muz'da sınavla öğrenci alan
okullar ve yerel yerleştir-
me için tercih yapan 1
milyon 13 bin 239 öğren-
cinin yüzde 96,21'i tercihle-
rine yerleşti. » Sayfa 3’te

Prof. Dr. Nilgün Canel: Bağımlı aile yapıları
faydadan çok zarar verir çünkü aile olabilmek
için önemli olan, bağımlılık değil bağlılıktır

Fenerbahçe, tur için
avantaj arayacak

Doğru tedavi edilmeyen
yara uzuv kaybettirebilir

Ittıfak MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY’IN RÖPORTAJI 12’DE

Acıbadem Ankara Hastanesi Genel
Cerrahi Uzmanı Prof. Dr. Tuğbay
Tuğ, “4-6 hafta içinde iyileşmeyen
yaralara kronik yara diyoruz” açık-
lamasında bulundu. » Sayfa 2’de

Prof. Dr. A.Nilgün Canel,
Marmara Üniversitesi Psi-
kolojik Danışma ve Reh-
berlik Ana Bilim Dalı’ndan
mezuniyetinin ardından İs-
tanbul Üniversitesi’nde araş-
tırma görevlisi olarak baş-

ladığı akademik yaşamına,
hâlen Marmara Üniversite-
si’nde devam etmektedir.
Alanı ile ilgili kitapları da
olan kıymetli Prof. Dr. Nil-
gün Canel Hanımefendi ile
aile üzerine konuştuk...
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LGS yerleştirme sonuçları açıklandı

Üniversite tercih döneminde genç-
lere yardımcı olabilmek adına Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Dicle Yurda-
kul, gelecekte hangi mesleklerin
geçerliliğini koruyacağıyla ilgili
dikkat çeken tavsiyelerde bulundu.
Yurdakul, “Gençler, alacakları eği-
tim sayesinde kazanacakları be-
cerilerin gelecekte önemli olup
olmayacağını ve makine ya da
bilgisayarların bu beceri alanla-
rında insanlardan daha yetkin hale

gelip gelemeyeceklerini araştırmaları
gerekiyor” dedi. Teknolojinin hızla
ilerlemesiyle birlikte, bazı meslekler
otomasyon ve yapay zeka tarafından
devralınırken, bazıları ise önemini
koruyarak gelecekte de varlığını
sürdürecek. Altınbaş Üniversitesi
Sürdürülebilirlik ve Marka Yönetimi
Koordinatörü Doç. Dr. Dicle Yur-
dakul da üniversite ve bölüm tercihi
yapacak gençlere yönelik önemli
tavsiyelerde bulundu. » Sayfa 3’te

Hazine ve Maliye
Bakanı Mehmet
Şimşek, sosyal med-
ya hesabından Mer-
kez Bankasının tem-
muz ayı Piyasa Ka-
tılımcıları Anketi so-
nuçlarına ilişkin
paylaşım yaptı. Ha-
zine ve Maliye Ba-
kanı Şimşek, enflas-

yon beklentilerinin
hedeflere yakınsa-
dığını bildirerek,
"Temmuzda aylık
enflasyonda geçici
etkiler kaynaklı artış
olmasını beklemek-
le birlikte yıllık en-
flasyonda belirgin
düşüş öngörüyo-
ruz." dedi. Sayfa 6’da

umhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan'ın, Türkiye su-
larında hizmet verecek yeni

bir doğal gaz gemisi alındığını du-
yurmasının ardından gözler Türki-
ye'nin denizlerdeki enerji filosuna çev-
rildi. Erdoğan, 21 Temmuz'da yaptığı
açıklamada, Sakarya Gaz Sahası'ndaki
gaz üretiminde kullanılacak yeni bir
doğal gaz gemisi alındığını, söz konusu
yüzer gaz işletme platformu gemisinin
Türkiye'ye gelmek üzere gelecek hafta
yola çıkacağını dile getirdi. Erdoğan,
aynı açıklamada, 300 metre boyunda
58 metre genişliğindeki geminin
yaklaşık 2 ay sonra Türkiye'de ola-
cağını müjdeledi. Faaliyete geçtiğinde
5 milyon hane halkına yetecek kadar
doğal gazı üretecek bu platformun
bir üs gibi Karadeniz'de 15-20 yıl
hizmet vermesi planlanıyor.

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Al-
parslan Bayraktar da Kasım 2023'te
yaptığı açıklamada, filoya denizde ko-
numlanarak üretim yapabilecek yüzer
üretim, depolama ve tahliye (FPSO)
gemisinin eklenmesinin planlandığını
duyurmuştu. Bayraktar, "Dünyada fazla

olmayan ama önümüzdeki süreçte FPSO
dediğimiz, platform yerine denizin or-
tasında lokasyon üzerinde konumlan-
dıracağımız bir gemiyi filomuza katı-
yoruz." ifadesini kullanmıştı. Enerjide
bağımsızlık hedefine emin adımlarla
ilerleyen Türkiye, kendi karasularında
4 sondaj gemisi ve 2 sismik araştırma
gemisiyle çalışmalarını sürdürüyor.

Türkiye'nin denizlerde doğal gaz ve
petrol arama çalışmalarına yönelik sis-

mik ve sondaj faaliyetleri için kurduğu
enerji filosunda Fatih, Yavuz, Kanuni
ve Abdülhamid Han sondaj gemileri
ile Barbaros Hayrettin Paşa ve MTA
Oruç Reis sismik arama gemileri olmak
üzere toplam 6 gemi bulunuyor.

Deniz araştırma, arama ve işletme
ruhsat alanlarında sismik veri toplama
projeleri sürdüren Türkiye, bu çalış-
maları önceleri hizmet alımı şeklinde
yürütürken, 2012'nin sonunda Türki-

ye'nin ilk sismik arama gemisi olarak
devreye giren Barbaros Hayreddin Paşa
sayesinde ülkede yerli envanter oluş-
turulmaya başlandı. Türkiye'nin ilk
milli sondaj gemisi olan Fatih, 2017'de
Türkiye Petrolleri Anonim Ortaklığı en-
vanterine katıldı. Fatih, İstanbul'un fet-
hinin 567. yıl dönümü 29 Mayıs 2020'de
Karadeniz'deki ilk milli sondajı gerçek-
leştirmek üzere Haydarpaşa Lima-
nı'ndan uğurlandı. » Sayfa 5’te

“Tatil rezervasyonlarında ödemeler
kurumsal IBAN’a yapılmalı” uyarısı C

Bakan Şimşek: Yıllık enflasyonda
belirgin düşüş öngörüyoruz

ABD Başkanı Joe Biden
seçim yarışından çekildi

Türkiye’nin enerji filosuna
7’NCİ GEMİ KATILIYOR
Türkiye, halihazırda 4 sondaj ve 2 sismik araştırma gemisiyle denizlerde yürüttüğü petrol ve doğal gaz
arama ve sondaj faaliyetlerini filoya ekleyeceği 7'nci gemi ile daha da ileri seviyeye taşımaya hazırlanıyor.

Motosiklet sayısı 4 ilde otomobili geride bıraktı

» Sayfa 6’da

Günübirlik de olsa Safranbo-
lu’dan bir tatlı huzur almaya
niyetlenip yollara düştük. Meşhur
demirci ustası Kazım Madenoğlu:
“Demir tava geldi kömür bitti;
akıl başa geldi ömür bitti’’ der. 

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 8’de 

Safranbolu bir tatlı
huzur almak

Geleceğin mesleklerinde yapay zeka 
korkusuna karşı hangi meslekler güvende
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AGüneşten korunma yöntemleri
Güneşin pek çok zararı ol-
duğuna hatta cilt kanserine
yol açabildiğine dikkat çeken
Deri Hastalıkları Uzmanı Dr.
Nihan Yüksel Çanakçı “Bu
etkilerden korunmak için ilk
ve en basit olarak yapılması
gereken şey güneşten ko-
runmaktır. Mutlaka koruyucu
krem, şapka ve gözlük kul-
lanın, öğle saatlerinde gü-
neşten kaçının” dedi. Acıba-
dem Eskişehir Hastanesi Deri
Hastalıkları Uzmanı Dr. Ni-
han Yüksel Çanakçı güneşin
cildimiz için en önemli fay-
dasının D vitamini sentezle-
mesi olduğunu, bunun da
kemik erimesi ve bağışıklık
sistemi hastalıklarından ko-
ruduğunu, aynı zamanda cilt
yaralarının iyileşmesini hız-
landırdığını söyledi. D vita-
mininden faydalanmak için
öğle saatlerinde kollarımızın
15-20 dakika kadar güneş
ışını almasının yeterli oldu-
ğunu vurguladı. Güneşten
fiziksel olarak sakınmak ge-
rektiğinin altını çizen Dr. Ça-
nakçı “Özellikle yazın
güneş ışınlarının yo-
ğun ve dik olarak
geldiği saat
12.00-16.00
arasında güneş
altında bulun-
mamalı, gölge
ve serin ortam-
lar tercih etme-
lisiniz. Kıyafet-
ler ortama göre
seçilmeli, örneğin
çocuklara tatilde UV
korumalı mayolar, şe-
hirde ince ama vücudu ör-
tecek kıyafetler giydirmeli-
siniz. Mutlaka şapka, güneş
gözlüğü gibi aksesuarlarla
da güneşten korunmalısınız.
Diğer basamak ise koruyucu
krem kullanmak. Düzenli

olarak yaz kış, evde bile ol-
sanız yüz, boyun, ense, kulak,
el gibi güneş ışınlarına maruz
kalan yerlere güneş kremi
kullanmalı; yaz aylarında 2-
3 saatte bir tazelemelisiniz”
diye konuştu. Güneş kremi-
nin öncelikle geniş spekt-
rumlu yani hem UVA hem
UVB ışınlarına karşı korumalı
olması gerektiğine dikkat çe-
ken Dr. Çanakçı UVB'ye karşı
kremin minimum 30 SPF;
yaz aylarında, leke hastala-
rında, gebe ve çocuklarda
ise minimum 50 SPF olması
gerektiğini dile getirdi. Gü-
neşten koruyucularda iki çeşit
filtre kullanıldığını belirten
Dr. Çanakçı “Kimyasal filtreler
deriden emilir, güneş ışınla-
rını emerek derinin altına
ilerlemesini durdurur ve et-
kilerini bloke eder. Mineral
filtreler ise deri yüzeyinde
kalkan gibi bir tabaka oluş-
turur, güneş ışınlarını yansıtıp
çevreye dağıtarak cilde zarar
vermesini engeller. Mineral
filtreler biraz daha kalın form-

dadır ve zor dağılır. Özel-
likle küçük bebek ve

çocuklarda, hamile
ve emzirenlerde,
cildi çok hassas
ve alerjik olan-
larda mineral
filtreli ürünler
tercih edilmeli-
dir. Mineral filt-
reli güneş koru-

yucuların renk
pigmenti içerenleri

demir oksit içerir ve
bu sayede mavi ışık de-

nilen görünür ışıktan (bilgi-
sayar, telefon, televizyon gibi
kaynaklardan gelen ışıktan)
korur. Özellikle kızarıklık ve
leke şikayeti olan kişiler bu
formları tercih etmelidir”
dedi.  lESKİŞEHİR-İHA

Doğru tedavi edilmeyen
yara uzuv kaybettirebilir
Genel Cerrahi Uzmanı Tuğ, de-
ride oluşan hasarların ve kronik
yaraların tedavisi hakkında
önemli bilgiler verdi. Deride olu-
şan her türlü hasarın yara olarak
adlandırıldığını ve insan vücu-
dunun yaraları kendi kendine
iyileştirebilecek şekilde program-
landığını vurgulayan Prof. Dr.
Tuğ, bazı durumlarda bu iyileşme
sürecinin gecikebileceğini veya
sekteye uğrayabileceğini dile ge-
tirdi. Kronik yaraları “4-6 hafta
içinde iyileşmeyen yaralar” olarak
tanımlayan Prof. Dr. Tuğ bu tür
yaraların altında iyileşmeyi en-
gelleyen bir neden bulunduğunu,
bu nedenle özel olarak tasar-
lanmış yara ünitelerinin multi-
disipliner yaklaşımla hastalara
hizmet verdiğini vurguladı. Prof.
Dr. Tuğ, kronik yaraların çeşitle-
rini “Basınç yaraları, diyabetik
ayak yaraları, dolaşım bozukluğu
kaynaklı yaralar (venöz ülser-
arteriyel ülser), travma veya en-
feksiyona bağlı iyileşmeyen ya-
ralar ve beslenme bozukluğu
olan, kemoterapi/ radyoterapi
alan veya sigara içen hastalarda
cerrahi sonrası iyileşme süresi
gecikmiş yaralar” olarak sıraladı.
Her bir yara türünün farklı tedavi
yöntemlerini gerektirdiğini ve
hastaların durumlarına göre özel-
leştirilmiş tedavi planları oluş-

turulduğunu vurguladı. Yara üni-
tesine başvuran hastaların yara-
larının detaylı bir şekilde değer-
lendirildiğini, gerekli tetkiklerin
yapıldığını ve yaranın ihtiyacına
uygun yara bakım ürünleri ile
pansuman yapıldığını ifade eden
Prof. Dr. Tuğ gerektiğinde ilgili
birimlerden konsültasyon alın-
dığını ve hastanın kronik hasta-
lıkları varsa buna yönelik ilaç ve
beslenme desteğinin multidisip-
liner olarak sağlandığını ekledi.
Ünite içerisinde yara bakımı ko-
nusunda eğitim almış uzman
personelin görev yaptığını belirtti.
Yara ünitesinin temel amacının,
kronik yaraların iyileşmesini en-
gelleyen sebepleri bularak bu
sebepleri ortadan kaldırmak ve
yaranın iyileşebilmesi için uygun
ortamı sağlamak olduğuna de-
ğinen Prof. Dr. Tuğ, “Yara ünitesi
bu amaçla oluşturulmuş özel bir
birimdir. Ünitenin araç gereçleri,
ergonomik yapısı yara bakımına
uygun şekilde tasarlanmıştır.
Yara ünitesinde yara bakımı eği-
timi almış uzman kişiler çalışır.
Yara bakımı uzman kişiler tara-
fından verilmediği takdirde has-
tanın yarasının olduğu uzvunun
kaybı ve hayatını tehdit edebi-
lecek yanlış tedavilerin yapıla-
bileceği unutulmamalıdır.” diye
konuştu. lANKARA-İHA

Küçüklüğünde oluşan yüzme
fobisini yenip dalgıç oldu
Bitlisli Fırat Önerge, henüz 12 ya-
şında serinlemek için arkadaşlarıyla
Destumi Çayı'na girip boğulma teh-
likesi atlatınca yüzme fobisi oluştu.
Bir süre sonra ailesiyle İzmir'e yer-
leşen Önerge, denize kıyısı olan
kentte yıllarca sudan uzak durdu.
Sonrasında 18 yaşındayken oltayla
balık tutarak denizle tanışan Önerge,
yakınlarının desteği ve izlediği vi-
deolarla yüzmeyi öğrendi. Yüzmeye
başlayınca şnorkelle deniz altına da
merak salan genç, profesyonel dalgıç
tanıdıklarından destek alıp, bu alan-
da kendini geliştirdi. Arkadaşlarıyla
tekne turuna giden ve kendisine
hediye edilen zıpkınla balık avlama
isteği oluşan Önerge, denize dalış
yaparak fobisini, hobiye dönüştürdü.
Karabağlar ilçesindeki iş yerinde ev
tekstili işiyle uğraşan Önerge, her
fırsatta uygun noktalardaki sahillere
gidip dalış yapıyor. Denizi bile gör-
mek istemediği zamanları geçmişte
bırakan Fırat Önerge, artık yaptığı
nefes egzersizleriyle 3 dakika suyun
altında kalıp tek nefeste 30 metreye
kadar inebiliyor. Önerge, küçük yaş-
larda yaşadığı tehlikenin uzun yıl-
larca zihninde kaldığını belirterek,
"O boğulma korkusundan sonra bir
daha kafamı duşun haricinde suya
sokamayacağımı zannediyordum."

dedi. Çeşme'deki tekne turunda,
anlık cesaretle ilk dalışını yaptığını
vurgulayan Önerge, şunları kay-
detti: "Teknenin ucunda biraz ken-
dimle muhakeme yaptıktan sonra
bir cesaretle suya girdim ve isteseniz
de batmadığınızı görüyorsunuz o
anda. Yeter ki sakin kalın, içinizdeki
hava bitmesin. O korkuyu yendik-
ten ve maske takıp suyun altını
keşfettikten sonra denize sevgim
çok farklı bir boyuta geçti. Haliyle
bu aşamaları atlatarak, şu anki
duruma geldim. Su altını keşfe-
derken başka bir gezegende dola-
şıyorum gibi hissediyorum."

Önerge, dalış yaptıktan sonra
hayatındaki birçok şeyin değiştiğini
dile getirdi. Fırat Önerge, "Hobi ola-
rak bu işe başladıktan sonra tekrar
hayata tutunmuş gibi oldum. Dalışı
hayatımdan çıkartın, başka bir şey
geriye kalmıyormuş gibi oluyor. Haf-
ta sonu, 'izin günlerimiz gelsin de
bir an önce kendimizi denize atalım'
moduna giriyoruz. Kendi avladığım
balığı eşime, çocuğuma getirmek
çok keyifli." diye konuştu. Önerge,
geçmişte uluslararası zıpkınla balık
avlama şampiyonalarında hakem
ve bot kaptanlığı yaptığını, şimdilerde
ise antrenörlüğe hazırlandığını söz-
lerine ekledi. lİZMİR-AA

on yıllarda alerji
vakalarında artış
olduğunu ifade

eden Çocuk İmmünoloji ve Alerji
Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr.
Hikmet Tekin Nacaroğlu, ne-
denlerini anlattı, önerilerini sı-
raladı. Prof. Dr. Tekinoğlu, yaz
aylarında açık alanlardan ürün
alırken, restoranlarda yemek
yerken kişilerin alerjileri bulunan
ürünlere karşı dikkat etmesi ge-
rektiğini belirtti. Kişinin bağışıklık
sisteminin alerjen maddeye aşırı
şiddetli bir şekilde tepki göster-
mesi durumu olarak belirtilen
anafilaktik şok durumun çok
ciddi olduğunu söyleyen Prof.
Dr. Nacaroğlu, adrenalin otoen-
jektörünün hayat kurtarıcı ol-
duğunu aktardı.
"Alerjik şok son 
10 yılda 7 kat arttı"

Alerjik şoka karşı kişilerin dik-
kat etmesi gerekenler hakkında
bilgiler veren Prof. Dr. Hikmet
Tekin Nacaroğlu, “Anafilaksi;
alerjik şok en ciddi reaksiyonu-
muz. Özellikle vücudumuzun
ilaç, besin, arı gibi venomlara
karşı anormal, abartılı bir bağı-
şıklık sistemi yanıtı. Alerjik şok
durumunda dudaklarda kızarık-
lık, ciltte kabarıklık, nefes almada
güçlük, öksürük, hırıltı, kalbin
hızlı çarpması, tansiyon düşmesi,
kalp durması gibi ölümle so-
nuçlanabilecek çok ciddi reak-
siyonlar karşımıza çıkabilir. Bu
durumlarda dışarıda, herhangi
bir dış ortamda ya da yanlışlıkla
karşılaşma sonrasında alerjik şok
durumu tekrarladığında mutlaka
yanlarında adrenalin otoenjek-
törü, kalemi taşımalarını istiyo-

ruz. Adrenalin kalemi hayat kur-
tarıcı çünkü bir besin alerjimiz
var, diyelim ki besinle karşılaştık,
30 dakika içerisinde kalp dur-
masına bağlı ölüm olabiliyor ya
da bu ilaç alerjisinde 5 dakikada
gerçekleşebiliyor. Arı sokması
sonrası 15 dakika içerisinde ger-
çekleşebiliyor, bu kadar kısa sü-
rede sağlık kuruluşuna başvur-
mak çok olmayabiliyor. Şok dü-
zeyinde bir alerjimiz varsa 2
adet otoenjektör yazıyoruz. Ba-
cağımızın kanlanmasının en iyi
olduğu bölgeye hızlıca uygula-
dıktan sonra 10 saniye boyunca
beklememiz gerekiyor. Özellikle
besin alerjisine bağlı da çocuk-
larda çok sık görmeye başladı-
ğımız anafilaksi, arı alerjilerinde
de karşımıza çıkıyor. Yazla birlikte
tatil bölgelerinde, restoranlarda,
teknelerde, herhangi bir yerde,
açık alanda, piknik alanında arı
sokması sonrası maalesef alerjik
şok durumu karşımıza çıkabiliyor.
O yüzden mutlaka, mutlaka arı
alerjimiz varsa adrenalin otoen-
jektörü yanımızda taşımamız ge-
rekiyor. Aşılama yapıyoruz, du-

yarsızlaştırmaya
çalışıyoruz. Özel-
likle arı sokması
sonrası şok durumu-
nuz varsa aşı tedavisi için
mutlaka bir alerji uzmanına baş-
vurmanız gerekiyor" dedi.
"Son 10 yılın alerji
salgını, besin alerjileri"

"Son yıllarda besin alerjisi gi-
derek artıyor" diyen Prof. Dr.
Nacaroğlu, “Açık alanlardaki bes-
lenme, açık büfe kullanımları
besin alerjilerinde kazara karşı-
laşma riskini artıyor. Açık alan-
larda satılan yiyecekler, içecekler
içerisine arı venomları girebiliyor.
Mutlaka bu konuda ebeveynle-
rimizin dikkat etmesi gerekiyor.
Dışarıda yemek yediğimizde res-
toranlara bilgi vermemiz gere-
kiyor. Ne zaman, nerede, nasıl
karşılaşacakları belli olmayabi-
liyor. O yüzden adrenalin oto-
enjektörü hayat kurtarıcı. Son
10 yılın alerji salgını olarak besin
alerjilerini adlandırıyoruz. En
önemli risk faktörlerinden bir
tanesi; işlenmiş, genetiği değiş-

tirilmiş besinlerin kullanımı, be-
sinler içinde tatlandırıcı, koru-
yucu maddelerin kullanımı, se-
zaryen doğum, antibiyotik kul-
lanımına bağlı bağırsaktaki iyi
bakteri çeşitliliğimizin azalma-
sının besin alerjisini giderek art-

tırdığını gösterilmiş. Diğer
önemli bir husus yeni ya-

pılan bir çalışma so-
nucu ortaya çıkan
özellikle bu sanayi
tipi, dışarıda resto-
ranlarda, endüstri-
nin kullandığı bu-
laşık makinelerinde
yüksek konsantras-

yonda deterjan kul-
lanılıyor ve çok kısa

sürede bulaşıklar yıka-
nıyor. Buna bağlı olarak da

tabaklar, bardakların üzerinde
yüksek miktarda bu deterjanlar
kalıntılar olarak kalıyor. O ta-
bakları, bardakları kullandığı-
mızda maalesef deterjanları bir
miktar almış oluyoruz. Bu de-
terjanları ağız yoluyla aldığımız-
da hem yemek borumuzda hem
bağırsaklarımızda bariyerler bo-
zularak besin alerjisi giderek
daha sık görülmeye başlanıyor.
Evde de deterjan kullanımında
yıkama sonrası su ile tekrar bir
durulama yapmak bu gibi zararlı
etkenlerden uzak durmak açı-
sından bize yol gösterici olabilir"
ifadelerini kullandı.
"Alerjik şok,
maalesef ölümle
sonuçlanabiliyor"

Alerji durumlarına karşı top-
lumun bilinçli olması gerektiğini
aktaran Prof. Dr. Nacaroğlu söz-
lerine şöyle devam etti: "Özellikle

yer fıstığı alerjisi, ABD’de, İngil-
tere’de çok sık görülen bir alerjen,
anafilaktik şoka neden olabiliyor.
Bu konuda toplumumuzu bilin-
çlendirmemiz, hastalarımızın
mutlaka dikkat etmesi gerekiyor.
Maalesef bu konuda bilinçliliği-
miz çok fazla değil, aynı kulla-
nılan bıçakla geçen miktar, aynı
tezgahtaki bulaş bile şoka neden
olabiliyor. Burada mutlaka, mut-
laka bulaşları, kazara karşılaş-
maları önlememiz gerekiyor. 10
yıl önce besin alerjileri görmez-
ken şu an polikliniğimizde ne-
redeyse her gün 17 çocuktan
bir tanesinde besin alerjisi gör-
meye başladık. Şu anki gördü-
ğümüz besin alerjileri daha uzun
yaşlara kadar devam ediyor,
daha ciddi. Şok düzeyinde re-
aksiyonlarla karşımıza geliyor.
Hem alerji görülme sıklığı hem
şiddeti arttı hem de görülen
alerjilerin maalesef uzaması,
daha kalıcı olması giderek artıyor.
Önleyebilmemiz için mutlaka
bağırsaktaki canlı bakterilerimize
dikkat etmemiz, sezaryen do-
ğumdan, gereksiz antibiyotik
kullanımından, katkılı ürün tü-
ketiminden kaçınmamız gereki-
yor. Çocuklarda artan bu besin
alerjisine paralel olarak bu ana-
filaksi son 10 yılda maalesef 7
kat arttı, giderek de artmaya
devam ediyor. Besin alerjisi olan
çocuklar, diğer çocuklar arasında
bazen kazara maruz bırakılmaya
çalışabiliyor. Her ebeveyn her
çocuğumuzun bu konuda bilin-
çlendirilmesi gerekiyor. Alerjik
şok, maalesef ölümle sonuçla-
nabiliyor. Mutlaka adrenalin oto-
enjektörlerini hastalarımız yan-
larında taşısın" lLEFKOŞA-İHA

S
Sıcaklık artışının
kalp krizi riskini
yükselttiği uyarısı
Trakya Üniversitesi (TÜ) Tıp Fa-
kültesi Kardiyoloji Ana Bilim Dalı
Başkanı Prof. Dr. Servet Altay, 20
derecenin üzerindeki her bir de-
recelik sıcaklık artışının 65 yaş
üstü bireylerde kalp krizi riskini
yüzde 2 yükselttiğini söyledi. Prof.
Dr. Altay, AA muhabirine, mevsim
normalleri üzerinde seyreden sıcak
havanın insan sağlığını olumsuz
etkilediğini ifade etti. Sıcak ha-
vanın kalp krizi, kalp yetmezliği
ve ritim bozukluğu gibi sağlık so-
runlarına neden olduğunu dile
getiren Altay, özellikle risk gru-
bunda bulunan hastaların ve yaş-
lıların dikkatli olmaları uyarısında
bulundu. Sıcak havaların vücudun
ısı dengesini bozduğunu ve kalp
sağlığını doğrudan etkilediğini
anlatan Altay, şunları kaydetti:
"20 derecenin üzerindeki hava sı-
caklığı durumunda her bir derece
sıcaklık artışında özellikle 65 yaş
üstü bireyler için yüzde 2 oranında
kalp krizi riskinin arttığı görülüyor.
Sıcaklık ne kadar artarsa kalp kri-
zini o kadar fazla görüyoruz. Bu-
nun yanında hipertansiyon ve ri-
tim bozuklukları ortaya çıkıyor.
Ayrıca beyin kanaması gibi olum-
suzlukları görebiliyoruz. O yüzden
kronik hastalığı olanlar ve yaşlılar
çok dikkatli olacaklar."

Prof. Dr. Altay, sıcak havalardan
korunmak için bol sıvı tüketilmesi
ve yağlı gıdalardan kaçınarak hafif
yemeklerle sebze ve meyvelerin
tercih edilmesi gerektiğini dile
getirdi. Altay, günün en sıcak sa-
atlerinde mümkün olmadıkça dı-
şarı çıkılmaması gerektiğini de
sözlerine ekledi. lEDİRNE-AA

Uzmanlar uyarıyor: “Son 10 yılın alerji
salgını: Besin alerjileri, giderek artıyor”
Son yıllarda besin alerjisinin giderek arttığını söyleyen Çocuk İmmünoloji ve Alerji Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Hikmet Tekin Nacaroğ-
lu, “Son 10 yılın alerji salgını olarak besin alerjilerini adlandırıyoruz. Alerjik şok, yani anafilaksi son 10 yılda 7 kat arttı, giderek de art-
maya devam ediyor. Açık alanlardaki beslenme, açık büfe kullanımları besin alerjilerinde kazara karşılaşma riskini artıyor. ” dedi.
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Türkçeyi kendi kendine öğrenen İranlı
edebiyatçı, Türkçe şiir kitabı yazdı
Türkçeye olan tutkusuyla kendi
kendine bu dili öğrenen İranlı
edebiyatçı Rukiye Nazarluy, Türk
edebiyatının klasik ve modern
eserlerinden ilham alarak Türkçe
şiirler kaleme aldı. İranlı edebi-
yatçı Nazarluy, 1974'te Gonbed
kentinde doğup büyüdü ve kü-
çük yaşlardan itibaren dillere
ve edebiyata büyük ilgi duydu.
Üniversitede Fars Dili ve Edebi-
yatı okudu fakat Türk kültürüne
olan merakı onu Türkçe öğren-
meye sevk etti. Resmi bir dil
kursuna katılma şansı olmayan
Nazarluy, internet kaynakları ve
kitaplarla kendi kendine Türkçe
öğrendi. Bu süreçte Türkçeyi
akıcı şekilde konuşmayı ve yaz-
mayı başaran Nazarluy, edebi
yeteneklerini bu yeni dilde ifade
etmeye karar verdi. Türkçeyi
öğrendikten sonra modern Türk
edebiyatından bazı eserleri Fars-
çaya kazandıran Nazarluy, ba-
basının vefatından sonra Türk
edebiyatının klasik ve modern
eserlerinden ilham alarak kendi

şiirlerini yazdı. Daha sonra şiir-
lerini bir kitapta toplayan Na-
zarluy'un "Nadirane Gönül Sözü"
adını verdiği şiir kitabı, manevi
aşk, insan ilişkileri ve yaşamın
çeşitli yönleri üzerine yazılmış
duygusal şiirlerden oluşuyor. Ki-
tap, yazarın özellikle vefat eden
babasına duyduğu derin sevgi
ve özlemi dile getiren şiirlerle
dikkati çekiyor. Kitap yayımlan-
dıktan sonra özellikle İran'daki
Türkçe bilenler tarafından yoğun
ilgi gördü. Türk diliyle ilgili ilk
çalışmasına üniversitede İran
Türkü ünlü şair Şehriyar ismiyle
bilinen Muhammed Hüseyin
Behçet Tebrizi'nin Türkçe şiir
kitabını Farsçaya çevirip eser
üzerinde inceleme yaparak baş-
ladığını anlatan Nazarluy, "Daha
sonra da Türk edebiyatından
eserleri incelemeye devam ettim.
Bu süreçte babamdan büyük
destek gördüm. Babam edebiyat
çalışmalarımı sürdürmemi ve
bir kitap yazmamı istedi." diye
konuştu. lTAHRAN-AA

Yapay zeka araçlarının kullanımı veri
gizliliği sorunlarını büyütme riski taşıyor

ODTÜ URAP'ın açıkladığı "2023-
2024 dünya alan sıralaması"nda,
Türkiye'den en az bir bilim alanı ile
sıralamaya giren üniversite sayısı
geçen yıla göre 84'ten 88'e yükseldi.
ODTÜ Enformatik Enstitüsü bünye-
sinde yer alan University Ranking
by Academic Performance (URAP)
Araştırma Laboratuvarınca açıklanan
"2023-2024 dünya alan
sıralaması"nda, Türkiye'den en az
bir bilim alanı ile sıralamaya giren
üniversite sayısı geçen yıla göre 84'ten
88'e yükseldi. URAP Araştırma La-
boratuvarının, ün versitelerin güçlü
ve geliştirmeye açık yönlerine dikkati
çekmek için hazırladığı 2023-2024
yılı alan sıralamasında, dünyadaki
en iyi üniversiteler 78 farklı bilim
alanına göre listelendi. URAP'ın in-
ternet adresinden kamuoyuna du-
yurulacak listede, üniversiteler son
5 yıldaki akademik performansları
üzerinden değerlendirildi. Üniver-
sitelerin makale, toplam doküman
ve atıflarının ilgili alan içindeki etkisi
ile uluslararası işbirliği ölçütleri,

URAP alan sıralamasında kullanılan
temel ölçütler oldu. Sıralamada
yazar sayısı 1000 ve daha fazla olan
makaleler değerlendirmeye alınmadı.
Buna göre, 2023-2024 alan sırala-
masında Çin 405 üniversite ile en
az bir alan sıralamasında yer alarak
birinciliği korudu. İkinci 308 üniversite
sayısı ile ABD olurken, Hindistan'ın
129 üniversitesi en az bir sıralamada
yer alarak üçüncülüğe yükseldi. Ja-
ponya ise 123 üniversite sayısı ile
dördüncü sıraya geriledi. Türkiye,
rapora göre alan sıralamasındaki
üniversite sayısını geçen yıla göre
yükseltti. Geçen yıl sıralamada 84
üniversitesi olan Türkiye, bu yıl 88
üniversitesi ile en az bir sıralamada
yer aldı. Bu yıl açıklanan 78 alanın
45'inde yer alan Türkiye'nin, en fazla
sayıda yer aldığı alanlar tıp-sağlık
bilimleri ve mühendislik oldu. Tıp-
sağlık bilimleri alan sıralamasına
bu yıl Türkiye'den 83 üniversite
girme başarısı gösterirken, mühen-
dislik alanında ise 39 üniversite sı-
ralamada yer aldı.  lANKARA-AA
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Yapay zekanın hızlı gelişimi ve
artan kullanımının beraberinde
veri gizliliği ve güvenliği konu-
sunda ciddi endişeler getirmesi
bekleniyor. "Yapay Zeka: Kişisel
Veriler, Algoritmalar ve Tehditler"
başlıklı dosya haberin yedinci
bölümünde AA muhabiri, yapay
zekanın vergi gizliliğiyle ilgili
ihlallere etkisini değerlendirdi.
Yapay zeka araçlarının kullanımı
veri gizliliği konusunda endişeler
yaratırken, bu endişeler, sadece
bireylerin kişisel verileriyle sınırlı
kalmayıp, devletler düzeyinde
de büyük sorunlara yol açtığına
işaret ediliyor. Özellikle Batılı
devletler ile Çin arasında, yapay
zeka uygulamaları nedeniyle
veri gizliliği konusunda
önemli gerilimler ya-
şandığı görülüyor. Ya-
pay zeka teknoloji-
leri, sağlık, eğitim,
finans gibi birçok
sektörde yenilikçi
çözümler sunar-
ken, aynı zamanda
büyük miktarda veri
toplayabiliyor. Bu ve-
rilerin işlenmesi ve sak-
lanması sırasında oluşabi-
lecek güvenlik açıkları, kişisel
bilgilerin kötü niyetli kişilerin
eline geçmesine neden olabiliyor.
Kişisel verilerin ihlali, kimlik
hırsızlığı, dolandırıcılık ve daha
birçok soruna kapı aralayabiliyor.
Devletler arasındaki veri güven-

liği sorunlarının ulusal güvenlik
açısından daha büyük riskler
taşıdığı belirtilirken, Batılı dev-
letlerin Çin'in yapay zeka tek-
nolojileri üzerinden veri toplama
ve bu verileri kullanma şekli
konusunda ciddi endişeler taşı-
dığı dikkati çekiyor. Pavo Group
Yönetim Kurulu Başkanı Alper
Özbilen, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, yapay zekanın dev-
letler için önemine değinerek,
kamu otoritelerinin yapay ze-
kayla ilişkisinin ilk etapta sa-
vunma, güvenlik ve kamu hiz-
metleri gibi temel görev alanla-
rındaki sonuçlarıyla anılabildiğini
söyledi. Özbilen, "Öte yandan
devlet ve teknoloji arasındaki

ilişki, kamu kurumlarının
teknolojinin kullanıcısı

olma rolü ile sınırlı
değil. Toplumsal re-
fah ve küresel güç
dengesi üzerinde
derin dönüşümler
oluşturması bekle-
nen yapay zeka, bu-

gün dünya genelin-
deki yetkililer için

önemli bir stratejik araç.
Yapay zekanın, insanlar ta-

rafından gerçekleştirilen her-
hangi bir entelektüel görevi ye-
rine getirebilecek seviyeye yani
'yapay genel zekaya' doğru yol
alması, söz konusu koşulların
önemini daha da artırmakta."
diye konuştu. lİSTANBUL-İHA

Bilişim Vadisi Genel Müdürü Erkam
Tüzgen, "Yazılımcı olmak isteyen öğ-
rencilerimiz, puanları tutmadığı için
istemedikleri bir bölümüne muhtaç
değil. Biz öğrencilerimize 42 okulla-
rında ücretsiz eğitim aldıkları bir model
sunuyoruz." dedi. Tüzgen, AA muha-
birine, Fransa merkezli ve yazılım ala-
nında global bir ağa sahip "42 Yazılım
Okulları"na ilişkin değerlendirmelerde
bulundu. Okulların, dünyada 31 ülke
ve 54 kampüsü bulunduğunu ifade
eden Tüzgen, Sanayi ve Teknoloji Ba-
kanı Mehmet Fatih Kacır'ın dünyadaki
eğitim modellerini incelediğini ve Tür-
kiye'de iyi yazılımcılar yetiştirmek için
ne yapılabileceğine dair araştırma yap-
tığını anlattı. Tüzgen, İstanbul ve Doğu
Marmara kalkınma ajanslarının ortak
fonlamasıyla Bilişim Vadisi tarafından
Kocaeli ve İstanbul'da bu okulların
kurulduğunu dile getirerek, "Haliha-
zırda öğrenci sayımız 600'e yaklaştı.
Şimdiye kadar 100'ün üzerinde mezun
verdik. Bunların bir kısmı ikinci basa-
mak eğitimlerine devam ederken,
70'ten fazlası da bir işe yerleşti." diye
konuştu. Milli Teknoloji Hamlesi viz-
yonuyla Türkiye'nin teknoloji üreten
ve geliştiren bir ülke olarak tanınır
hale gelmesinin amaçlandığını bildiren
Tüzgen, Türkiye'deki 42 Yazılım Okul-
larının da bu doğrultuda gençlere iyi
yazılımcılar olarak yeni kariyer fırsatları
sunduğunu söyledi. Tüzgen, Bilişim
Vadisi olarak girişimcilik ve teknoloji
geliştirme ekosistemini uçtan uca des-
teklemeye gayret ettiklerine işaret ede-
rek, sözlerini şöyle sürdürdü: "42 okul-
larıyla teknoloji geliştirmek isteyen
firmaların yüksek kabiliyetli, iyi yetişmiş
insan kaynağına erişimini kolaylaştır-
mayı hedefliyoruz. Bu okullarda dünya
standartlarında, global eğitim alan ya-
zılımcılar yetiştiriyoruz. Öğrencilerimize
arzu ederlerse girişimci olabilmeleri
için ihtiyaç duydukları bütün yete-
nekleri, bilgiyi ve tecrübeyi edinme
imkanı sunuyoruz. Ayrıca, oluşturdu-
ğumuz girişimcilik ekosistemiyle işi
birlikte kuracağı iş ortağını, ilk müş-
terisini ve ilk yatırımcısını bulma imkanı
da sunuyoruz." Bu okullarda AB tara-
fından kabul görmüş uluslararası stan-
dartta yazılım eğitimi verdiklerini be-
lirten Tüzgen, buradaki 21 seviyeyi
tamamlayanların yüksek lisans mezunu
düzeyinde mesleki yeterlilik edindiğine
dikkati çekti. lANKARA-AA

Gelecek, ‘42 Yazılım Okulları’yla
Bilişim Vadisi'nde kodlanıyor

Türkiye’den 88 üniversite en az 
bir bilim alanında dünya liginde

Milli Eğitim Bakanlığı, Liselere
Geçiş Sistemi (LGS) kapsamın-
daki yerleştirme sonuçlarını
"www.meb.gov.tr" adresinden
açıkladı. Bakanlıktan yapılan
yazılı açıklamaya göre, LGS
kapsamında 28 Haziran-17
Temmuz'da sınavla öğrenci alan
okullar ve yerel yerleştirme için
tercih yapan 1 milyon 13 bin
239 öğrencinin yüzde 96,21'i
tercihlerine yerleşti. Sınavla öğ-
renci alan okullar için açılan
202 bin 348 kontenjanın 197
bin 129'u öğrenciler tarafından
tercih edildi, yerleştirme oranı

yüzde 97,42 olarak gerçekleşti.
Depremzede öğrenciler için ay-
rılan kontenjanların dışında, ilk
yerleştirme döneminde fen li-
selerindeki 39 bin 720 ve sosyal
bilimler liselerindeki 9 bin 480
kontenjanın tamamı doldu. Ana-
dolu liselerinde bulunan 67 bin
390 kontenjana 67 bin 167 öğ-
renci yerleşti ve Anadolu lise-
lerinin kontenjan doluluk oranı
yüzde 99,66 oldu. Anadolu
imam hatip liselerinde bulunan
43 bin 268 kontenjana 41 bin
135 öğrenci yerleşti ve bu okul
türünün kontenjanlarındaki do-

luluk oranı yüzde 95,07 oldu.
Mesleki ve teknik Anadolu li-
selerinde bulunan 42 bin 490
kontenjana 39 bin 627 öğren-
cinin yerleşmesiyle doluluk ora-
nı yüzde 93,26 olarak gerçek-
leşti. Adıyaman, Hatay, Kahra-
manmaraş, Malatya, Osmaniye
illeri ile Gaziantep ilinin İslahiye
ve Nurdağı ilçelerinde 5 Şubat
2023 itibarıyla kayıtlı bulunan
depremzede öğrenciler için Tür-
kiye genelinde 6 bin 805 kon-
tenjan açıldı. Bu kapsamda açı-
lan kontenjanlara başvuran öğ-
rencilerin tamamı tercihlerine

yerleştirildi.Merkezi yerleştirme
tercihinde bulunan öğrencilerin
yüzde 72,64'ü ilk üç tercihinden
birine yerleşti. Yerel yerleştirme
tercihinde bulunan öğrencilerin
yarısından fazlası ilk tercihine
yerleşirken öğrencilerin yüzde
95,77'si ise ilk üç tercihinden
birine yerleşti. Sınavla ve yerel
yerleştirme kapsamında açık

kalan kontenjanlara yerleştir-
meye esas nakil işlemleri iki
dönem halinde yapılacak. Yer-
leştiği okulu değiştirmek isteyen
öğrenciler de nakil talebinde
bulunabilecek. Yerleştirmeye
esas 1. nakil için tercihler 22-
26 Temmuz'da yapılacak ve 1.
nakil sonuçları 29 Temmuz'da
açıklanacak. lANKARA-AA

LGS yerleştirme sonuçları açıklandı

Gelecekte yapay zeka korkusuna
karşı hangi meslekler güvende!

Üniversite tercih döneminde gençlere yardımcı ola-
bilmek adına Öğretim Üyesi Doç. Dr. Dicle Yurdakul,
gelecekte hangi mesleklerin geçerliliğini koruyaca-
ğıyla ilgili dikkat çeken tavsiyelerde bulundu. Yurda-
kul, “Gençler, alacakları eğitim sayesinde kazana-
cakları becerilerin gelecekte önemli olup olmayaca-
ğını ve makine ya da bilgisayarların bu beceri alan-
larında insanlardan daha yetkin hale gelip geleme-
yeceklerini araştırmaları gerekiyor” dedi.
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eknolojinin hızla
ilerlemesiyle birlik-
te, bazı meslekler

otomasyon ve yapay zeka tara-
fından devralınırken, bazıları ise
önemini koruyarak gelecekte de
varlığını sürdürecek. Altınbaş
Üniversitesi Sürdürülebilirlik ve
Marka Yönetimi Koordinatörü
Doç. Dr. Dicle Yurdakul da üni-
versite ve bölüm tercihi yapacak
gençlere yönelik önemli tavsi-
yelerde bulundu. Doç. Dr. Dicle
Yurdakul, öğrencilerin gelecekte
hangi meslek ve becerilerin ge-
çerliliğini sürdüreceğini göz önü-
ne alarak tercih yapmalarının,
en az kendi ilgi alanları ve gele-
cekte kurmak istedikleri hayat
doğrultusunda tercih yapmaları
kadar önemli olduğunu vurgu-
ladı. Sağlık, eğitim, sanat ve ta-
sarım, mühendislik ve teknoloji
gibi alanlarda insan odaklı ve
empati gerektiren mesleklerin
otomasyon tarafından devralı-
namayacağına dikkat çeken Doç.
Dr. Yurdakul, gençlerin eğitim
tercihlerini yaparken bu bilgileri
göz önünde bulundurmaları ge-
rektiğini belirtti.

Doç. Dr. Yurdakul, sağlık sek-
töründe özellikle yaşlı bakımı,
hemşirelik, doktorluk ve tera-
pistlik gibi insan odaklı mes-
leklerin, otomasyonun kolayca
devralamayacağı meslekler ara-
sında yer aldığını belirterek,
“İnsanların duygusal ve fiziksel

ihtiyaçlarını anlayan, empati
kurabilen ve bire bir iletişim
gerektiren bu meslekler, tekno-
lojik ilerlemelerden bağımsız
olarak her zaman talep görmeye
devam edecek” dedi.

Eğitim sektörünün de gele-
cekte önemli bir yer tutmaya
devam edeceğini belirten Yur-
dakul, kişisel gelişim, mesleki
eğitim ve üretken düşünceyi teş-
vik eden öğretmenler ve eğit-
menlerin otomasyonun yerini
alamayacağı meslekler arasında
olduğunu vurgulayarak, “Özel-
likle üretken düşünceyi teşvik
eden eğitimciler, gelecekte de
büyük bir role sahip olacak” şek-
linde konuştu. Sanat, tasarım ve
üretkenlik gerektiren meslekler
için de grafik tasarımcılar, moda
tasarımcıları, iç mimarlar gibi
üretken profesyonellerin insan

üretkenliğinin ve es-
tetik anlayışının
vazgeçilmez bir par-
çası olduğu için ko-
ruma altındaki mes-
lekler olarak devam
edeceğini aktardığı ko-
nuşmasında Yurdakul, “Yapay
zeka algoritmaları bu alanlarda
iyi işler çıkarıyor olsa da, empati
ve duygusal zeka gerektiren bu
meslekler uzun süre önemini
koruyacak” dedi.

Yurdakul ayrıca mühendislik
ve teknoloji alanındaki meslek-
lerin de gelecekte büyük bir öne-
me sahip olmaya devam edece-
ğini belirterek özellikle yapay
zeka mühendisliği, veri bilimi,
robotik mühendisliği ve siber
güvenlik gibi alanların, teknoloji
geliştikçe daha da önem kaza-
nacağını söyledi. Yurdakul, “Bu

meslekler, yeni teknolojilerin üre-
tilmesi ve mevcut sistemlerin
iyileştirilmesi için kritik rol oy-
nayacak” diye konuştu. Yurdakul,
gelecekte popüler ve revaçta ola-
cak meslekler arasında yapay
zeka ve makine öğrenmesi uz-
manları, siber güvenlik uzmanları
ve veri bilimcilerinin olduğunu

ifade ettiği konuşmasında bu
mesleklere olan talebin

her yıl artarak devam
edeceğinin altını çiz-
di. Yurdakul konuş-
masını şöyle sür-
dürdü: “Dünya
Ekonomik Forumu
Future of Jobs ra-
poruna göre, yapay
zeka ve makine öğ-

renmesi uzmanlarına
olan talep, 2025 yılına

kadar yüzde 60 oranında
artacak. Bu alandaki uzmanlar

çeşitli sektörlerde veri analizi,
otomasyon ve yenilikçi çözümler
üretecekler. Siber güvenlik uz-
manları da dijital dünyanın gü-
venliğini sağlamak üzere kritik
bir rol oynayacak. Veri gizliliği
ve güvenliği konusundaki teh-
ditler arttıkça bu alandaki uz-
manlara olan talep de artacaktır.
Veri bilimcileri ve analistleri, bü-
yük veri setlerini analiz ederek
işletmelerin stratejik kararlar al-
masına yardımcı oluyorlar. Bu,
işletmelerin başarısı açısından
oldukça kritik bir rol ve giderek

daha da önemli hale gelecek.”
E-ticaret ve dijital pazarlama

uzmanlarının da gelecekte öne-
mini koruyacağını belirten Yur-
dakul, dijital platformlar üzerin-
den ürün ve hizmetlerin pazar-
lanması ve satışı konusunda uz-
man kişilerin, ekonomik değerin
en önemli oyuncuları arasında
olduğunu vurguladı.
Gençlere iki
önemli tavsiye

Altınbaş Üniversitesinden Doç.
Dr. Dicle Yurdakul son olarak
gençlere yönelik tercih dönemi
ile ilgili iki önemli hatırlatma
yaptığı konuşmasını şu şekilde
sonlandırdı: “Birincisi, alacakları
eğitim sayesinde kazanacakları
becerilerin gelecekte önemli olup
olmayacağını ve makine ya da
bilgisayarların bu beceri alanla-
rında insanlardan daha yetkin
hale gelip gelemeyeceklerini
araştırmaları. İkincisi, gelecekte
seçtikleri mesleklerin geçerli-
liğini koruyacak meslekler olup
olmadığını araştırarak, bilinçli
tercihler yapmaları. Bu bilgi-
lere internet araştırmaları ya-
parak, Dünya Ekonomik Fo-
rumu, üniversiteler, danışmanlık
şirketleri ve meslek kuruluşla-
rının yayınladıkları raporları
okuyarak ulaşabilirler. Ayrıca
üniversiteler ve akademisyenler
de her konuda yardımcı olmaya
hazır.” lİSTANBUL-İHA
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Sultanbeyli Belediyesi'nin yaz
etkinlikleri kapsamında düzen-
lediği Kolpa grubu konseri özel-
likle gençlerin yoğun ilgisiyle
coşkulu bir şekilde geçti. Binlerce
kişinin hep bir ağızdan şarkılara
eşlik edip eğlendiği konserde
başakan Tombaş yaz etkinlikle-
rinin devam edeceği müjdesini
verdi.  Türkiye’nin sevilen müzik
gruplarından Kolpa, Sultanbey-
li’de sahne aldı. Sultanbeyli Be-
lediyesi tarafından düzenlenen
konsere binlerce kişi katıldı. Özel-
likle gençlerin büyük ilgi göster-
diği konserde Kolpa Grubu’nun
sahne performansı ve organizas-
yon seyircilerden tam not aldı.
"Gençlerin talep ve
isteklerini önemsiyoruz”

Sultanbeyli Belediye Başkanı
Ali Tombaş, konser öncesi seyir-

cilere hitap etti. Yaz etkinliklerinin
hız kesmeden devam edeceğini
vurgulayan Başkan Ali Tombaş,
“Gençlerin talep, istek ve beklen-
tilerini önemsiyoruz. Sizi seviyoruz.
Sizin için çalışıyoruz. Bir yandan
iş ve hizmetlerimizi kesintisiz sür-
dürürken diğer yandan yaz tatilini
en güzel şekilde değerlendirmeniz
için kültürel aktiviteler düzenli-
yoruz. Hepinizin memnuniyeti,
mutluluğu bizim için çok kıymetli.
Birlikte daha çok yol yürüyeceğiz.
Hepinize iyi eğlenceler.” dedi. Baş-
kan Ali Tombaş’ın konuşmalarının
ardından Kolpa Müzik Grubu sah-
neye çıktı. Sırasıyla sevilen şarkı-
larını tek tek söyledi. Sultanbeyli
Meydan Park’ı dolduran coşkulu
kalabalık sanatçıya şarkılarında
eşlik etti. Seyircilerden tam not
alan konser programı sorunsuz
bir şekilde tamamlandı.

Kartal Belediyesi, Temiz-
lik İşleri Müdürlüğü'nün
‘Pırıl Pırıl Kartal’ sloga-
nıyla ilçe genelinde baş-

lattığı temizlik seferberli-
ği hız kesmeden devam

ediyor. Kartal'ın tüm ma-
hallelerini kapsayan te-
mizlik programı dahilin-
de Soğanlık Yeni Mahal-

le'de ekipler tüm birimle-
riyle hizmetlerini sürdür-
dü. Kartal Belediye Baş-
kanı Gökhan Yüksel de

gün boyu çalışmaları ye-
rinde takip etti.

Proje kapsamında yoğun bir
çalışma yürüten ekipler, son
olarak Soğanlık Yeni Mahal-
le’de; temizlik, yol bakım ve
onarım, asfaltlama, ilaçlama
ile çevre düzenleme çalışma-
larını mahallenin dört bir kö-
şesinde gerçekleştirdi. Kartal
Belediye Başkanı Gökhan Yük-
sel de gün boyu devam eden
çalışmalar sırasında ekiplere
eşlik etti, mahalle sakinleri
ve esnafla bir araya geldi. 
Tüm bölgelerde
bakım onarım

Soğanlık Yeni Mahalle Ata-
türk Caddesi’nde sabah saat
06.00’da başlayan çalışmalara;
Temizlik ve Fen İşleri, Veteri-
nerlik, Park ve Bahçeler, Des-

tek Hizmetleri ve İşletme İş-
tirakler, Halkla İlişkiler ve
Komşu İletişim, Gençlik ve
Spor Hizmetleri, İklim Deği-
şikliği ve Sıfır Atık, Kültür ve
Sosyal İşler ile Basın Yayın Mü-
dürlükleri tam kadro katılım
gösterdi. Ekipler, özellikle Top-
selvi Caddesi olmak üzere böl-
gede temizlik, yol bakım ve
onarım, asfaltlama, ilaçlama,
dezenfekte ve çevre düzenleme
çalışmalarını tamamladı. 
Bütün birimler
seferber

Program Temizlik İşleri Mü-
dürlüğü ekiplerinin; süpürme,
yıkama, dezenfekte çalışma-
larıyla başlarken, Veteriner
Hizmetleri Müdürlüğü’nün
ilaçlama çalışmalarıyla devam
etti. Yürütülen çalışmaların
devamında, Park ve Bahçeler

Müdürlüğü ekipleri böl-
gedeki parklarda; ot
biçme, yıkama ve çevre
düzenleme çalışmaları
yaparken, Fen İşleri Mü-
dürlüğü ekipleri ise yol
bakım-onarım çalışması
gerçekleştirdi. İklim Değişikliği
ve Sıfır Atık Müdürlüğü ise
bölgedeki sitelerde, çevre bi-
linçlendirme ve sıfır atık ça-
lışmaları yaptı.
"Komşularımızdan
bizlere destek rica
ediyorum"

Kartal Belediye Başkanı Gök-
han Yüksel de program kapsa-
mında tüm gün sahadaydı. İlk
olarak Soğanlık Yeni Mahalle
Muhtarlığı’nı ziyaret ederek ma-
halle muhtarı Erol Yurdakul ile
bir araya gelen Kartal Belediye
Başkanı, mahallelinin beklenti

ve talepleri ile ilgili ekip-
lerine notlar aldırdı. Baş-
kan Gökhan Yüksel, bu-
radaki ziyaretinin ardın-
dan mahalle sakinlerinin
ve mahalle esnafının yo-

ğun ilgisi eşliğinde çalış-
maları inceledi. Başkan Yüksel,
“Kartal’ımızın her mahallesini
pırıl pırıl yapmak için tüm ekip-
lerimizle sahadayız, onarılma-
yan kaldırım, bakımsız çocuk
parkı, alınmayan çöp kalma-
yacak. İlçemizin güzelliğine gü-
zellik katmak için Belediye ola-
rak tüm imkânlarımızı kullanı-
yoruz; ancak bu konuda tüm
komşularımdan daha dikkatli
olmalarını ve bizlere destek ol-
malarını rica ediyorum. Daha
güzel bir Kartal’ı hep beraber
oluşturalım” ifadelerini kullandı
ve daha sonra vatandaşlar ile
bir araya geldi.

Başkan Köseler,
“Polonezköy’ün
Kültürel Dokusu
Korunacak”
UFUK AKYILDIZ
Beykozluların sorunlarına yerinde
ve kalıcı çözüm getiren “Mahalle
Buluşmaları”nın 11.toplantısı Po-
lonezköy’de gerçekleşti. Başkan
Alaattin Köseler tek tek mahalle
sakinlerinin isteklerini aldı ve ta-
leplerin aciliyet sırasıyla çözüme
kavuşacağını belirtti. Polonezköy
Amfi Tiyatro’da gerçekleşen bu-
luşmaya Beykoz Belediyesi Başkan
Yardımcıları Taner Aksu, Müfit Yet-
kin ve Bilgehan Murat Miniç, be-
lediye meclis üyeleri, Muhtar Özer
Okumuş ve birim müdürleri de
katılarak talepleri yanıtladı. Sa-
kinler, öncelikli olarak imar planları,
alt yapı, toplu ulaşım, trafik dü-
zenlemeleri, kültürel ve turistik
faaliyetlerin artırılması, turizmin
canlandırılması konularında istek-
lerini dile getirdi.  Polonezköylüler,
imar planlarının köyün özgün do-
kusu ve kültürel mirasına saygılı
hazırlanmasını gerektiğini özellikle
vurguladı.  Mevcut imar planlarının
köy sakinlerinin talepleri doğrul-
tusunda revize edileceğini söyleyen
Başkan Köseler; “Beykoz’da plan
yapan bütün grupları önümüzdeki
hafta belediyeye davet ediyoruz.
Bu planlara itirazlar var. Beykozlu
olarak benim de itirazlarım var.
Planlama Müdürlüğümüz bünye-
sinde hepsiyle ayrı ayrı toplantılar
yaparak, itiraz noktalarına çözüm
önerilerinin konuşulacağı bir ça-
lışma başlatıyoruz.  Belediye bün-
yesinde bu konuda uzman arka-
daşlardan oluşan ‘Estetik Kurul’
kuralım ve projeleri bu kuruldan
geçirdikten sonra uygulayalım is-
tiyoruz.” diye konuştu. Başkan Ala-
attin Köseler  “Polonezköy Meydan
ve Kırbahçesi Projesi’nin büyükşehir
belediyesi tarafından ivedilikle ha-
yata geçeceğini de ifade etti. Bu-
luşmada, turizm potansiyelini ar-
tırmaya yönelik, “Türkiye-Polonya
Sanat ve Sergi Evi”, kurulması “Ah-
şap Heykel Projesi”nin yeniden
başlatılması, kamyon trafiğinin kı-
sıtlanması da dile getirildi.

VECHEDDİN ARVAS

Okulların tatil olmasıyla birlikte
her yaz döneminde olduğu
gibi bu yaz da Zeytinbur-
nu'ndaki okullara bakım ona-
rım ve tadilat yapılarak yeni
eğitim ve öğretim dönemine
hazırlanıyor. Zeytinburnu Be-
lediyesi ilçede eğitim veren
tüm okulların iç ve dış cephe-
lerine mantolama ve boya ta-
dilatı desteği veriyor. Zeytin-
burnu Belediyesi ilçe sınırları

içerisinde eğitim veren ilkokul,
ortaokul ve lise düzeyindeki
tüm okullara yaz döneminde
destek olmaya devam ediyor.
İlçedeki okulların iç ve dış cep-
hesini boyayan ve mantolama
desteği veren Zeytinburnu Be-
lediyesi, yeni eğitim ve öğretim
yılında öğrencilere tertemiz
ve rengârenk okullarda ders
başı yapma imkânı sunuyor.
Yaz tatili boyunca şimdiye ka-
dar İhsan Mermerci Anadolu
Lisesi, Kantinciler Anaokulu,

Doktor Reşit Galip İlkokulu’nun
iç boyama işlemini tamamla-
yan Zeytinburnu Belediyesi ta-
dilat ekipleri; Şemsettin Sami
Ortaokulu ve Abdülhak Hamit
Ortaokulu’nda boyama çalış-
malarına devam ediyor. Yeni
eğitim öğretim döneminin baş-
lamasına kadar ise; 75. Yıl Or-
taokulu, İTO Mesleki ve Teknik
Anadolu Lisesi, Zeytinburnu
Özel Eğitim Okulu, Borsa İs-
tanbul Zeytinburnu Anadolu
Lisesi, Kırımlı İsmail Rüştü Ol-

cay Anadolu Lisesi, Kazlıçeşme
Abay Kız Anadolu İmam Hatip
Lisesi ve Kazlıçeşme Abay Ana-

dolu Lisesi’nin iç ve dış cephe
boyama ve dış cephe manto-
lama işlemleri tamamlanacak.

Okulların tadilatına Zeytinburnu Belediyesi’nden tam destek

“Pırıl pırıl Kartal” sloganıyla temizlik seferberliği

Sultanbeyli’de Kolpa rüzgarı esti

ahçelievler Beledi-
yesi’nin ev sahipli-
ğinde ve AK Parti

İstanbul Milletvekili Rümeysa
Kadak koordinatörlüğünde "Ter-
cih Destek 2024 Programı" ger-
çekleştirildi. Üniversite tercihi
yapacak öğrenciler için düzen-
lenen programa Milli Eğitim Ba-
kanı Yusuf Tekin, Ticaret Bakanı
Ömer Bolat ve çok sayıda öğrenci
katıldı. Bahçelievler Kocasinan
Kongre Merkezi ve Nikah Sara-
yı’nda gün boyu süren program-
da, üniversite adayları merak
ettikleri sorulara yanıt bulma ve
birebir danışmanlık alma imka-
nına sahip oldu.
"Sınava hazırlanır gibi
hayata hazırlanın"

Milli Eğitim Bakanı Tekin,

programda öğrencilere önemli
tavsiyelerde bulundu. Tekin öğ-
rencilere, “Kör bir hayaliniz ol-
masın. Aynı sınava hazırlanır
gibi hayata hazırlanın” dedi.

Tercihler konusunda da ko-
nuşan Bakan Tekin, “Lütfen
mahalle baskısıyla hareket et-
meyin. Belki 5-6 ay mutlu olur-
sunuz, ama hayatınızın 40 yılını

mutsuz geçirebilirsiniz” diyerek
zor ve rekabetçi bir dünyada
çok çalışmak ve iyi yetişmek
gerektiğini vurguladı.

Ticaret Bakanı Bolat ise yap-
tığı konuşmada, Bahçelievler
Haznedar Mahallesi'nde doğup
büyüdüğünü ve hala orada otur-
duğunu belirtti. Bolat, çalışma
hayatının rekabet ve tercihlerden

oluştuğunu, bu tercihlerde doğru
kararlar vermenin çok önemli
olduğunu vurguladı. Bakan Bo-
lat, hayata erken başlamanın,
rekabette kendini donatmanın
ve çalışmanın önemine değindi.
Bolat, "Anne ve babanızı seçe-
mezsiniz, ancak okullarınızı ve
mesleğinizi seçebilirsiniz. Anah-
tarın ruhunuz ve kalbiniz oldu-
ğunu unutmayın” dedi.
"Ufkunuzu açın ve
birbirinizden fikir alın"

Programda, Bahçelievler Be-
lediye Başkanı Dr. Hakan Bahadır
öğrencilere seslenerek Bahçeli-
evler Belediyesi’nin ev sahipli-
ğinde 4’üncüsü düzenlenen ‘Önce
Öğrenci’ programı ile üniversite
tercihlerinde yardımcı olmayı
hedeflediklerini söyledi. Üniver-

site sınavında ilk yüze girdiğini
söyleyen Bahadır, akademik ça-
lışmalarının hala sürdüğünü ifade
ederek gençlere sürekli eğitim-
lerine devam etmeleri gerektiği
mesajını verdi. “Programda iki
gün hem eğlenin hem de dinle-
nin, ufkunuzu açın ve birbiri-
nizden fikir alın” diyen Başkan
Bahadır, gençlerin Türkiye’nin
bugünü ve yarının sahibi oldu-
ğunu belirtti. Programın Genel
Koordinatörü İstanbul Milletvekili
Rümeysa Kadak ise, “4 sene
önce başladığımızda, zorlandık
ama bu yıl Türkiye 20.'sinin de
yer aldığı katılım bizi çok mem-
nun etti. Burada ilk 50’ye ve
100’e giren öğrencilerimiz var.
Yaklaşık 100 üniversite öğrencisi
mentörümüz var ve 670 öğrenci
davet ettik” dedi. 

B
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umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdo-
ğan'ın, Türkiye su-

larında hizmet verecek yeni bir
doğal gaz gemisi alındığını du-
yurmasının ardından gözler Tür-
kiye'nin denizlerdeki enerji filo-
suna çevrildi. Erdoğan, 21 Tem-
muz'da yaptığı açıklamada, Sa-
karya Gaz Sahası'ndaki gaz üre-
timinde kullanılacak yeni bir do-
ğal gaz gemisi alındığını, söz ko-
nusu yüzer gaz işletme platformu
gemisinin Türkiye'ye gelmek üze-
re gelecek hafta yola çıkacağını
dile getirdi. Erdoğan, aynı açık-
lamada, 300 metre boyunda 58
metre genişliğindeki geminin
yaklaşık 2 ay sonra Türkiye'de
olacağını müjdeledi. Faaliyete
geçtiğinde 5 milyon hane halkına
yetecek kadar doğal gazı üretecek
bu platformun bir üs gibi Kara-
deniz'de 15-20 yıl hizmet vermesi
planlanıyor. Enerji ve Tabii Kay-
naklar Bakanı Alparslan Bayrak-
tar da Kasım 2023'te yaptığı açık-
lamada, filoya denizde konum-
lanarak üretim yapabilecek yüzer
üretim, depolama ve tahliye
(FPSO) gemisinin eklenmesinin
planlandığını duyurmuştu. Bay-
raktar, "Dünyada fazla olmayan
ama önümüzdeki süreçte FPSO
dediğimiz, platform yerine de-
nizin ortasında lokasyon üzerinde
konumlandıracağımız bir gemiyi
filomuza katıyoruz." ifadesini
kullanmıştı. Enerjide bağımsızlık
hedefine emin adımlarla ilerleyen
Türkiye, kendi karasularında 4
sondaj gemisi ve 2 sismik araş-

tırma gemisiyle çalışmalarını sür-
dürüyor. Türkiye'nin denizlerde
doğal gaz ve petrol arama çalış-
malarına yönelik sismik ve sondaj
faaliyetleri için kurduğu enerji
filosunda Fatih, Yavuz, Kanuni
ve Abdülhamid Han sondaj ge-
mileri ile Barbaros Hayrettin Paşa
ve MTA Oruç Reis sismik arama
gemileri olmak üzere toplam 6
gemi bulunuyor.
Sismik gemiler

Deniz araştırma, arama ve
işletme ruhsat alanlarında sismik
veri toplama projeleri sürdüren
Türkiye, bu çalışmaları önceleri
hizmet alımı şeklinde yürütür-
ken, 2012'nin sonunda Türki-
ye'nin ilk sismik arama gemisi
olarak devreye giren Barbaros
Hayreddin Paşa sayesinde ülkede
yerli envanter oluşturulmaya
başlandı. 31 Aralık 2012'de satın
alınan Barbaros Hayreddin Paşa
gemisi, denizin 8 kilometre al-
tındaki jeolojik yapıları incele-
yebiliyor, iki ve üç boyutlu sismik
veri toplayabiliyor. Brüt 4 bin
711 ton ağırlığındaki gemi, yön
ve pozisyon tayinini uydu ha-
berleşmesiyle otomatik olarak
yapabiliyor. Uzunluğu 84, ge-
nişliği 21,6 metre olan gemide
bir helikopter pisti bulunuyor.
Barbaros Hayreddin Paşa gemisi
şu an Kastamonu açıklarındaki
İnebolu Limanı'nda göreve hazır
şekilde bekliyor. Diğer sismik
araştırma gemisi MTA Oruç Re-
is'in inşasına ise 2012'de tama-
men yerli imkanlarla başlandı.

İleri teknoloji ürünü birçok bi-
limsel ve teknik ekipmanla do-
natılan gemi, 2017 yılı ağustos
ayı içinde operasyon test, eğitim
ve tecrübe faaliyetlerine başladı.
Açık denizlerde iki ve üç boyutlu
derin sismik araştırmalar yapa-
bilecek kapasitede modern sevk
ve manevra sistemleriyle dona-
tılan MTA Oruç Reis gemisiyle,
petrol ve doğal gaz araştırma-
larının yanı sıra kara alanlarının
deniz altındaki devamlılıklarının
izlenmesi bağlamında kıta sa-
hanlığı gibi stratejik öneme sahip
bilimsel araştırmalar da etkin
bir şekilde icra edilebiliyor. MTA
Oruç Reis ile deniz tabanından
itibaren 15 bin metre derinlikteki
jeolojik yapılar görüntülenebi-
liyor. Modern uzaktan kumandalı
su altı aracıyla 1500 metre su
derinliğindeki deniz tabanı ay-
rıntılı olarak izlenebiliyor, deniz
suyundan ve tabanından nu-
mune alınarak ölçüm ve analizler
anında yapılabiliyor. Boyu 87,
genişliği 23 metre olan gemide
değişik açılarda aktif 35 kamera
bulunuyor. Zonguldak açıkla-
rındaki Filyos Limanı'nda bulu-
nan MTA Oruç Reis Sismik Araş-
tırma Gemisi, destek gemileriyle
eylül sonunda Somali'ye gitmeye
hazırlanıyor.
Sondaj gemileri

Türkiye'nin ilk milli sondaj
gemisi olan Fatih, 2017'de Tür-
kiye Petrolleri Anonim Ortaklığı
(TPAO) envanterine katıldı. Fatih,
İstanbul'un fethinin 567. yıl dö-

nümü 29 Mayıs 2020'de Kara-
deniz'deki ilk milli sondajı ger-
çekleştirmek üzere Haydarpaşa
Limanı'ndan uğurlandı. Fatih, 20
Temmuz 2020'de Zonguldak açık-
larındaki ilk olarak Tuna-1 olarak
isimlendirilen lokasyonda 3 bin
500 - 4 bin metre derinlik hede-
fiyle Karadeniz'deki ilk milli derin
deniz sondajına başladı. Güney
Kore'de 2011'de inşa edilerek
denize indirilen Fatih sondaj ge-
misi, 6. nesil teknolojiyle çalış-
malarını sürdürüyor. Gemi, 229
metre uzunluğunda, 36 metre
genişliğinde ve 51 bin 283 gros-
ton ağırlığa sahip. Fatih'in 12
bin 200 metre derinlikte ve çok
yüksek basınç altında dahi deniz
sondajı yapabilme kabiliyeti bu-
lunuyor. İki kulesinin toplam yük
kaldırma kapasitesi 1750 ton
olan Fatih, aktif konumlandırma
sistemi sayesinde 6 metre yük-
seklikteki dalga boyunda bile
sabit kalarak operasyonlarını sür-
dürebiliyor. Fatih'le Karadeniz'de
yapılan Türkiye tarihinin en bü-
yük doğal gaz keşfi, aynı za-
manda 2020'de denizlerdeki en
büyük keşif olarak kayıtlara geçti.
Fatih, 23 Mayıs 2024'te Karade-
niz'deki Göktepe-2 kuyusunda
başladığı sondaj çalışmalarına
devam ediyor.

Yavuz sondaj gemisi: Yavuz
sondaj gemisi 2011'de yapımının
tamamlanmasının ardından Tan-
zanya, Kenya, Malezya ve Fili-
pinler başta olmak üzere farklı
ülkelerde görev aldı. Türkiye'nin
ikinci sondaj gemisi Yavuz, TPAO

tarafından 2018'de satın alınarak
envantere katıldı.

Kanuni sondaj gemisi: Tür-
kiye'nin üçüncü sondaj gemisi
olan Kanuni, 2020 başında filoya
dahil oldu. 2012'de inşa edilen
gemi 227 metre uzunluğa ve 42
metre genişliğe sahip. Mart
2020'de Taşucu Limanı'na ulaşan
gemi, bakım, güncelleme ve re-
aktivasyon işlemlerinin ardından
13 Ekim 2020'de Taşucu'ndan
ayrıldı. 19 Ekim 2020'de Hay-
darpaşa Limanı'na ulaşan Kanuni,
13 Kasım 2020'de Haydarpaşa
Limanı'ndan Karadeniz'e doğru
yola çıktı. Kanuni, Filyos Lima-
nı'ndaki kule montajı, deniz seyir
testi, sondaj ekipmanlarının mon-
tajı ve kuyu dibi emniyet sistemi
bakım işlerinin tamamlanmasının
ardından Sakarya Gaz Saha-
sı'ndaki görevine başladı.

Abdülhamid Han sondaj ge-
misi: Abdülhamid Han sondaj
gemisi 2022 yılında Türkiye'nin
filosuna katılan dördüncü gemi
oldu. TPAO tarafından Kasım
2021'de 180 milyon dolara satın
alınan gemi, Güney Koreli Dae-
woo Shipbuilding & Marine En-
gineering firması tarafından "Co-
balt Explorer" adıyla Okpo Ter-
sanesi'nde inşa edildi. Güney Ko-
re'deki Okpo Limanı'ndan 7 Mart
2022'de yola çıkan gemi, Mayıs
2022'de Mersin'in Taşucu Lima-
nı'na ulaştı. Yedinci nesil üstün
teknolojiye sahip 238 metre uzun-
luğunda ve 42 metre genişliğinde
olan geminin kule yüksekliği 104
metre. lANKARA-AA

Kurban Bayramı’nda
kartla 132,3 milyar
liralık ödeme yapıldı
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Emtia piyasasında ABD seçimleri
Çin ve Brezilya etkisi görüldü
Dünya genelinde merkez bankaları
enflasyonla mücadelede sona yak-
laşırken, faiz indirimi adımlarına
yönelik beklentiler de günden güne
netleşiyor. ABD Merkez Bankasının
(Fed) bu sene 3 faiz indirimine gi-
deceği beklentisine karşın, ülkede
gerçekleştirilecek seçimin sonuçla-
rının oluşturduğu belirsizlikler emtia
fiyatlarını da etkiledi. Emtia piya-
sasında geçen hafta ABD seçimlerine
ilişkin belirsizlikler, Çin ekonomisine
yönelik endişeler ve Brezilya'da
özellikle tarım grubu ürünlerindeki
üretim artışının etkisiyle satış baskısı
hakim oldu. Geçen hafta ons ba-
zında altın yüzde 0,4, gümüş yüzde
5,1, platin yüzde 3,9, paladyum
yüzde 6,5 değer kaybetti. Altının
ons fiyatı, Fed'in eylül ayında faiz
indirimlerine başlayabileceğine iliş-
kin beklentilerin güçlü kalmasıyla
2 bin 483 doları aşarak rekor kır-
masına karşın, bu seviyeden gelen
satışlarla 2 bin 400 dolar düzeyine
indi. Analistler, sıkı para politikasının
yakın zamanda gevşemeye başla-
yacağına yönelik fiyatlamalara kar-
şın, altının ons fiyatının rekor sevi-
yelerden gelen kar satışlarıyla ge-
rilediğini bildirdi. Dolara talebin
artması da değerli metalleri olumsuz
etkiledi. Gümüş, hem endüstriyel
alanda hem de yatırım aracı olarak

kullanıldığından dolayı fiyatlarında
dalgalı bir seyir söz konusu oldu.
Analistler, ABD'de başkan adayı Do-
nald Trump'ın seçilmesi durumunda
yeşil enerji yatırımlarının sekteye
uğrayabileceği ve arka planda ka-
labileceğini dile getirerek, yeşil
enerji projelerinde bakır ve gümüşün
yoğun olarak kullanıldığını ve
Trump'ın seçilmesinin bu iki emtia
aracında talep endişelerini öne çı-
kardığını vurguladı. Tezgah üstü
piyasada geçen hafta fiyatlar, libre
bazında bakırda yüzde 8,1, kur-
şunda yüzde 3,8, nikelde yüzde
3,5, çinkoda yüzde 5,5, alümin-
yumda yüzde 14,9 azaldı. Çin'de
2. GSYH, geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 4,7 artarak beklentilerin
altında kaldı. Ülkede, perakende
satışlar ise yüzde 2 artarak Aralık
2022'den beri en yavaş artışını kay-
detti. Analistler, açıklanan verilerin
ardından Çin hükümetinin ekono-
miyi desteklemek için daha fazla
adım atabileceğini kaydetti. Öte
yandan Çin'i yöneten Komünist Par-
ti'nin (ÇKP), ülkenin gelecek 10
yıldaki ekonomik hedeflerini tayin
edecek reform konulu 3. Genel
Oturumu'ndan (plenum) ekonomiye
yönelik beklenen kararların çıkma-
ması da baz metallerde satış baskı-
sına neden oldu. lİSTANBUL-AA

Haziranda güneş enerjisinin elektrik
üretimindeki payı yüzde 60 arttı
Türkiye'de haziranda geçen
yılın aynı ayına göre güneş
enerjisi santrallerinin elektrik
üretimi yaklaşık yüzde 60 ar-
tışla 3 milyar 214 milyon 450
bin kilovatsaat oldu. AA mu-
habirinin Türkiye Elektrik İle-
tim AŞ (TEİAŞ) verilerinden
derlediği bilgiye göre, hazi-
randa sıcak hava ve klima kul-
lanımı elektrik tüketiminde
artışa neden oldu. Söz konusu
dönemde güneş enerjisi sant-
rallerinden elektrik üretiminde
artış gözlemlendi. Haziranda
güneş enerjisinin elektrik üre-
timindeki payı geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde 60,3,
rüzgarın payı ise yüzde 32,6
arttı. Böylece güneşten 3 mil-
yar 214 milyon 450 bin kilo-
vatsaat, rüzgardan 3 milyar 8
milyon 652 bin kilovatsaat
elektrik üretildi. Güneşten ha-
ziran ayında üretilen elektrik
Diyarbakır'ın yıllık tüketimini
geride bıraktı. Enerji Piyasası
Düzenleme Kurumu'nun 2023
Yılı Elektrik Piyasası Gelişim

Raporu'na göre, Diyarbakır'da
geçen yıl 3 milyar 137 milyon
268 kilovatsaat elektrik tüke-
tilmişti. Şehir bu tüketimiyle
Türkiye'de il bazlı tüketim sı-
ralamasında 26. sırada yer al-
mıştı. Öte yandan, haziranda
elektrik üretimi geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 14,6
artışla 28 milyar 295 milyon
677 kilovatsaat olurken, elek-
trik tüketimi ise yüzde 14,7
artışla 28 milyar 531 milyon
57 bin kilovatsaat oldu. Bu-
nunla birlikte geçen ay elektrik
ihracatı bir önceki yılın aynı
ayına göre yaklaşık yüzde 36,4
artışla 203 milyon 453 bin ki-
lovatsaat, elektrik ithalatı ise
yüzde 28,35 artışla 426 milyon
621 bin kilovatsaat oldu. Ayrıca
bu dönemde doğal gazdan
elektrik üretimi de 98,7 artışla
4 milyar 602 milyon 6 bin ki-
lovatsaat oldu. Hidroelektrik,
linyit ve ithal kömür santral-
lerinin elektrik üretiminde kay-
da değer artış ya da düşüş ya-
şanmadı. lANKARA-AA

Turizmde EURO 2024 sonrası
Avrupa pazarı yeniden hareketlendi
Turizmde Avrupa Futbol Şam-
piyonası (EURO 2024) süre-
cinde duraksayan Avrupa pa-
zarı, organizasyonun sona er-
mesinin ardından yeniden ha-
reketlendi. Denizi, kumu, gü-
neşi, sağlıklı ve güvenli turizmi,
tarihi ve doğal güzellikleriyle
öne çıkan Antalya'ya gelen
turist sayısı 17 Temmuz itiba-
rıyla geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 12'lik artışla 7,5
milyonu geçti. En çok turist
gönderen ülkeler arasında Rus-
ya ilk sırayı alırken, Almanya
ikinci, İngiltere üçüncü, Polonya
dördüncü sırada kayıtlara geçti.
Almanya'da 14 Haziran-14
Temmuz'da yapılan EURO 2024
nedeniyle duraksama yaşanan
Avrupa pazarı, şampiyona son-
rası tekrar hareketlendi. Yıl so-
nuna kadar 17 milyon turist
hedefinin aşılması beklenen
kentte, 18 milyon turist sayısıyla
yeni bir rekora imza atılacağı
öngörülüyor. Akdeniz Turistik
Otelciler ve İşletmeciler Birliği
Başkanı Kaan Kavaloğlu, AA
muhabirine, çok hareketli geçen
Kurban Bayramı tatili sonrası
EURO 2024'ün de etkisiyle du-
raklama dönemi yaşadıklarını
söyledi. Şampiyonanın kaynak
pazarlardan biri olan Alman-

ya'da yapıldığını hatırlatan Ka-
valoğlu, "O süreçte Alman-
ya'dan ülkemize gelişlerde ya-
vaşlama oldu. Şampiyona son-
rası temmuzun ikinci haftası
itibarıyla doluluklarımız yüzde
90'ın üzerine çıktı. Şu anda
Antalya'da yüksek bir sezon
yaşıyoruz. Avrupa pazarı tekrar
canlandı." dedi. Rezervasyonu
olan turistlerin başka opera-
törlerle görüşülerek Türkiye'ye
gelmelerinin sağlandığını dile
getiren Kavaloğlu, tatillerini
tamamlayan konukların so-
runsuz şekilde ülkelerine dön-
düklerini ifade etti. Avrupa'da
yaşayan gurbetçilerin Türki-
ye'de tatil yapmalarının önemli
olduğunu belirten Kavaloğlu,
şöyle devam etti: "Gurbetçile-
rimiz uzun süre kalıyorlar hem
tatillerini yapıyorlar hem mem-
leketlerini ziyaret ediyorlar. Bu
durum turizme çok pozitif yan-
sıyor. Hazirana kadar 600 bine
yakın Avrupalı Türk Antalya'yı
tercih etmişti. Bu artarak devam
edecek. Avrupa'da yaşayan
Türkler de EURO 2024'de me-
sai yaptılar. Şampiyona bittiği
için artık rahatlıkla geliyorlar.
Antalya'da bu yıl 1 milyon gur-
betçinin tatil yapmasını bekli-
yoruz." lANTALYA-AA
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Arife ve dört bayram gününü kapsa-
yan Kurban Bayramı döneminde ger-
çekleşen 216 milyon adetlik kartlı
ödeme ile 132,3 milyar liralık ödeme
yapıldı. Bankalararası Kart Merkezinin
(BKM), bu yılın Kurban Bayramı'na
ilişkin kartla ödeme verilerine göre,
2023 yılının Kurban Bayramı döne-
mine göre kartlı ödemeler yüzde 93
arttı. Söz konusu dönemde, en fazla
harcama yapılan sektör olan market
sektörü toplam kartlı ödemelerin yüz-
de 22’sini oluştururken, giyim sektörü
yüzde 12’sini, akaryakıt istasyonları
sektörü yüzde 10’unu, yemek sektörü
yüzde 10’unu ve çeşitli gıda sektörü
ise yüzde 8’ini oluşturdu.
Bayramda en fazla
kartlı ödeme artışı
görülen sektörler

Bu yıl Kurban Bayramı'nda yapılan
kartlı ödemeler geçen yılla kıyaslan-
dığında en fazla artışın yüzde 137
ile kuyum sektöründe gerçekleştiği
görüldü. Kuyum sektörünü yüzde
127 artış ile giyim ve yüzde 116
artış ile araba kiralama sektörleri
takip ederken, yüzde 110 artışla
market sektörü ve yüzde 108 artışla
sağlık ürünleri/kozmetik sektörü ge-
çen yıla göre en fazla artış gösteren
diğer sektörler arasında yer aldı.
Gün bazlı kartlı
ödeme dağılımı

Verilere göre, arife gününde 45,4
milyar liralık kartlı ödeme yapılırken,
bu tutar bayram döneminde yapılan
toplam ödemelerin yarıya yakınını
oluşturdu. Arife günü en fazla kartlı
işlemin gerçekleştiği saat aralığı
18.00-19.00 olurken en fazla işlemin
yapıldığı dakika ise 18.12 oldu. Kur-
ban Bayramı'nda yapılan harcama-
ların yüzde 94'ü yurt içinde, yüzde
6'sı yurt dışında gerçekleşti. 2024
Kurban Bayramı'nda yurt içi harca-
malar yüzde 94 artışla 124,4 milyar
liraya yükselirken, yurt dışı harca-
malar yüzde 84 artışla 7,9 milyar
lira oldu. lİSTANBUL-AA

Türkiye’nin ‘enerji filosuna’ 7’nci gemi katılıyor
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Türkiye, halihazırda 4 sondaj ve 2 sismik
araştırma gemisiyle denizlerde yürüttüğü

petrol ve doğal gaz arama ve sondaj faaliyet-
lerini filoya ekleyeceği 7'nci gemi ile daha da

ileri seviyeye taşımaya hazırlanıyor.
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Tüketiciyi aldatan reklamlar nedeniyle
bu yıl 149 milyon lira ceza kesildi
Reklam Kurulu, yılın 7 ayında aldatıcı
reklam veya haksız ticari uygula-
malar nedeniyle işletmelere 148
milyon 783 bin 980 liralık idari
para cezası uygulanmasını karar-
laştırdı. Ticaret Bakanlığından ya-
pılan açıklamada, Reklam Kurulu-
nun, temmuz ayı toplantısında, mev-
zuata uymayan firmalara durdurma
ve para cezası uyguladığı bildirildi.
Bu ayki toplantıda görüşülen 133
dosyadan 116'sının mevzuata aykırı
bulunduğu aktarılan açıklamada,
söz konusu reklam ve ticari uygu-
lamalar hakkında durdurma yanında
21 milyon 350 bin 201 lira idari
para cezası uygulandığı ve 1 dosya
hakkında erişimin engellenmesi ka-
rarı alındığı belirtildi. Açıklamada,
Kurulun, yılın 7 ayında ise 1064
dosya hakkında görüş ve değerlen-
dirmelerde bulunduğuna işaret edi-
lerek, aldatıcı reklam veya haksız
ticari uygulama olduğu tespit edilen
927 dosya hakkında durdurma ce-
zasının yanı sıra 148 milyon 783
bin 980 lira idari para cezası uygu-
lanmasına karar verildiği ifade edildi.

Son toplantıda, kamuoyunda "indi-
rim marketi" olarak bilinen pera-
kende işletmelerin internet siteleri
aracılığıyla yaptığı tanıtım ve mesafeli
satışların haksız ticari uygulama bo-
yutunun ele alındığına dikkat çekilen
açıklamada, şunlar kaydedildi: "Ya-
pılan incelemeler sonucunda, be-
lirtilen internet sitelerinde ürünleri
görmek ve sepete eklemek için
üyelik gerektiği ancak satın alma
işlemi için ürün stoklarının kontrol
edilmesi gerekliliği ortaya çıkmıştır.
Üyelik olmasına rağmen en yakın
şubede bile ürünün stokta olmadığı
belirtildiği için siparişin tamamla-
namadığı tespit edilmiştir. İncele-
meler sonucunda, internet sitele-
rinde tüketicilerin ürünleri görün-
tülemek ve satın almak için üyelik
gerektiği ancak teslimat adresine
göre stok bilgilerinin değişebileceği
bilgisinin eksik olduğu tespit edil-
miştir. Ayrıca ürün fiyatının geçerlilik
süresi veya stok sınırı hakkında bilgi
verilmediği için tüketicilerin yanıl-
tıldığına karar verilmiş ve idari yap-
tırım uygulanmıştır." lANKARA-AA
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Hazine ve Maliye Bakanı Şim-
şek, enflasyon beklentilerinin
hedeflere yakınsadığını bildi-
rerek, "Temmuzda aylık en-
flasyonda geçici etkiler kaynaklı
artış olmasını beklemekle bir-
likte yıllık enflasyonda belirgin
düşüş öngörüyoruz." dedi. Ha-
zine ve Maliye Bakanı Mehmet
Şimşek, sosyal medya hesa-
bından Merkez Bankasının tem-
muz ayı Piyasa Katılımcıları
Anketi sonuçlarına ilişkin pay-

laşım yaptı. Enflasyon beklen-
tilerinin hedeflere yakınsadığına
dikkati çeken Şimşek, yıl sonu
enflasyon beklentisinin yüzde
43'e, 12 ay sonrasının yüzde
30'a ve 24 ay sonrasının yüzde
19,3'e düştüğünü aktardı. Şim-
şek, gelecek öngörülerine yö-
nelik olarak da şunları kaydetti:
"Orta Vadeli Program'ı açıkla-
dığımızdan beri 12 ay ve 24
ay sonrası enflasyon beklentileri
kesintisiz geriledi. Gerçekleşen

yıllık enflasyonun yükselişte
olduğu bu dönemde beklenti-
lerin iyileşiyor olması dezen-
flasyona yönelik politikaları-
mızın başarılı olacağına yönelik
inancı göstermektedir. Tem-
muzda aylık enflasyonda geçici
etkiler kaynaklı artış olmasını
beklemekle birlikte yıllık en-
flasyonda belirgin düşüş öngö-
rüyoruz. Dezenflasyon süreci
önümüzdeki aylarda daha da
belirginleşecek."lANKARA-AA

Türkiye'de haziran ayı itibarıyla 5 mil-
yon 636 bin 583 ile rekor düzeye ula-
şan trafiğe kayıtlı motosiklet sayısı
Kilis, Manisa, Muğla ve Iğdır'da oto-
mobil sayısını geçti. AA muhabirinin
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) ve-
rilerinden yaptığı derlemeye göre, ge-
çen ay itibarıyla Türkiye'de trafiğe ka-
yıtlı motorlu kara taşıtı sayısı otomo-
bilde 15 milyon 727 bin 46, minibüste
511 bin 822, otobüste 212 bin 491,
kamyonette 4 milyon 593 bin 617,
kamyonda 981 bin 9, motosiklette 5
milyon 636 bin 583, özel amaçlı araçta
98 bin 97, traktörde 2 milyon 227
bin 36 olmak üzere toplam 29 milyon
987 bin 701 olarak belirlendi.
En fazla motosiklet
İstanbul'da, en az
Ardahan'da

Veriler motosiklet sayıları açısından
değerlendirildiğinde il bazında en
fazla motosiklet 714 bin 52 ile İstan-
bul'da bulunurken, bu ili 458 bin
133 ile Antalya, 426 bin 584 ile İzmir
takip etti. En az motosiklet ise Arda-
han'da yer aldı. Toplam 832 moto-
sikletin bulunduğu Ardahan'ı bu ka-
tegoride 1213 ile Hakkari, 1281 ile
Tunceli, 1402 ile Bitlis izledi.
Kilis'te motosiklet
sayısı otomobilin
yaklaşık 3 katı

Motosiklet sayısı Kilis, Manisa, Muğ-
la ve Iğdır'da ise otomobil sayısını
geçti. Kilis'te 12 bin 846 otomobil bu-
lunurken 35 bin 801 motosikletin ka-
yıtlı olduğu belirlendi. Manisa'da 253
bin 555 otomobile karşılık 276 bin
230 motosikletin, Muğla'da 256 bin
566 otomobile karşılık 264 bin 570
motosikletin, Iğdır'da 7 bin 349 oto-
mobile karşılık 9 bin 899 motosikletin
trafiğe kayıtlı olduğu görüldü. Muğla'da
2023 adrese dayalı nüfus kayıt sistemi
verilerine göre 1 milyon 66 bin 736
kişi ikamet ediyor. Trafiğe kayıtlı 264
bin 570 motosiklet ile oranlandığında
şehirde her 4 kişiye bir motosiklet
düşerken, Muğla bu anlamda Türki-
ye'de ilk sırada yer aldı. Muğla'yı
Kilis ve Manisa takip etti. Kişi başına
düşen motosiklet sayısı en az olan il
ise Bitlis oldu. Bu ilde 256 kişiye bir
motosiklet düştü. Bitlis'i 237 kişiye
bir motosiklet düşen Hakkari ve her
222 kişiye bir motosiklet düşen Muş
takip etti. lANKARA-AA

Motosiklet sayısı 4 ilde
otomobili geride bıraktı

Yerli ve verimli gübre Ecofer, kuraklaşmayı
azaltıp toprak ve ürün verimini artırıyor
Ar-Ge ve laboratuvar çalışma-
larını tamamlayan, Tarım ve
Orman Bakanlığı’ndan tescil bel-
gesini alan Ecofer Gübre, Ecog-
reen Enerji’nin Bursa - Karacabey,
Manisa - Turgutlu ve Denizli -
Honaz biyogaz enerji üretim
tesislerinin temiz enerji üretimi
sonrası oluşan çıktılarını işleyip,
organik ve organomineral güb-
reye dönüştürmesini sağlayan
son teknoloji fabrikalarıyla Tür-
kiye çiftçilerine yerli ve yüzde
100 verimli gübre sunuyor. Ecog-
reen Enerji Yönetim Kurulu Baş-
kanı Osman Uğurlu, pazara çı-
kan Ecofer Gübre için “Katma
değeri yüksek, çiftçi kullanımı
kolay, kuraklaşmayı azaltan, top-
rak ve ürün verimliliği ile re-
koltesini arttıran yeni nesil or-
ganik ve organomineral gübre-
leri çiftçilerimizle buluşturmanın
mutluluğunu yaşıyoruz” dedi.
Türkiye’nin biyogaza dayalı en
büyük gübre üretim tesisi olan
Ecofer Gübre’nin yıllık 100 bin
ton granül katı organomineral
gübre ve 100 bin ton sıvı orga-

nomineral gübre üretimi po-
tansiyeline sahip olduğunu be-
lirten Osman Uğurlu, ülkeye
böylesine stratejik öneme sahip
bir yatırımı kazandırdıkları için
duydukları mutluluğu ve gururu
vurguladı. Ecofer Gübre tesis-
lerinin saatte 12 ton granül or-
ganomineral gübre üretimi ile
Türkiye’nin gübre pazarında id-
dialı bir kapasiteye sahip ol-
duklarına işaret eden Ecogreen
Enerji Gübre Grup Başkanı Şenol
Bakkalbaşı ise “Holdingimiz
özellikle yenilenebilir enerji ve
yeşil enerji yatırımlarında çok
hızlı aksiyon alma vizyonunda-
dır. Enerji haricinde tarımsal
üretimin daha organik, yerli ve
milli olmasının ve de geri dö-
nüşüm kaynaklarının kullanıl-
masının ülkemiz tarımına ciddi
fayda sağlayacağı bilincindedir.
Bu öngörüde yaklaşık 2 yıllık
bir süre içerisinde biyogaz tes-
islerimizden gelen hammaddeler
ile organomineral gübre tesisi-
mizi kurmuş bulunmaktayız”
diye konuştu. lBURSA-AA

ÇAYKUR yarından itibaren yaş
çayda serbest alım yapacak
ÇAYKUR Genel Müdürü Alim,
günlük yaş çay alımlarıyla ilgili,
"Alan bazlı incelemelerimiz son-
rası yoğunluğun azalacağını tah-
min ediyoruz. Bu yüzden bugün
40 kilogram, sonraki günlerde
ise serbest alım şeklinde yolu-
muza devam edeceğiz" dedi.
ÇAYKUR Genel Müdürü Yusuf
Ziya Alim, AA muhabirine yap-
tığı açıklamada, ikinci sürgün
alımlarına 26 Haziran'da baş-
ladıklarını ve ikinci sürgün dö-
neminin yoğun şekilde devam
ettiğini belirtti. Üreticinin mağ-
dur olmaması için çalıştıklarını
söyleyen Alim, "Tüm çalışanla-
rımız bu amaç doğrultusunda
mesai yapıyor. Kapasitemizin
üstünde alım yaparak üreticimizi
mağdur etmemeye gayret gös-
teriyoruz. Son olarak 13-14-15
Temmuz günlerinde resmi tatili
fırsat bilen üreticilerimiz yoğun
bir şekilde çay hasadı yaptı. Söz
konusu dönemde günlük kap-
asitemizin çok üstünde alımlar
gerçekleştirdik. Günlük kapasi-
temiz 9 bin 250 tonken biz bu

süreçte kapasitemizin neredeyse
2 katı alım yaptık." diye konuştu.
Alim, yaş çayın hasattan sonra
bekletilmeden işlenmesi ge-
rektiğine vurgu yaparak, "Bu
yüzden önceki günlerde yoğun
alım yapıldığı için 17 Tem-
muz'da bir günlük alımlara ara
verdik. Elimizdeki ürünleri iş-
ledikten sonra ise 18 Tem-
muz'da yine alımlara devam
ettik. Yoğunluk devam edince
üreticimizin ÇAYKUR'a sattığı
ürünler zayi olmasın diye 20
Temmuz'da dekar başına alım
limitini 20 kilograma düşür-
dük." ifadelerini kullandı. Yaş
çay stoklarını takip ettiklerini
kaydeden Alim, "İşlenmesi ge-
reken çay stokları azalınca
bunu 21 Temmuz'da 25 kilo-
grama çıkardık. Alan bazlı in-
celemelerimiz sonrası yoğun-
luğun azalacağını tahmin edi-
yoruz. Bu yüzden bugün 40
kilogram sonraki günlerde ise
serbest alım şeklinde yolumuza
devam edeceğiz." şeklinde ko-
nuştu. lRİZE-AA
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Şimşek: Yıllık enflasyonda belirgin düşüş öngörüyoruz

ürkiye Seyahat
Acentaları Birliği
(TÜRSAB) Başka-

nı Firuz Bağlıkaya, salgın süre-
cinde ve sonrasında villa kira-
lamalarında dolandırıcılık va-
kalarının daha çok yaşandığını,
son zamanlarda bungalov tu-
rizminde de bu tip olayların sık
yaşanmaya başladığını aktardı.
2023'te dolandırıcılık vakalarıyla
ilgili 12 bin 691 ihbara ilişkin
işlem gerçekleştirdiklerinin altını
çizen Bağlıkaya, "TÜRSAB olarak
bu tip nitelikli dolandırıcılık va-
kalarının önüne geçmek için
özel bir dijital denetim ekibi
kurduk. Ekiplerimiz, ilgili kurum
ve kuruluşlarla koordineli olarak
yoğun bir biçimde çalışmalarını
sürdürüyor. Ayrıca, internet üze-
rinden oluşturduğumuz 'TÜR-
SAB Dijital Doğrulama Sistemi'
ile vatandaşlarımıza tatil satın
aldıkları şirketin TÜRSAB üyesi
seyahat acentesi olup olmadığını
kontrol etme imkanı sunuyoruz."
değerlendirmesini yaptı. Bağlı-
kaya, internet üzerinden tatil
satın alan vatandaşların sayısının
son yıllarda giderek arttığını be-
lirterek, "Buna paralel olarak
sahte web siteleri ve sosyal med-
ya hesapları üzerinden yapılan
dolandırıcılıklarda artış gözle-
niyor." dedi. Kullanıcıların in-
ternet üzerinden tatil paketi alır-
ken, satın alımın yapıldığı web
sitesinin TÜRSAB üyesi acente
olup olmadığını kontrol etme-
sinin çok önemli olduğunu vur-

gulayan Bağlıkaya, bunun, özel
geliştirdikleri Dijital Doğrulama
Sistemi üzerinden kontrol edi-
lebildiğini ve seyahat acentele-
rinin sayfalarında bu sistemin
logosunun bulunduğunu dile
getirdi. Acente kimliğini kulla-
narak yapılan dolandırıcılık faa-
liyetlerine karşı aldıkları önlem-
lere değinen Bağlıkaya, şunları
kaydetti: "Birlik olarak gerek
TÜRSAB Doğrulama Sistemi'miz
gerek dijital denetimlerimiz ge-
rekse de fiziki denetimlerimizle
her tür sahtecilik ve dolandırı-
cılığa karşı büyük bir gayret ve
özveriyle çalışıyoruz. Özellikle
sosyal medya mecralarındaki
sahte hesaplar üzerinden verilen
ilanlarla vatandaşlar mağdur
edilebildiğini dikkate alarak bu
tip istenmeyen olayların önüne
geçmek için denetim çalışma-
larımızı hız kesmeden sürdürü-
yoruz. Dijital denetim ekiplerimiz
2024 Haziran sonu itibariyle
toplam 16 bin 705 işlem ger-

çekleştirdi. Ekibimiz
hem gelen ihbarlarla
hem de internet üze-
rinden gerçekleştir-
dikleri yoğun tarama-
larla buldukları dolan-
dırıcılık amaçlı sayfaları,
haklarında işlem yapılması için
yetkili kurumlarla paylaşıyor.
Bu kapsamda Emniyet Genel
Müdürlüğü Siber Suçlarla Mü-
cadele Daire Başkanlığı'nı ziyaret
ederek sektörümüz adına bilgi
paylaşımında bulunduk. Siber
Suçlarla Mücadele Daire Baş-
kanlığı vasıtasıyla Cumhuriyet
Başsavcılığına 581 dosya sun-
duk. Mağdur olan vatandaşla-
rımızı da bu dosyaya yönlen-
dirdik."

Firuz Bağlıkaya, ayrıca Google
ve META şirketleriyle de yakın
temas içerisinde olduklarını ak-
tararak, nitelikli dolandırıcılık
amacıyla hareket eden web si-
telerini Google ile paylaştıklarını,
arama motoru üzerinde özellikle

üst sıralarda listelenmesinin önü-
ne geçtiklerini bildirdi. Gerçek
seyahat acentelerinin web say-
falarını taklit eden sitelere eri-
şimin engellenmesi için aksiyon
alınmasını sağladıklarını belirten
Bağlıkaya, "META ile gerçekleş-
tirdiğimiz görüşmelerde de
önemli bir mesafe aldık. Do-

landırıcılık amaçlı sosyal med-
ya hesaplarının askıya alın-

ması konusundaki te-
maslarımız ve sektö-
rümüz adına bilgilen-
dirmelerimiz devam
ediyor." dedi. Bağlıka-
ya, TÜRSAB olarak bu
tür dolandırıcılıklara

maruz kalan mağdur
vatandaşlara ve şirket ün-

vanları dolandırıcılık olay-
larında kullanılan seyahat acen-
telerine gerekli hukuki adımları
atabilmeleri noktasında da destek
vermeye çalıştıklarını söyledi.

Mağdurları, şikayet dilekçe ör-
nekleri ve başvuru şekilleri ko-
nularında bilgilendirerek savcı-
lıklara yönlendirdiklerini belirten
Bağlıkaya, "Ayrıca, bu tür dolan-
dırıcılık olaylarında ünvanları kul-
lanılmış acentelerimizin sosyal
medya hesaplarında bu hususu
dile getiren notlar düşmeleri ge-
rektiğine yönelik önerilerde bu-
lunuyoruz. META ya da Google
benzeri internet veya sosyal medya
mecralarında hizmet sağlayıcı fir-
malara şikayetlerin iletilmesi de
ayrı bir önem arz ediyor. İlgili de-
partmanlarımız bu konuda da

mağdurları bilgilendirip yönlen-
diriyorlar." ifadelerini kullandı.
Bağlıkaya, tatil satın alınan web
sayfasının adres çubuğundaki is-
minin dikkatlice kontrol edilmesi
gerektiğinin altını çizerek, "Zira
dolandırıcılar herhangi bir tur şir-
ketinin sayfasını kopyalayıp adres
çubuğundaki bölümde küçük bir
harf değişikliği yapmak suretiyle
benzer bir domain adı ve sayfa
tasarımıyla sahte bir site oluştu-
rabiliyor." dedi. Ayrıca dolandırı-
cıların, izlerinin sürülmesini ko-
laylaştırması nedeniyle çoğunlukla
sabit telefon numarası kullanma-
dığı bilgisini veren Bağlıkaya, söz-
lerini şöyle tamamladı: "Görüşme
ve yazışmalarını genelde What-
sApp hatları üzerinden gerçek-
leştirerek sahte rezervasyon işlemi
sürecini tamamlamaktalar. Bu
noktanın tüketiciler tarafından
göz önünde bulundurulması önem
taşıyor. Rezervasyon yapıldığında
ödeme, seyahat acentelerinin ku-
rumsal IBAN'ına yapılır. Ancak
seyahat acentesi olmayan kişiler
ödemeleri şahsi IBAN'larına almak
suretiyle mağduriyete yol açmak-
tadır. Sosyal medya hesaplarında
kullanıcı adlarının sıklıkla değişmiş
olması, olası dolandırıcılığa işaret
eden bir diğer nokta. Vatandaşla-
rımızın bu hususa dikkat etmesini
özellikle tavsiye ediyoruz. Ürünün
fiyatının piyasa değerinin çok al-
tında olması hali de şüphe sebebi
olup vatandaşlarımızın bu hususa
da dikkat etmesini özellikle öne-
riyoruz." lİSTANBUL-AA

T

“Tatil rezervasyonlarında ödemeler
kurumsal IBAN’a yapılmalı” uyarısı
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Türkiye Seyahat Acentaları Birliği (TÜRSAB) Başkanı Firuz Bağlıkaya, tatil satın alınan web sayfasının adres çubuğundaki
ismin dikkatlice kontrol edilmesi gerektiğini belirterek, "Ödeme, seyahat acentelerinin kurumsal IBAN'ına yapılır." dedi.
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27. Dönem İYİ Parti
Isparta Milletvekili
Aylin Cesur partisinden
istifa ettiğini duyurdu

Bakan Uraloğlu, "Projelerin
onaylanmasını takiben yapım
ihale hazırlıklarına başlayaca-
ğız. Bu köprü, iki ülke arasın-
daki ulaşımın daha da kolay-
laşmasına ve ticaretin artma-
sına katkı sağlayacak." dedi.
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, yaptığı
yazılı açıklamada, Türkiye ile
Yunanistan arasındaki ulaşım
altyapısını güçlendirmek ama-
cıyla yürütülen projeye dair
bilgi verdi. İpsala-Kipi sınır ge-
çiş bölgesinde yeni bir kara
yolu sınır geçiş köprüsünün
ortak olarak inşa edilmesi ama-
cıyla 22 Ocak 2004'te Atina'da
mutabakat zaptı imzalandığına
işaret eden Uraloğlu, iki ülke
arasındaki ilişkileri ve işbirliğini
geliştirmek amacıyla önemli
adımlar attıklarını bildirdi. Ura-
loğlu, anılan mutabakat zaptı
kapsamında 10 Haziran
2006'da köprü projesinin Yu-
nanistan tarafından yapılacağı
kararının alındığını anlatarak,
yürütülen proje çalışmalarında
sona yaklaşıldığını ifade etti.

Yunanistan tarafından yü-
rütülen proje çalışmalarının
bu yıl içerisinde bitirilmesinin
beklendiğini dile getiren Ura-
loğlu, şunları kaydetti: "17 Ni-
san 2024'te Selanik'te gerçek-
leşen Ortak Planlama ve İzleme

Projesi Komitesi 9. Toplantı-
sı'nda da bu konu görüşüldü.
Projelerin onaylanmasını ta-
kiben yapım ihale hazırlıklarına
başlayacağız. Bu köprü, iki
ülke arasındaki ulaşımın daha
da kolaylaşmasına ve ticaretin
artmasına katkı sağlayacak."
841 metre
uzunluğunda 
ve 4 şeritli olacak

Uraloğlu, projenin sadece
Türkiye ve Yunanistan için de-
ğil, tüm bölge için büyük önem
taşıdığını belirterek, şu değer-
lendirmede bulundu: "Yapım

ihale hazır-
lıkları ta-
mamlandı-
ğında, inşa-
at çalışma-
ları en kısa
sürede başla-
yacak. Proje, iki
ülke arasındaki dost-
luk ve işbirliğinin güçlenmesine
katkı sağlamakla kalmayacak
aynı zamanda da Türkiye'nin
Selanik-Sofya-Berlin güzerga-
hındaki işlevsel bağlantısını
güçlendirecek. Ayrıca, Türki-
ye'nin Egnatia Otoyolu üze-
rinden Pan-Avrupa Koridoru

ve Balkan ül-
keleri ile olan
fonksiyonel
bağlantısına
da hizmet

edecek." Meriç
Nehri üzerine

inşa edilecek 841
metre uzunluğundaki

köprünün "ekstra doz" olarak
tasarlandığını vurgulayan Ura-
loğlu, 1958 yılında yapılan
eski köprünün artan trafiği
karşılayamaması nedeniyle bu
köprünün çift gidiş geliş şek-
linde ve 4 şerit olarak yapıla-
cağını bildirdi. lANKARA-AA

AK Parti Genel Merkez Kadın
Kolları Başkanı Ayşe Keşir, “Ka-
dınlar üzerinden siyaset yap-
mak netice işidir” dedi. AK
Parti Genel Merkez Kadın Kol-
ları Başkanı Ayşe Keşir, Ankara
İl Kadın Kolları Başkanlığı ta-
rafından Sincan’da düzenlenen
“Daraltılmış Mahalleri Başkan-
ları İstişare Toplantısı’’na katıldı.
Keşir, kadınlara seslenerek on-
ların tecrübleri sonraki dönem-
leri için ışık tutacağını belirtti.
AK Parti’de bir seçim biter, de-
ğerlendirmelerimizi yapar tek-
rar bir sonraki seçim için kal-
dığımız yerden devam edecek-
lerini söyleyen Keşir, “Bugün
mangalda kül bırakmayanlar
kadın hakları diye bağırıp ça-
ğıranlar geçmişte dönemde on-
lar iktidar veya iktidar ortağı
oldu. 2002’den itibaren kadın

milletvekili sayısı arttı. Cum-
hurbaşkanımız ve AK Parti’nin
iradesiyle parlamentoda kadın
milletvekili sayımız hemen he-
men yüzde 21’dir. Bu da AK
Parti’nin başarısıdır” diye ko-
nuştu. ‘Kadınlar üzerinden si-
yaset yapmak netice işidir’ diyen
Keşir, “Geçmişte kadınlara okul-
ların, kamu kurumlarının kapı-
sını kapatanlar bugün halen bi-
zim hafızamızla alay edercesine
kadın üzerinden siyaset yap-
maya kalkıyorlar. Türkiye Cum-
huriyet’indeki kadınlar biliyor
ki kimler kadın hakları konu-
sunda samimi, kimler eğitim
ve iş hayatındaki önünü açıyor
bunu çok iyi biliyorlar” şeklinde
konuştu. Toplantıya Ankara Mil-
letvekili Jülide Sarıeroğlu, Zey-
nep Yıldız ve bir çok partili ka-
tıldı. lANKARA-İHA

Ayşe Keşir: “Kadınlar üzerinden
siyaset yapmak netice işidir”

K Parti İzmir Mil-
letvekili Mehmet
Muharrem Kasa-

poğlu, ‘75th NATO Leaders’ Sum-
mit and Türkiye’s priorities’ (75.
NATO Liderler Zirvesi ve Türki-
ye’nin Öncelikleri) isimli makalesi
İngilizce yayın yapan Hürriyet
Daily News’te yayınlandı. Kasa-
poğlu, 10-11 Temmuz tarihlerinde
Washington’da gerçekleştirilen
NATO Liderler Zirvesi ile ilgili
şunları yazdı: “75. NATO Liderler
Zirvesi, 10-11 Temmuz tarihle-
rinde Vaşington’da gerçekleştirildi.
Son iki senedir zirvenin hemen
öncesinde NATO’nun Parlamenter
boyutunu da temsil eden NATO
Parlamenter Asamblesi (NATO
PA) öncülüğünde NATO Meclis
Başkanları Zirvesi de düzenleni-
yor. NATO Meclis Başkanları Zir-
vesi, liderler ve milletvekilleri
aracılığıyla istişare ve fikir alış-
verişleri yapılmasına imkan sağ-
lıyor. Bu yılki NATO Meclis Baş-
kanları Zirvesi’nde en önemli
konu, Ukrayna’da devam eden
savaştı. Ukrayna’ya kesintisiz,
uzun vadeli destek sağlanması
ve daha adil bir külfet paylaşımı
için mali taahhütlerin oluşturul-
ması vurgulandı. Özellikle ABD,
İngiltere, Doğu Avrupa ve Baltık
ülkeleri bu konulara odaklandı.
NATO’nun caydırıcılık ve savunma
kabiliyetlerinin artırılması ve mali

yük paylaşımı da zirvenin öncelikli
konularındandı. 2014 yılından
bu yana, NATO ülkelerinin
GSYİH’lerinin yüzde 2’sinin sa-
vunma harcamalarına ayrılması
hedefi gündemdeydi ve bu hedef,
Ukrayna’daki savaşın ardından
daha da önem kazandı. Üye ül-
kelerin savunma harcamalarını
artırdığı görülüyor. Ülkemizin de
2024 yılında yüzde 2,09’luk bir
savunma harcamasına ulaşacağı
öngörülüyor.”

Dünyadaki güvenlik sorunla-
rına değinen Kasapoğlu, “Küresel
güvenlik mimarisi, Ukrayna’daki
savaş, İsrail’in Gazze’deki insanlık
dramı ve terörizm gibi asimetrik
tehditlerle sarsılmaya devam edi-
yor. Üçüncü yılında olan Ukray-
na’daki savaşın ana dinamikleri
ve stratejik çıkmazları gözler
önünde. Ukrayna ve Gazze’deki
savaşların yanı sıra Suriye ve Su-
dan’daki çatışmalar, Yemen ve
Kızıldeniz’deki gelişmeler küresel
istikrar açısından endişe verici.
İklim krizlerinden çevre sorun-
larına, düzensiz göçten iç çatış-
malara ve uluslararası hukukun
hiçe sayıldığı insanlık dışı uygu-
lamalara kadar birçok alanda bü-
yük felaketlerle karşı karşıyayız.
Mevcut uluslararası düzen, bu
küresel sorunlara çözüm olamaz-
ken, dünya daha da parçalanmış
ve çok kutuplu bir yapıya doğru

ilerliyor. Terörizm tehdidi, birçok
ülkenin barış ve huzur içinde ya-
şamasını engelliyor. Türkiye, yak-
laşık 40 yıldır PKK terör örgütü
ile mücadele içerisinde ve bu
mücadele bugün de
PKK/PYD/YPG, FETÖ ve DEAŞ
gibi terör örgütlerine karşı sürü-
yor” ifadelerini kullandı.

Makalesinde Türkiye-ABD iliş-
kilerini ele alan Kasapoğlu, “Kü-
resel güvenlik mimarisinin mer-
kezindeki konular, Türkiye-ABD
ilişkilerinin de merceğinde yer
alıyor. Türkiye-ABD Dostluk Gru-
bu Başkanı olarak, 5 Kasım 2024
tarihinde gerçekleştirilecek ABD
Başkanlık seçimlerinde kim baş-
kan olursa olsun, Türkiye-ABD
ilişkilerinin daha pozitif bir ivme
kazanması gerektiğine inanıyo-
rum. İkili ilişkilerde daha güçlü
bir olumlu bakış açısına sahibiz
ve Türkiye ile ABD arasındaki
üst düzey diyaloğun devam etti-
ğini görmekten memnuniyet du-
yuyoruz. Hem bölgemizde barışın
sağlanması hem de Ukrayna,
Gazze, Sudan ve diğer çatışma-
ların durdurulması noktasında
birlikte hareket ettiğimizde ciddi
bir etki meydana getireceğimize
inanıyoruz. ABD, savunma sanayii
alanında birinci ticaret ortağımız
olmaya devam ediyor. Savunma
ve havacılık ihracatımız, 2020
yılında 784 milyon dolar iken,

2021 yılında 1,12 milyar dolara
yükseldi. Bu rakam, 2022 yılında
927 milyon dolar olarak kayde-
dildi. Öte yandan, ABD’den sa-
vunma ve havacılık ithalatımız,
2020 yılında 2,2 milyar dolar
iken, tek taraflı yaptırımların et-
kisiyle 2021 yılında 1,3 milyar
dolara, 2022 yılında ise 1,08 mil-
yar dolara geriledi. Tüm sektörleri
düşündüğümüzde, ABD, 2023
yılında en fazla ihracat yaptığımız
ikinci, en fazla ithalat yaptığımız
beşinci ülke oldu. İkili ticaret
hacminin 100 milyar dolara çı-
karılması yönünde ortak hedefi-
miz mevcut. Milli Savunma Ba-
kanlığımızın F-16 tedarik süreci
de olumlu bir şekilde sürüyor.
Türkiye’deki ortak üretimin artı-
rılması yönündeki müzakereler
devam ediyor. F-16 tedarik süre-
cimizi, ABD Kongresi’nin Türki-
ye’ye yönelik silah ambargosunun
kaldırılması yönünde önemli bir
adım olarak görüyoruz. Türki-
ye’nin F-35 programından çıka-
rılmasının müttefik dayanışma-
sına aykırı olduğunu düşünüyo-
ruz. Bugün Türkiye olarak, KAAN
isimli 5. nesil savaş uçağını ken-
dimiz üretiyoruz ve 2028 yılından
itibaren Hava Kuvvetlerimize tes-
lim etmeyi planlıyoruz; ancak
Türkiye’nin F-35 programının dı-
şında tutulmasının ortaklık ru-
huna aykırı olduğunu yineliyoruz”

şeklinde kaleme aldı. Türkiye’nin
NATO’daki rolü ve ittifakın güç-
lendirilmesi konularına da deği-
nen Kasapoğlu, “NATO’nun daha
da güçlendirilmesi, ABD ile üze-
rinde yoğun bir şekilde çalışma-
mız gereken ortak bir hedef olarak
öne çıkıyor. NATO’yu asla işlevini
yitirmiş bir örgüt olarak görmü-
yoruz. Tam tersine NATO, hem
ABD hem de Türkiye için tran-
satlantik güvenliğinin sağlanma-
sında odak noktası ve ana gü-
venlik sağlayıcısı konumunda ol-
maya devam ediyor. Vaşington
Zirvesi, müttefikler arasındaki
dayanışmayı güçlendirme fırsatı
sundu. Özellikle müttefikler ara-
sındaki savunma ticaretine yö-
nelik tüm kısıtlamaların kaldırıl-
masının takipçisi olacağız. Bu tür
kısıtlamaların devam etmesi, li-
derler düzeyinde alınan diğer
kararlarla çelişmektedir. AB’nin
savunma sanayii yeteneklerini
geliştirmeye yönelik yeni strate-
jilerin NATO’nun çabalarının ye-
rini almaması gerekir. Müttefik-
lerin ortak savunma hedeflerinin
belirlenmesi NATO’nun temel so-
rumluluklarından biridir ve öyle
de kalmalıdır. NATO içerisinde
iki kanatlı ve ayrı şekilde ilerleyen
savunma planlama süreçlerine
sahip olunması büyük bir hata
ve kaynak israfı olacaktır.” diye
yazdı. lANKARA-İHA
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27. Dönem İYİ Parti Isparta Mil-
letvekili Aylin Cesur, sosyal medya
hesaplarından yaptığı paylaşımla
partisinden istifa ettiğini açıkladı.
27. Dönem İYİ Parti Isparta Mil-
letvekili Aylin Cesur, partisinden
istifa ettiğini duyurdu. Cesur, sosyal
medya hesaplarından yaptığı pay-
laşımda, şu ifadelere yer verdi:
“Değerli İYİ Partililer, bugün iti-
bariyle İYİ Parti üyeliğimi sonlan-
dırmış bulunmaktayım. İYİ Parti
üyesi olduğum günden beri birlikte
çalıştığım tüm kıymetli İYİ Partili
arkadaşlarıma, ‘Türkiye daha iyi
olsun’ diye yola çıkmış ve ülkemizin
demokrasi ve kalkınma mücade-
lesine katkı sağlamak için bizimle
birlikte canla başla çalışmış tüm
teşkilat mensuplarına, sevgili genç-
lerimize, kadınlarımıza ve parti
gönüllüsü arkadaşlarıma, İYİ Parti
Kurucu Genel Başkanı Sayın Meral
Akşener’e ve tüm parti kurucula-
rına teşekkürlerimi sunuyor; İYİ
Parti Genel Başkanı Sayın Müsavat
Dervişoğlu ve yönetimine, halen
görevde olan İYİ Parti teşkilatlarına
ve halen görevde olmayan parti
mensuplarına başarılar ve esen-
likler diliyorum. Kamuoyunun bil-
gisine sunarım". lANKARA-İHA

Yasa dışı yollarla
sınırları geçmeye
çalışan 8 kişi yakalandı
Milli Savunma Bakanlığı (MSB),
Türkiye'den yasa dışı yollarla Yu-
nanistan ve İran'a geçmeye çalışan
8 kişinin yakalandığını bildirdi.
MSB'nin sosyal medya hesabından
yapılan açıklamada, terörle müca-
delenin hudutlarda sürdüğü belir-
tilerek, şunlar kaydedildi: "Hudut
kartallarımız, ülkemizden Yunanis-
tan'a ve İran'a yasa dışı yollarla
geçmeye çalışan 8 kişiyi yakaladı.
Yapılan inceleme sonucunda yaka-
lanan şahıslardan 4'ünün FETÖ,
1'inin DHKP-C, 1'inin PKK/KCK
terör örgütü mensubu olduğu be-
lirlendi. Şahıslardan 1'inin ise
PKK/KCK terör örgütüne katılmak
maksadıyla yurt dışına çıkmaya ça-
lıştığı tespit edildi." lANKARA-AA

Önceki dönem Gençlik ve Spor Bakanı ve AK
Parti İzmir Milletvekili Mehmet Muharrem
Kasapoğlu, ’NATO Meclis Başkanları Zirvesi
ve Liderler Zirvesi’nin genel görünümü, küre-
sel güvenlik mimarisinin sorunları, Türkiye-
ABD ilişkileri, Ukrayna’da devam eden savaş,
terörle mücadele ve Gazze’de devam eden in-
sanlık katliamı gibi konuları kaleme aldı.

Yunanistan’la ikinci sınır köprüsünde
çalışmalar hızlandı
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K Parti Sözcüsü ve
Genel Başkan Yar-
dımcısı Ömer Çe-

lik, İsrail Dışişleri Bakanı Yis-
rael Katz'ın sosyal medya pay-
laşımına tepki göstererek,
"Cumhurbaşkanı'mızın ifade
ettiği hakikatler, insanlık için
değer olmaya devam edecek-
tir. İsrail Dışişleri Bakanı'nın
Cumhurbaşkanı'mız hakkın-
daki yalanları, bir faşistin ha-
kikate saldırısından ibarettir."
ifadelerini kullandı. Çelik, sos-
yal medya hesabından yaptığı
açıklamada, (İsrail Başbakanı
Binyamin) Netanyahu kabi-
nesinin 21. yüzyılın soykırımcı
katliam şebekesi olduğunu
belirtti. Bu şebekenin de tüm
soykırım suçluları gibi katli-
amlarını sürdürebilmek için
bir yalan makinası gibi hareket
ettiği değerlendirmesinde bu-
lunan Çelik, şunları kaydetti:
"İsrail Dışişleri Bakanı'nın
Cumhurbaşkanı'mızı hedef
alan yalanları da tarih bo-
yunca görülen soykırımcı fa-

şistlerin yöntemleriyle aynı.
Orta Doğu ve dünya barışı
için bir tehdit olan bu katliam
şebekesi er ya da geç yargıla-
nacaktır. Cumhurbaşkanı'mı-
zın ifade ettiği hakikatler, in-
sanlık için değer olmaya de-
vam edecektir. İsrail Dışişleri
Bakanı'nın Cumhurbaşka-
nı'mız hakkındaki yalanları,
bir faşistin hakikate saldırı-
sından ibarettir.

AK Parti Genel Başkanvekili

Efkan Ala, İsrail Dışişleri Ba-
kanı Yisrael Katz'ın sosyal
medya paylaşımına tepki gös-
tererek, "Uluslararası Adalet
Divanı tarafından ülkesi hak-
kında işgalci olduğu açıkça
vurgulanan İsrail Dışişleri Ba-
kanından öncelikle ülkesinin
insan hakları ihlallerine ve
soykırım uygulamalarına ce-
vap vermesini bekliyoruz."
ifadelerini kullandı. Ala, sosyal
medya hesabından yaptığı

açıklamada, Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan'ın dün-
ya genelinde mazlumların
haklarını savunma çabalarının
uluslararası toplumca takdirle
karşılandığını belirterek, Cum-
hurbaşkanı Erdoğan'ın bu açı-
dan öteden beri küresel vic-
danın sesi olduğunu vurgu-
ladı. İsrail'in rahatsızlık duy-
masının Türkiye'nin adalet ve
barış için gösterdiği kararlı
duruşunun bir göstergesi ol-
duğuna dikkati çeken Ala,
şunları kaydetti: "Uluslararası
Adalet Divanı tarafından ül-
kesi hakkında işgalci olduğu
açıkça vurgulanan İsrail Dış-
işleri Bakanından öncelikle
ülkesinin insan hakları ihlal-
lerine ve soykırım uygulama-
larına cevap vermesini bekli-
yoruz. Türkiye, Filistin halkı-
nın yanında durmaya devam
edecek ve İsrail'in saldırgan
politikalarına karşı uluslararası
toplumu harekete geçme ko-
nusundaki çabalarını sürdü-
recektir." lANKARA-AA
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
İstanbul merkezli 4 ilde dü-
zenlenen "Kuyu-11" operas-
yonunda, elebaşılığını Tuncer
Aslan'ın yaptığı suç örgütü-
nün çökertilerek, 61 şüphe-
linin yakalandığını bildirdi.
Bakan Yerlikaya, sosyal med-
ya hesabından yaptığı pay-
laşımda, İstanbul Anadolu
Cumhuriyet Başsavcılığı ko-
ordinesinde, İstanbul İl Em-
niyet Müdürlüğü Mali Suç-
larla Mücadele Şube Müdür-
lüğünce yapılan çalışmalar
sonucu, "tefecilik, suç işlemek
amacıyla örgüt kurma, yağma
ve tehdit" suçlarına yönelik
4 ilde operasyon düzenlen-

diğini belirtti. Operasyonda
tefecilik suçu işleyen organize
suç örgütü üyesi şüphelilerin,
vatandaşlara yüksek faiz kar-
şılığında borç para verdikleri,
borçlara karşılık teminat ola-

rak farklı tutarlarda birçok
çek, senet, taşınmaz ve araç
aldıkları, borç alan kişileri
ve ailelerini tehdit ettiklerinin
tespit edildiğini anlatan Yer-
likaya, elebaşılığını Tuncer

Aslan'ın yaptığı suç örgütü-
nün çökertilerek, 61 şüphe-
linin yakalandığını ifade etti.
Bakan Yerlikaya, operasyon
sonucu 6'sı ruhsatsız 8 ta-
banca, 2 pompalı tüfek ile
çok sayıda senet ve çek ele
geçirildiğini aktararak şunları
kaydetti: "İstanbul Anadolu
Cumhuriyet Başsavcılığımızı
ve operasyonları gerçekleş-
tiren kahraman polislerimizi
tebrik ediyorum. Allah aya-
ğınıza taş değdirmesin. Mil-
letimizin duası sizinle. Suç-
ta kibirlenenler karşıların-
da kolluk güçlerimizi ve
yüce Türk adaletini bula-
caklar." lANKARA-AA

Suç örgütüne yönelik “KUYU-11”
operasyonunda 61 şüpheli yakalandı

AK Parti Sözcüsü ve Genel Başkan Yardımcısı Ömer Çelik, "Katliam şebekesi
er ya da geç yargılanacaktır. İsrail Dışişleri Bakanı'nın Cumhurbaşkanı'mız
hakkındaki yalanları, bir faşistin hakikate saldırısından ibarettir." dedi.

Ömer Çelik ve  Efkan Ala’dan
Dışişleri Bakanı Katz’a tepki

Meşhur demirci ustası Kazım Ma-
denoğlu: ‘’Demir tava geldi kömür
bitti; akıl başa geldi ömür bitti’’
der. Ömür bitmeden aklımızı ba-
şımıza alıp, günübirlik de olsa
Safranbolu’dan bir tatlı huzur al-
maya niyetlenip
yollara düştük.
Nereden başla-
sam şaşkınlığı
içindeyken kül-
türel miras bizi
içine çekti. Taş
sanatı ile bezen-
miş mistik ma-
halle araları, da-
racık sokaklar,
birbirine yakın
evlerle bütünle-
şiyor. Evlerin
pencereleri, dar
ve uzunca çok
özel bir şekilde
t a s a r l a n m ı ş
olup, ‘’muşabak’’
denilen kafesler estetiği tamam-
layan unsurlar arasında. 

Safranbolu’da, mahalle, sokak,
çarşı, cami, insan ilişkilerinin son
derece düzenli oluşu dikkat çe-
kicidir. Yol bizi Köprülü Mehmet
Paşa Cami’sine ulaştırıyor. Avlu-
sunda, 19. yy ortalarında yapıldığı
rivayet edilen saat, yatay güneş
saatleri sınıfına giriyor. Camiye
bitişik Yemeniciler Arasta Çarşı-
sı’na geçiyoruz. Yemeni denilen
ayakkabının yapıldığı eski lonca
çarşısıdır. 1950’li yılların sonunda
yemenicilik önemli bir zanaat
kolu olmuş ve Milli Mücadele
döneminde im-
kânlar dâhilinde
ordumuzun ayak-
kabı ihtiyacını
karşılamıştır. 

Antik devirde
tarihçi Home-
ros’un İlyada Des-
tanı’nda Papla-
gonya adı ile ge-
çen Safranbolu,
Selçuklu Sultanı
Muhiddin Mesut
Şah döneminde
Türklerin eline
geçmiştir. Antik
çağdan Devlet-i
Aliyye dönemine
kadar birçok me-
deniyetin beşiği olmasının izleri
zengin ve şirin çarşısında göz-
lemleniyor.

Günümüze tevarüs eden el sa-
natları, yemenicilik, deri işleme-
ciliği, ağaç oymacılığı, semercilik,
demircilik ve bakır işlemeciliğidir.
İzzet Bey Cami avlusundan du-
yulan demir dövme sesleri basa-
maklardan inince bakır kalayla-
ma, soğuk sıcak bakır işlemecili-
ğinin yaşatılıyor olması gönül fe-
rahlığı veriyor. El işlemelerinde
de beyaz iş ve iğne oyası işi meş-
hurdur. Nadiren
de olsa dokuma
işi elbise, değişik
ürünlere rastla-
mak mümkün-
dür. Çarşının iç-
lerinde Safranbo-
lu evlerinin ma-
ketleri, gece lam-
baları, tespihler,
çerezliklerden ki-
tap ayraçlarına
kadar fevkalade
ahşap sanatının
içinde buluyoruz
kendimizi. 

Adını aldığı, al-
tın kadar makbul
safran bitkisi gözdemiz oluyor.
Safran çiçeği kolonyası, safran
sabunu, safranlı lokum gibi geniş
bir ürün gamı var. Lokumlar sa-
dece safrandan ibaret değil, ren-
gârenk değişik lezzette lokumlar,
şık tepsilerde zarif hanımefendi-
lerin sunumu ile ikram ediliyor.

Almak zorunda değilsiniz geçti-
ğiniz her işyeri mutlaka size ik-
ramda bulunuyor.

Yemeniciler Arasta Çarşısı’nın
şirin meydanında bir kahveha-
nede soluklanıyoruz. Ferforje mavi

renk koltuk ve
masalar, ortada
kurulu kocaman
bir mangal, on-
larca bakır cezve
ile süslenmiş bir
ağaç, yorgunluğu
alan hoş bir me-
lodi. Büyük bir
tepside lokum,
Osmanlı şerbeti,
damla sakızlı su,
boş fincanlar ön-
den geliyor. Ar-
dından damla sa-
kızlı, dibek hangi
kahveyi tercih et-
tiyseniz, bakır
cezvelerde koku-

su kendisinden önce gelen kö-
püklü kahveleriniz ikram ediliyor.
Size kalan sevdiklerinizle mu-
habbet ve ortamın tadını çıkar-
maktır. Kırk yıllık hatırımızı saklı
tutup, kahve ziyafeti üzerine yola
devam ediyoruz.

Safranbolu Evleri’ni kuşbakışı
izlemeye doyamadığımız Hıdırlık
Tepesi’ndeyiz. Safranbolu Evleri
ihtişam kadar sadelik, asalet, bir-
birine saygıyla âdeta inci gibi di-
zilmiş. Türklerin ilk konuşlandığı
tepede iki namazgâh var. Eskiden
yağmur dualarına çıkılan tepede,
Köstendil Kaymakamı Hasan Paşa,

Hızır Paşa ve Kur-
tuluş Savaşı kah-
ramanlarımızdan
Dr. Ali Yaver Ata-
man kabirlerini
de ziyaret ediyo-
ruz. Safranbolu
1994 yılında
Unesco Dünya
Miras listesine
alınmıştır. 

Zamanında il-
çeye kaynağın-
dan su getirmek
için kullanılan İn-
cekaya Su Ke-
mer’ini karşıdan
inceleyip,  Teras
bir cam platform

üzerinde kurulu Kristal Teras üze-
rinden manzarayı izliyoruz. To-
katlı Kanyonu’nu keşfetmek üzere
basamaklara yöneliyoruz. Kan-
yonu aşıp düzlüğe inince bir eğ-
lence alanı bizi bekliyor. Devasa
ağaçlara kurulmuş salıncaklarda
çocukluğumuza uçuyor, at gezisi
yapılan meydanda bir Osmanlı
hatunu edasıyla ata kurulurken,
ilk defa tecrübe etmenin heyeca-
nını bastırıp atla muhabbet ku-
ruyorum. Bulak Mencilis Mağ-
arası, üç milyon yıllık 12. yy da

korunma amacıy-
la kullanılmış.
Günübirlik geziye
sığdırabildikleri-
miz bundan iba-
ret. 

Safranbolu hu-
zurun başkentle-
rinden birisi, kal-
bim orada kaldı.
Safranbolu insa-
nının zarafeti, ku-
sursuz Türkçesi
ve her gittiğimiz
yerde samimi gü-
ler yüzlü tavırları
unutulmayacak-
ların başındadır.

Gezemediğimiz köyler, konaklar,
hamamlar, tadamadığımız lezzet-
ler… Güneşin batışını izlemek,
bir Safranbolu konağında konak-
layıp huzurlu bir uyku çekmek
içimde ukde kalanlar...

Safranbolu’ya doyum olmaz,
bu gezi burada bitmez…

MÜZEYYEN
HÜLYA GÜNAY

www.ittifakgazetesi.com

A

Safranbolu bir tatlı
huzur almak 
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İzmir'in Konak ilçesinde sa-
ğanaktan korunmaya çalışır-
ken elektrik akımına kapılan
2 kişinin hayatını kaybetmesine
ilişkin soruşturmada, bölgede
yapılan altyapı çalışmaların-
daki ihmaller şüpheli ifadele-
rine yansıdı. İzmir'in Konak
ilçesinde 12 Temmuz'da sa-
ğanak sırasında su birikintisine
basan Özge Ceren Deniz ve
İnanç Öktemay'ın elektrik akı-
mına kapılarak hayatını kay-
betmesiyle ilgili İzmir Cum-
huriyet Başsavcılığının yürüt-
tüğü soruşturma devam ediyor.
İZSU, Gdz Elektrik ve altyapı
işlemlerini yürüten firmalardan
çalışanların bulunduğu 35 şüp-
heliden 14'ünün tutuklandığı
olayda zanlıların emniyette
verdikleri ifadeler ve hazırla-
nan fezlekede, ölümü getiren
ihmaller dikkati çekti.

Fezlekede, güvenlik kame-
rası incelemesi sonucu olay
yerinde 4 Ocak 2024'te İZSU
ile çalışan mühendislik firma-
sından görevlilerin mazgalları
inşa ettikleri, 9 Ocak'ta da
mazgaldan duman yükseldiği
şikayetleri sonrası Gdz Elektrik
görevlilerinin çalışma yaptığı-
nın görüldüğü belirtildi. Bu
iki çalışmayı yapan ekipte yer
alan şüpheliler de ifadelerinde
kablonun yüzeye yakın oldu-
ğunu, koruyucu borusunun

kesik olduğunu gördüklerini,
elde malzeme olmadığı için
borunun değiştirilemediğini
ifade etti. Mazgalın yapım işini
üstlenen mühendislik firma-
sında inşaat mühendisi olan
D.K, işi tamamlamaları sonrası
kendilerine bir şikayet gelme-
diğini, mazgalın yerinin İZSU
tarafından belirlendiğini, bu
süreçte elektrik kablolarına
zarar vermediklerini savundu.
D.K. polis ekiplerinin yönelttiği
"Mazgalın döşenmesi esnasın-
da kablonun yüzeye yakınlığı
ile ilgili herhangi bir tespitiniz
oldu mu?" sorusuna ise "Maz-
galın döşenmesi esnasında
kablonun yüzeye yakınlığını
fark ettim ancak uzmanlık ala-
nıma girmediği ve problem
olduğunu anlamadığım için
bir bildirimde bulunmadım.
Izgara içerisinden geçen kablo
hatlarına kesinlikle zarar ve-
rilmeden ızgaralama işlemi

yapıldı." yanıtını verdi.
"Betonları şantiyeye
geri getirdik"

Mazgal yapımında çalışan
ekiptekilerden Z.T. ise kepçe
operatörü olarak çalıştığını,
kazı çalışması yaparken böl-
gede elektrik hattı fark etmeleri
üzerine çalışmayı durdurduk-
larını, İZSU ile telefon görüş-
mesi sonrası kepçeyi durdurup
kürek yardımıyla çalışılması
talimatı verildiğini söyledi. Ze-
mine yakın kablolar görüldük-
ten sonra Gdz Elektrik'e haber
verilip verilmediğini bilmedi-
ğini ve o gece kepçenin ışıkla-
rıyla arkadaşının çalıştığını an-
latan Z.T. savunmasına şöyle
devam etti: "Mazgal yapım işi
esnasında genel olarak maz-
galın altına 50 cm bağlantı
betonu konulur ancak çalışma
yaptığımız yerde yeterli alan
olmadığı için bu çalışmada bu

betonları koymadık ve getirmiş
olduğumuz betonları şantiyeye
geri getirdik. Betonun konulup
konulmaması konusunda karar
İZSU'nundur ancak çalışma
yaptığımız saat gece geç saat
olduğu için İZSU ile görüşme
yapılmadı. Şirket yetkilisi, ye-
terli alan olmadığı için 300'lük
plastik borunun kesilerek maz-
galın altına yerleştirilip beton
atılması talimatını verdi. B.S.
bu talimata uygun olarak bo-
ruyu kesti ve mazgal altına
yerleştirerek beton attı ve üs-
tüne mazgal yerleştirdi." Şüp-
heli B.S. de 4 Ocak'ta olay ye-
rinde kanal çalışmasını yap-
tıklarını vurgulayarak, işlem
sırasında hiçbir elektrik hattına
ya da altyapıya zarar verme-
diklerini ileri sürdü. Gdz Elek-
trik'te arıza onarım ustası olarak
çalışan M.T. ise 9 Ocak günü
gelen ihbar nedeniyle olay ye-
rine gittiklerini ve duman çıkan
yeri tespit ederek enerjisini
kestiklerini, tamiratı yaptıklarını
ve kontrollerde bir arıza tespit
etmediklerini söyledi. Gdz Elek-
trik'te arıza onarım personeli
olarak görev yapan F.A. da
mazgalın yanındaki kaldı-
rımdan duman geldiğini öğ-
renmesi üzerine gittiğini be-
lirterek, kabloya ulaşana ka-
dar kazma işlemi yaptıklarını
aktardı. lİZMİR-AA

Şüpheli ifadelerindeki “Kablo yüzeye yakındı”, “Koruyucu
boru kesilmişti” sözleri ihmallere işaret ediyor
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İsrail’e ait yaklaşık 20 F 15 uçağı tarafın-
dan vurulan Yemen’in Hudeyde Limanı,
göklere yükselen dev alev ve dumanlarla
son yılların en zor dönemlerinden birini
yaşadı. İran destekli Husiler tarafından
2014’ten bu yanan Sana merkezli kurulan
hükümetin kontrolündeki Hudeyde Li-
manı, ülkenin batısında, Kızıdeniz’deki
en önemli liman sayılıyor ve ülkeye insani
yardım ile ticari emtianın girişinin can
damarını oluşturuyor. İsrail’in Hudeyde
Limanı’na saldırısı, Binyamin Netanyahu
hükümetinin açıklamasına göre, Husilerin
19 Temmuz’da Tel Aviv’e gerçekleştirdiği
insansız hava araçlı saldırıya karşılık
olarak verildi. İsrail devlet televizyonu
KAN’ın haberine göre, Husilerin Tel
Aviv’deki ABD konsolosluk binası yakın-
larına düzenlediği bu saldırıda, bir İsrailli
öldü, 10 kişi yaralandı.  Evimiz İsrail
Partisi lideri Avigdor Liberman, İsrail'in
saldırdığı Hudeyde Limanı'nın "tamamen
yok edilmesi" yönünde çağrıda bulundu.
Husiler, İsrail'in Gazze'deki saldırılarına
tepki gerekçesiyle 31 Ekim 2023'ten beri
Yemen açıklarında İsrailli şirketlere bağlı

olduğunu belirttikleri ticari gemilere el
koyuyor ve bazılarına da insansız hava
araçları ve füzelerle saldırılar düzenliyor.
Husiler, Gazze Şeridi ve Filistin ile daya-
nışma çerçevesinde, dini, ahlaki ve insani
görevlerinin gereği olarak, İsrail'in Kızıl-
deniz, Umman Denizi ve Hint Okyanu-
su'ndaki gemilerini veya bağlantılı gemileri
işgal altındaki Filistin'in (İsrail) limanlarına
yönelmesini engelleme kararlarını, İsrail'in
Gazze Şeridi'ndeki saldırıları sona erip
bölgedeki abluka bitene kadar uygula-
maya devam edeceğini duyurmuştu. ABD
öncülüğünde kurulan koalisyon ise 12
Ocak 2024'ten bu yana, Husilerin bu
saldırılarına karşılık Yemen'in çeşitli böl-
gelerindeki hedefleri vurmaya başladı.
Washington ve Londra'nın müdahalesi
ve gerilimin tırmanmasıyla, Husiler, artık
tüm ABD ve İngiliz gemilerini askeri he-
defleri arasında gördüğünü duyurdu. 
Yemen’in dünyaya
açılan kapısı

Hudeyde limanı, Yemen'in Kızıldeniz
üzerindeki batı kıyılarının orta kesimlerinde

yer alıyor ve ülkenin başlıca dış ticaret li-
manı sayılıyor. Bölgenin Doğu ile Batı
arasındaki küresel ticaret hareketine ya-
kınlığı nedeniyle liman, 1961 yılında dö-
nemin Sovyetler Birliği’nin desteğiyle inşa
edildi. Önünden doğudan batıya çeşitli
emtia ve petrol ticareti yapan gemiler
geçen limanın yakınında da tam tersi
yönde, doğu ile batı arasındaki uluslararası
internet hatları, deniz alanının tabanından
geçiyor. Limandan, aynı zamanda, savaştan
bu yana ülkeye ulaşan insani yardımların

yanı sıra, çeşitli ihracat ve ithalat ürünleri
ile Yemen'in geçmişte tanık olduğu ve
halen devam eden büyüme ve gelişme
sürecinin gerektirdiği her türlü emtianın
geçişi gerçekleşiyor. Hudeyde Limanı, Kı-
zıldeniz kıyısındaki diğer limanlara göre
stratejik konumu, uluslararası nakliye hat-
larına yakınlığı, dalgalardan ve su akıntı-
larından doğal koruması ve muson rüz-
garlarına maruz kalmaması gibi bir dizi
avantaja sahip olması bakımından ben-
zersiz sayılıyor. Nakliye şeridi 10 bin 433

deniz mili uzunluğunda, 200 metre ge-
nişliğinde ve yaklaşık 10 metre derinliğinde
olan liman, maksimum 31 bin ton yük
kapasiteli konteyner gemilerini kabul etme
kapasitesine sahip. Limanda, 2014 yılına
kadar, 250 metre uzunluğunda iki rıhtımın
yanı sıra toplam bin 461 metre uzunlu-
ğunda 8 rıhtım bulunuyordu ve liman
rıhtımı petrol tankerleri ve diğer petrol
ürünlerinin boşaltılmasına ayrılmıştı. Yan-
gının ve yükselen dumanın büyüklüğünü
ortaya koyan görüntülerde, İsrail'in Hu-
deyde Limanı'ndaki petrol ve petrol ürün-
lerinin depolarını kasten bombaladığı gö-
rülüyor. İsrail'in bu saldırısı, Yemen’i artan
yakıt ihtiyacını karşılamakta ek zorluklarla
karşı karşıya bırakıyor. Zorlu insani ko-
şullar tehlikeli bir şekilde tırmanırken,
Hudeyde kentinin en önemli enerji sant-
rallerinden birinin yanı sıra, petrol tesisi
ofisleri de İsrail tarafından vuruldu.
Yemen hükümetinin 2010 yılına ait ve-
rilerine göre, limandaki toplam alanı bir
milyon metrekareyi aşan 12 depo kısmen
veya tamamen İsrail bombardımanına
maruz kaldı. lİSTANBUL-AA

İsrail’in hedefindeki Yemen’in dünyaya açılan kapısı: Hudeyde Limanı
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SELMAN AKSÜNGER

aastricht Üniversitesi Uluslar-
arası Hukuk Bölümünden Sel-
man Aksünger, UAD'nin dün

açıkladığı İsrail'i Filistin topraklarındaki
işgalini son vermeye ve Filistinlilere taz-
minat ödemeye çağıran danışma görü-
şünü AA Analiz için kaleme aldı. İsrail'in
Gazze, Doğu Kudüs ve Batı Şeria'da
işgalci olduğunu tespit eden Uluslararası
Adalet Divanı’nın (UAD), İsrail'in Filistin
topraklarındaki işgaline "en kısa sürede
son vermesi" gerektiğini bildiren danışma
görüşü, İsrail’in onlarca yıl süren hu-
kuksuzluklarının en yüksek derecedeki
mahkeme tarafından tespit edilmesi açı-
sından çok büyük önem taşıyor.

İsrail-Filistin meselesinde bu zamana
kadarki en kapsamlı ve en önemli tes-
pitleri içeren danışma görüşünün, Filistin
tarafından, bundan sonraki süreçte her
müzakere masasında ilk kullanılacak da-
yanak noktası olması bekleniyor.
Divan birçok meselede
İsrail’in hukuka aykırı
uygulamalarını teyit etti

İşgal altındaki Filistin topraklarının
parçalanmış ayrı bölgeler değil, tek bir
bölgesel birim olduğunu teyit eden UAD,
İsrail'in işgal ettiği toraklardaki yerleşim
politikalarının Cenevre Sözleşmelerini
ve uluslararası teamül kurallarını ihlal
ettiğini tespit etti. UAD ilk olarak, İsrail'in
Gazze'de, Doğu Kudüs ve Batı Şeria'da
da işgalci olduğunu ortaya koyarak
bunun en kısa sürede sona erdirilmesi
gerektiğini belirtti. İsrail’in, tüm yeni
yerleşim faaliyetlerini derhal durdurmakla
ve tüm yerleşimcileri işgal altındaki
Filistin topraklarından tahliye etmekle
yükümlülüğü olduğunu kaydeden Divan,
İsrail’in bu topraklardaki tüm gerçek ve
tüzel kişilere verilen zararı telafi etmesi
gerektiğini bildirdi.

Divan, diğer devletlerin, İsrail’in
işgal altındaki Filistin topraklarındaki
yasadışı varlığından kaynaklanan du-
rumu “tanımama” ve “yardım veya
destek sağlamama” yükümlülüğü ol-

duğunu hatırlatarak, Birleşmiş Milletler
(BM), özellikle de görüşü talep eden
Genel Kurul ve Güvenlik Konseyi’nin,
İsrail'in işgal ettiği Filistin toprakla-
rındaki hukuksuz varlığına mümkün
olan en kısa sürede son vermek için
gereken kesin yöntemleri ve ilave ey-
lemleri değerlendirmesi gerektiğini
vurguladı. İsrail'in işgal ettiği toprak-
larda Filistinlilere ait doğal kaynakları
kullanmasının uluslararası hukuka ay-
kırı olduğunu savunan Divan, Filistin
halkının kendi kaderini tayin hakkı ve
topraklarına geri dönme hakkının en-
gellenmemesi gerektiğini bildirdi. Divan,
İsrail’in Filistinlilere yönelik ayrımcı ve
ırkçı politikalarının, apartheid yasağını
da içeren Her Türlü Irk Ayrımcılığının
Ortadan Kaldırılmasına İlişkin Uluslar-
arası Sözleşme’nin (CERD) 3. maddesine
aykırılık teşkil ettiğini ifade etti.
İsrail’in tüm tezleri
reddedildi

İsrail her ne kadar danışma görüşüne
katılmamış olsa da, BM Genel Kurulunun
sorularına danışma görüşünde verilen
yanıtlar, başta Amerika Birleşik Devletleri
(ABD) ve İngiltere olmak üzere bazı
batılı devletler tarafından savunulan
İsrail tezlerinin tamamının Divan tara-
fından reddedilmesi anlamına geliyor.

Özellikle İsrail, ABD ve İngiltere'nin
savunduğunun aksine, Oslo sürecinin
diğer uluslararası hukuk kurallarıyla bir-
likte okunması gerektiğini ifade eden
Divan, İsrial’in Oslo sürecini Filistin’in
aleyhine ve kendi yerleşim politikalarını
hayata geçirmesine imkan verecek şekilde
yorumlanmasının önünü kapatıyor.

Divan, “işgal” kavramının hukuken
varlığının kabul edilmesine karşın, İsrail
tarafından amacına aykırı, yerleşim ve
ilhak niyetiyle hareket edildiğini ve “işgal
hukukunun” birçok yönden ihlal adildiğini
gösteriyor. Gazze'nin işgal altında kalmaya
devam etmesi ve İsrail'in uyguladığı fiili
kontrol nedeniyle Batı Şeria ve Doğu
Kudüs'le birlikte Gazze’de de İsrail'in iş-
galci olduğu tespit edilerek İsrail’in Gaz-
ze’deki abluka sebebiyle yaşanan dram-

dan sorumlu olduğu kaydedildi.
Görüş birçok açıdan ilk
olma özelliği taşıyor

Dün açıklanan görüş, Divan önünde
daha önce 2004’te getirilen Duvar Da-
nışma Görüşü de dahil olmak üzere İs-
rail-Filistin meselesinde bu zamana ka-
darki en kapsamlı tespitlerin ve hukuka
aykırılık incelemesinin yapıldığı süreç
olarak dikkat çekiyor.

Divan ilk defa, özellikle Doğu Kudüs'te
Filistinlilere yönelik ayrımcı muamelenin
apartheid yasağını da içeren CERD mad-
desinin ihlali olduğunu bildirdi. Divan
her ne kadar Filistinlilere yönelik doğ-
rudan apartheit rejimi uygulandığı ifa-
desini kullanmasa da, Divan Başkanı
Lübnanlı Yargıç Nawaf Salam’ın karara
eklediği ayrı görüşünde İsrail’in “apartheid
rejimi” uyguladığını ifade ediyor.

Danışma görüşü, İsrail'in özellikle Batı
Şeria'daki Filistinlilere ait doğal kaynakları
kullanmasının Filistinlilerin “doğal kay-
naklar üzerindeki daimi egemenlik hak-
kını” ihlal ettiğini belirten en önemli
karar olarak öne çıkarken, bu durum
İsrail ile söz konusu kaynakların kullanımı
ve işletilmesi konularında işbirliği yapan
diğer ülke ve şirketler açısından da çok
önemli kısıtlamalar getiriyor.

Danışma görüşündeki en dikkati çeken
husus ise, İsrail'in hukuksuz uygulama-
larından zarar görenlere, 1967'den bu
yana yerlerinden edilen Filistinlilere geri
dönme hakkı da dahil olmak üzere taz-
minat borcu olduğunu bildirmesi olurken,
Divan’ın çok kesin bir dil kullanması,
söz konusu tespitlerin Filistinliler için
ne kadar önemli olduğunu gösteriyor.
Filistinle alakalı diğer
davalar ve gelecek
açısından yol gösterici

Divan önünde halihazırda Güney
Afrika’nın İsrail’e karşı açtığı soykırım
davası ve İsrail’e verdiği destek sebe-
biyle Nikaragua’nın Almanya'ya karşı
açtığı dava görülürken, işgale ilişkin
verilen bu kapsamlı görüş, Divan’ın
söz konusu diğer iki dava açısından

da nasıl bir karar vereceğine ilişkin
ipuçları veriyor. Diğer devletlerin İs-
rail'in hukuka aykırı davranışlarını
yasal olarak tanımamaları ve İsrail'e
yardım ve desteği kesmeleri gerektiğini
belirten Divan’ın, Nikaragua’nın açtığı
davada Almanya aleyhine hükmede-
bileceğini gösteriyor. BM Genel kuru-
lundan gelen sorunun içerisinde açıkça
belirtilmediği halde, Divan hem Filis-
tinlilerin geri dönüş hakkını tanıdı
hem de apartheide varan ayrımcı uy-
gulamaları vurguladı. Bu ise Divan’ın
bu danışma görüşünü ciddi bir fırsat
bilerek İsrail-Filistin meselesindeki bü-
tün noktaları aydınlatmayı ve gelecekte
önüne gelebilecek diğer uyuşmazlıklara
da değinerek meselenin bütün yönle-
rine ilişkin yol göstermeyi amaçladığını
ortaya koyuyor.
Filistin’in “hukuk
savaşı” yürütme
stratejisi işliyor

Divan’ın danışma görüşü, İsrail’in
işlediği ihlalleri durdurmak ve so-
rumluların cezalandırılması için Fi-
listin’in uluslararası mahkemeleri ve
diğer kurumları harekete geçirme
stratejisi olan “hukuk savaşı” çabala-
rının sonuç vermeye başladığını gös-
teriyor. İsrail, Filistin’in “devlet” sta-
tüsüne dahi karşı çıkarken, Divan’ın
verdiği görüş Filistin tarafının ulus-
lararası mekanizmaları doğru şekilde
kullandığını gösteriyor.

İsrail, Filistin topraklarının ve hal-
kının varlığına karşı çıkarken, Filis-
tin’in; UAD ve Uluslararası Ceza Mah-
kemesinde İsrail aleyhine süreçlerin
işlemesini sağlaması, BM Genel Kurulu
kararıyla tam üyeliğe uygunluk hakkı
tanınması, Filistin devletini tanıyan
ülke sayısının 146'ya ulaşmasının
yanı sıra UAD’de İsrail aleyhine da-
nışma görüşü alınmasının sağlaması
artık İsrail’in, Filistin’e karşı “hukuk
savaşı”nı kaybettiğini ortaya koyuyor.
Bu hukuk savaşı sadece İsrail’e karşı
değil, İsrail’i destekleyen ABD, İngil-
tere ve Almanya gibi ülkelere karşı

da önemli kazanımlar sağlıyor.
Danışma görüşünün
etkisi nedir?

UAD’nin verdiği danışma görüşleri her
ne kadar bağlayıcı olmasa da birçok
devlet ve kuruluş tarafından dikkate alı-
nıyor ve verilen görüşe uygun hareket
edildiği belirtiliyor. Danışma görüşleri,
ileride açılabilecek benzer konulardaki
davalarda Divan'ın ne yönde karar vere-
bileceğini de gösterirken, danışma görüşü
aleyhine hareket eden devletler açısından
politik baskı aracı olarak kullanılabiliyor.
Divan'ın, İsrail'in Filistin topraklarında
inşa ettiği duvara dair 2004'te verdiği
danışma görüşünde, duvarın hukuka ay-
kırı olduğunu tespit etmesinin ardından
birçok devlet ve şirketin, söz konusu du-
varın inşasına katkı sunmaktan imtina
etmesi, İsrail'e sattıkları inşaat malze-
melerinin duvarın yapımında kullanıl-
maması şartı koyması dikkati çekiyor.
Yine UAD'nin 22 Temmuz 2010'da, ulus-
lararası hukukta bir devletin tek taraflı
olarak bağımsızlık ilan etmesinin yasak-
lanmadığı yönünde verdiği danışma gö-
rüşünün ardından, Kosova'nın bağımsız-
lığının meşruiyeti arttı ve bağımsızlığını
tanıyan devlet sayısı çoğaldı. UAD'nin
görüşünün, işgalin uluslararası hukuka
aykırı olduğunu belirtmesi ve bunun
İsrail ve diğer ülkeler açısından getirdiği
sonuçları da tespit etmesiyle, İsrail'in
Gazze'de ve diğer Filistin topraklarında
uyguladığı ihlallerin sonlandırılması yö-
nündeki baskının artması bekleniyor.
Buna ek olarak, İsrail'e askeri, siyasi ve
mali destek veren ülkelerin de uluslararası
toplum tarafından bu desteklerini son-
landırmaları yönünde gelecek çağrıları
yanıtlamak zorunda kalmaları öngörü-
lüyor. Dün açıklanan görüş Gazze’deki
vahim durumu doğrudan değiştirmeye
yetmese de, buradaki tespitler İsrail’in
ve destekçilerinin hukuka aykırı uygula-
malarının hesabını verebilmeleri açısından
gelecek yıllarda çok önemli sonuçlar or-
taya çıkarma potansiyeli barındırıyor.

[Selman Aksünger, Maastricht Üni-
versitesi Uluslararası Hukuk Bölümü]

M

UAD, İsrail'in Gaz-
ze'de, Doğu Kudüs ve

Batı Şeria'da da iş-
galci olduğunu or-

taya koyarak bunun
en kısa sürede sona
erdirilmesi gerekti-

ğini belirtti.

UAD kararı ve ilkler: Filistin’in 
hukuki mücadele stratejisi işliyor
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ABD’de gözler, başkanlık
yarışından çekilen
Biden’ın desteklediği
Kamala Harris’e çevrildi

BM yetkilisi, İsrail ordusunun Gazze’de
BM konvoyunu hedef aldığını söyledi
İsrail askerlerinin, Gazze Şe-
ridi'nde Birleşmiş Milletlere
(BM) ait konvoya ateş açtığı,
saldırıda bir araçta hasar oluş-
tuğu, can kaybı yaşanmadığı
bildirildi. BM Yakın Doğu'daki
Filistinli Mültecilere Yardım
ve Bayındırlık Ajansı (UNR-
WA) Genel Komiseri Philippe
Lazzarini, sosyal medya he-
sabından yaptığı açıklamada,
İsrail güçlerinin dün Gazze'de
BM'ye ait bir konvoya ateş
açtığını belirtti. Saldırıya uğ-
rayan konvoyun Gazze kentine
gittiği sırada Gazze Vadisi böl-
gesinde ağır ateş altında kal-
dığını ifade eden Lazzarini, 5
kurşun isabet eden BM'ye ait
zırhlı aracın ağır hasar aldığını
kaydetti. Lazzarini, saldırıya
uğrayan konvoydaki araçların
BM sembollerini taşıdığına,
ekiplerin ise BM yelekleri giy-
diğine dikkati çekti. Konvoyun

hareketinden önce İsrailli yet-
kililerce koordine edildiğine
ve onaylandığına işaret eden
Lazzarini, saldırıda can kaybı
yaşanmadığını, daha sonra
BM ekibinin yoluna devam
ederek Gazze'ye ulaştığını ak-
tardı. Lazzarini, paylaşımında
"İnsani yardım çalışanları hedef
olamaz. Sorumlular hesap ver-
meli." ifadesini kullandı. Gaz-
ze'de şiddetli saldırılarına de-
vam eden İsrail ordusu, başta
BM olmak üzere sık sık yardım
kuruluşlarını da hedef alıyor.
İsrail ordusunun, 1 Nisan'da
Gazze'deki Deyr el-Belah böl-
gesine düzenlediği saldırıda
Dünya Merkez Mutfağı'nın
(WCK) 7 çalışanı hayatını kay-
betmişti. Açıklamada, ekibin
saldırı sırasında çatışmasızlık
bölgesinde kuruluş logosu ta-
şıyan 2 zırhlı araçta bulunduğu
kaydedilmişti. lGAZZE-AA

Netanyahu: “Başkan kim olursa olsun
İsrail ABD’nin en güçlü müttefikidir”

ABD Başkanı Joe Biden'ın, 5 Ka-
sım'da yapılacak başkanlık seçim-
lerinde adaylıktan çekilmesi ve Baş-
kan Yardımcısı Kamala Harris'e des-
teğini açıklamasının ardından dünya
liderlerinden, Biden'a teşekkür me-
sajları geldi. ABD Başkanı Biden, 5
Kasım'da düzenlenecek başkanlık
seçimlerinde adaylıktan çekildiğini
ve Başkan Yardımcısı Kamala Har-
ris'in adaylığını desteklediğini du-
yurdu. Dünyanın dört bir yanından
liderler, Biden'ın çekilme kararı al-
masının ardından açıklamalarda
bulundu. Almanya Başbakanı Olaf
Scholz, X'ten yaptığı açıklamada,
Biden'ın adaylıktan çekilme kararının
takdiri hak ettiğini belirtti. Scholz,
"Dostum Joe Biden, ülkesi için, Av-
rupa için, dünya için çok şey başardı.
Onun sayesinde transatlantik işbirliği
sıkı, NATO güçlü ve ABD bizim için
iyi ve güvenilir bir ortak. Tekrar
aday olmama kararı takdiri hak
ediyor." ifadesini kullandı. Polonya
Başbakanı Donald Tusk, Biden'ın
siyasi kariyeri boyunca "dünyayı
daha güvenli, demokrasi ve özgür-

lüğü daha güçlü tutan zor kararlar
aldığını" söyleyerek, "Son kararınızı
açıklarken de aynı ilkeler doğrultu-
sunda hareket ettiğinizi biliyorum.
Belki de bu hayatınızdaki en zor
karardı." değerlendirmesinde bu-
lundu. Kanada Başbakanı Justin
Trudeau, X'ten yaptığı açıklamada,
Biden ve eşi Jill Biden'a teşekkür
ederek, Başkan'ı Kanadalılar için
"gerçek dost" olarak nitelendirdi.
Trudeau, "O, harika bir adam ve
yaptığı her şeye ülkesine duyduğu
sevgi yön veriyor." ifadesini kullandı.
İngiltere Başbakanı Keir Starmer
da X hesabındaki paylaşımda, Bi-
den'ın kararına saygı duyduğunu
ve kalan görev süresi boyunca ken-
disiyle çalışmayı "dört gözle bekle-
diğini" kaydetti. Japonya Başbakanı
Kişida Fumio, düzenlediği toplan-
tıda, Biden'ın kararının "verebileceği
en iyi siyasi karar" olduğunu dü-
şündüğünü belirterek, "Japonya-
ABD ittifakı, ülkemizin diplomasi
ve güvenliğinin temel taşı, bundan
dolayı yaşananları yakından takip
edeceğiz." dedi. lANKARA-AA
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İsrail Başbakanı Binyamin
Netanyahu, ABD Başkanı Joe
Biden'ın başkanlık yarışından
çekilmesinin ardından "Baş-
kan kim olursa olsun İsrail,
ABD'nin en güçlü müttefiki-
dir." dedi. The Times of Isra-
el'in haberine göre Netanya-
hu, Washington ziyareti için
yola çıkmadan önce yaptığı
açıklamada Biden'ın başkanlık
yarışından çekilmesine ilişkin
konuştu. Bu konuda ilk kez
değerlendirmede bulunan Ne-
tanyahu, İsrail'in 7 Ekim'den
bu yana Gazze Şeridi'ne yü-
rüttüğü saldırılarda verdiği
destek nedeniyle Biden'dan
övgüyle söz etti. İsrail Baş-
bakanı, ziyaret esnasında Bi-
den'ı görmeyi umduğunu be-
lirterek "ziyaretinin Biden'a
uzun ve seçkin kariyeri bo-
yunca İsrail için yaptığı şey-
lerden dolayı teşekkür etmek
için bir fırsat olacağını" söy-
ledi. Washington ziyaretinde
7 Ekim saldırılarından bu

yana devam eden gelişmelerin
tartışılacağı mesajını veren
Netanyahu, Biden ile "rehi-
nelerin serbest bırakılması,
Hamas'ın yenilgiye uğratıl-
ması, İran'ın terör ekseniyle
yüzleşmeyi ve İsrail vatan-
daşlarının tamamının kuzey
ve güneydeki evlerine gü-
venli şekilde dönmesinin
sağlanmasını" ele alacağını
ifade etti. Başbakan Netan-
yahu, Amerikalı yetkililerle
görüşmelerinde ve Kon-
gre'de yapacağı konuşmada,
"Amerikan halkı bir sonraki
başkan olarak kimi seçerse
seçsin, İsrail'in, ABD'nin Orta
Doğu'daki vazgeçilmez ve
güçlü müttefiki olmaya de-
vam edeceğini söyleyece-
ğim." ifadelerini kullandı.
Netanyahu, iki ülkenin "bir-
leşik cephe" olmasının öne-
mini de vurgulayarak, ABD
ve İsrail'in "bugün, yarın ve
daima birlikte" olduğunu
aktardı. lANKARA-AA

Harris, 56 yaşında ABD Başkan
Yardımcılığına seçilen ilk kadın
olarak ismini tarihe yazdırmıştı.
Başkan Yardımcısı Harris, De-
mokratların başkan adayı olup
seçimi kazanması halinde ilk ka-
dın ABD Başkanı ünvanını elde
edecek. ABD Başkanı Joe Biden'ın
5 Kasım'daki başkanlık seçiminde
adaylıktan çekildiğini, Başkan
Yardımcısı Kamala Harris'i aday
olarak onayladığını ve destekle-
diğini açıklamasının ardından
gözler Harris'e çevrildi. ABD Baş-
kanlığı için Demokratlar tarafın-
dan aday gösterilmesi ve 5 Ka-
sım'daki başkanlık seçimini ka-
zanması halinde Harris, ABD'nin
ilk kadın başkanı olacak. Harris,
1964'te California'nın Oakland
şehrinde Hindistan'dan ABD'ye
öğrenci olarak gelen biyolog bir
anne ile Jamaika'dan ABD'ye öğ-
renci olarak gelen ekonomi pro-
fesörü siyahi bir babanın çocuğu
olarak dünyaya geldi. Üniversi-
tede hukuk eğitimi alan ve uzun
yıllar San Francisco'da savcılık
yapan Harris, 2010'da California
Başsavcılığına adaylığını koydu.
Eyalet tarihinde seçilen ilk siyahi
ve ilk kadın başsavcı olan Harris,
2014'te ikinci dönem eyalet baş-
savcılığına tekrar seçildi. Harris,
2016'da yapılan başkanlık seçi-
minde de California'dan Kon-
gre'ye giren ilk Güney Asya kö-
kenli ve ikinci siyahi senatör ün-
vanını aldı. Demokrat Partiden
2020 başkanlık seçimi için aday
adayları arasında yer alan Harris,
ön seçimlerde elendi. Ardından
Demokrat Parti adaylığını kaza-
nan Joe Biden, 11 Ağustos
2020'de Harris'i "Başkan Yardım-
cısı" olarak yarışa soktuğunu du-
yurdu. 3 Kasım 2020'de Demo-
kratların seçimi kazanmasıyla
Harris, 49. başkan yardımcısı
olarak ABD'nin seçilmiş Başkanı
Biden'la 20 Ocak 2021'de devir
teslim töreninde yemin ederek
göreve başladı. lANKARA-AA
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Dünya liderlerinden, başkanlık
yarışından çekilen Biden’a teşekkür

ABD Başkanı Joe Biden, 5 Ka-
sım'da düzenlenecek seçimler
için adaylıktan çekildiğini du-
yurdu. Biden, duyuruyu sosyal
medya hesabından paylaştığı
bir mektupla yaptı. Başkan ola-
rak görev yaptığı son 3,5 yılda
Amerika'da çok büyük ilerleme
kaydedildiğini belirten Biden,
"Demokrasimizi muhafaza ettik
ve koruduk." ifadesini kullandı.
Biden, ABD Başkanı olarak görev
yapmanın kendisi için en büyük
gurur olduğunu kaydederek
"Tekrar seçim için yarışma ni-
yetindeydim ancak partim ve

ülkem adına geri çekilmenin en
doğrusu olacağına karar verdim.
Geri kalan zamanda, sadece
başkanlık görevlerime odakla-
nacağım." ifadesine yer verdi.
Kararı hakkında gelecek gün-
lerde halka sesleneceğini ifade
eden Biden, Başkan Yardımcısı
Kamala Harris'e de "olağanüstü
ortaklığı" için teşekkürlerini iletti.
Biden, Amerikan halkına da gü-
veni ve inancı için teşekkür ede-
rek "Amerika birlik olduğu müd-
detçe başaramayacağı hiçbir şey
yok." ifadesini kullandı. ABD
Başkanı Joe Biden'ın, 5 Kasım'da

yapılacak seçimler için adaylıktan
çekildiğini duyurması üzerine
Cumhuriyetçiler "Biden, adaylığa
uygun değilse, başkanlığa da
değildir, istifa etmelidir." yönünde
mesajlar vermeye başladı. Bi-
den'ın yarıştan çekilmesi üzerine
Cumhuriyetçi ve Demokratlar-
dan ilk tepkileri gelmeye başladı.
ABD Kongresi Temsilciler Meclisi
Başkanı Cumhuriyetçi Mike
Johnson, X hesabından yaptığı
paylaşımda, Demokrat Partinin,
adayını seçime 100 gün kala
seçimlerden çıkardığını yazdı.
Johnson, "Joe Biden, Başkanlığa

aday olmaya uygun değilse,
Başkan olarak hizmet etmeye
de uygun değildir. Derhal gör-
evinden istifa etmelidir." ifade-
lerini kullandı.        Biden'ın aday-
lıktan çekilme kararının hemen
ardından kendi yerine aday

gösterdiği yardımcısı Kamala
Harris'i de eleştiren Johnson,
"Biden yönetiminin feci politika
başarısızlıklarının ortak sahibi
olan Harris ile partinin geleceği
artık daha iyi değil." ifadesini
kullandı. lNEW YORK-AA

BD basınında yer
alan haberlere
göre, Biden'ın çe-

kilme kararının ardından, 19-
22 Ağustos'taki Demokratik Ulu-
sal Komitesinde (DNC) belirle-
necek Demokrat Parti başkan
adaylığı için Harris'in yanı sıra
farklı isimler de dillendirilmeye
başlandı. Eski ABD Başkanı Bill
Clinton ile eşi Hillary Clinton,
eski ABD Dışişleri Bakanı John
Kerry ve diğer birçok önde gelen
Demokrat Partilinin desteğini
açıklamasıyla Harris'in başkan
adaylığı ihtimali artsa da alter-
natif olarak konuşulanların isim-
leri de yine DNC'de belirlenecek
başkan yardımcısı adaylığı için
gündemde. Biden'ın kendi iste-
ğiyle yarıştan çekilmesi üzerine,
Kongreden önce yeni adayın be-
lirlenememesi halinde Demokrat
Parti tüzüğüne göre, partinin
adayıyla ilgili nihai kararını ve-
recek Kongrede delegelerin yeni
isme oy vermeleri gerekiyor.

Biden'ın neredeyse tamamı-
nın desteğini kazandığı Demo-
krat Partili delegelerin çoğun-
luğunun oyunu kazanan kişi,
Demokratların yeni adayı olacak.
Yaklaşık 4 bin delegenin yar-
sından fazlasının oyunu alan
kişi, partinin başkan adayı ol-
maya hak kazanabilecek. De-
mokrat Partinin gelecek ay Chi-
cago'daki parti kongresinde baş-
kanlık için en güçlü adayı ABD
Başkan Yardımcısı Harris olsa
da bu isim konusunda sessiz-
liklerini koruyan önde gelen

Demokratlar var. Bu isimlerin
başında eski ABD Başkanı Ba-
rack Obama ve eski Temsilciler
Meclisi Başkanı Nancy Pelosi
bulunuyor. Harris dışında başkan
adaylığı veya başkan yardımcısı
adaylığı için adı geçen birçok
Demokrat Partili isim bulunuyor.
BBC'nin haberine göre bu isimler
arasında Gretchen Whitmer, Ga-
vin Newsom, Pete Buttigieg,
Josh Shapiro, JB Pritzker ve
Joe Manchin öne çıkıyor.

Gretchen Whitmer: Mic-
higan'da iki dönemdir Valilik
görevini yürüten Whitmer, git-
gide popülerleşen Demokratlar
arasında yer alıyor. Birçok uz-
man, Whitmer'in 2028'de baş-
kanlık için aday olacağını dü-
şünüyor. Geçmişte Biden için
kampanya yürüten ve siyasi
hedeflerini açıkça dile getiren
Whitmer, New York Times'a
verdiği demeçte, 2028'de X
kuşağından bir başkan görmek

istediğini söyledi ancak bu rolü
kendisinin üstlenebileceğini
dile getirmekten kaçındı. Whit-
mer, 2022'de Michigan Demo-
kratlarının, eyaletin yasama
meclisini ve vali konağını kont-
rol etmesini sağlayan bir kam-
panyaya liderlik etti.

Gavin Newsom: California
Valisi Newsom'un 2028'de olası
başkan adayı olarak ismi liste-
lerde geçse de birçok Demokrat
uzman, Newsom'un şu anda da
Biden'ın yerine geçebileceği gö-
rüşünde. Newsom, muhafazakar
medyada partinin önemli bir el-
çisi olarak son yıllarda öne çıktı,
geçen yıl Florida Valisi Ron De-
Santis ile münazara yaparak
ulusal imajını geliştirdi. Biden'ı
yarıştan çekildiği açıklamasını
yapmadan önce destekleyen
Newsom, açıklamanın ardından
ABD Başkanını "özverili" bir baş-
kan olarak nitelendirdi.

Pete Buttigieg: ABD Ulaş-

tırma Bakanı Buttigieg'in de
başkanlık hayalleri olduğu ko-
nuşuluyor. 2020'de başkanlığa
adaylığını koyan Buttigieg, Bi-
den yönetiminin de en iyi ileti-
şimcilerinden biri olarak görü-
lüyor. Bakanlığı süresinde birkaç
kamusal krizi yöneten Buttigieg,
X sosyal medya hesabından,
Biden'ın ABD tarihindeki en iyi
ve en önemli başkanlar arasın-
daki yerini aldığını belirtti. An-
cak Buttigieg, Harris'i destek-
leyeceğine dair herhangi bir
yorumda bulunmadı.

Josh Shapiro: Daha önce
Pensilvanya eyaletinin başsavcısı
olarak görev yapan Shapiro,
2022'de eyaletin valisi olarak
seçildi. Philadelphia'daki çöken
köprüyü hızla yeniden inşa et-
mesiyle ulusal çapta dikkati çe-
ken Shapiro'nun bu başarısı, bir-
çok kişi tarafından "siyasi zafer"
olarak görülürken, 2028 başkan
adaylığında öne çıkan isimler
arasında yer almasını sağladı.
ABD Başkanı Biden'ın seçim ya-
rışından çekildiğini açıklamasının
ardından Biden'ı, "modern tarihin
en önemli başkanlarından" biri
olarak nitelendirdi ancak bundan
sonraki süreç hakkında bir açık-
lamada bulunmadı.

JB Pritzker: Hyatt otel zin-
cirlerinin varisi milyarder iş in-
sanı Pritzker, son yıllarda
Trump'a karşı çıkarak ve Biden'ı
savunarak öne çıktı. Pritzker,

canlı yayındaki tartışmadan son-
ra Trump'ı "yalancı" ve "sadece
kendisini düşünen 34 suçtan
hüküm giymiş bir suçlu" olarak
nitelendirdi. JB Pritzker, Whitmer
gibi kürtaj hakları ve silah kont-
rolü gibi Demokratların gündem
maddelerini destekleyenler ara-
sında. Pritzker, Biden'ın seçim
yarışından çekilme kararına iliş-
kin henüz yorum yapmadı.

Joe Manchin: Kendisini daha
önce "bağımsız Demokrat" şek-
linde tanımlayan ve mayısta De-
mokrat Partiden ayrılan West
Virginia Senatörü Manchin'in
de başkan adaylığını ciddi şekilde
düşündüğü belirtiliyor. Manc-
hin'in eski iletişim danışmanı
olan Jonathan Kott, ABD bası-
nına yaptığı açıklamada, West
Virginia Senatörünün Demokrat
Partinin başkan adayı olarak ya-
rışta yer almayı "ciddi olarak
düşündüğünü" söyledi. Manchin,
Biden'a daha önce yarıştan vaz-
geçmesi çağrısı yapmıştı.
Olası diğer adaylar

Biden'ın adaylıktan çekilme-
sinin ardından aday olabilecek
kişiler arasında Kentucky Valisi
Andy Beshear, Maryland Valisi
Wes Moore, Senatörler Amy Klo-
buchar ve Cory Booker da yer
alıyor. Georgia Senatörü Raphael
Warnock'un adı da Biden'ın ye-
rini alabilecek isimler arasında
zikredilmişti. lNEW YORK-AA 

ABD Başkanı Joe Biden, 5 Kasım'da yapılacak başkanlık seçiminde adaylıktan çekilmesinin ardından Başkan Yardımcısı
Kamala Harris'e desteğini açıklasa da gözler gelecek ay yapılacak Demokrat Partinin Chicago'daki kongresine çevrildi.

ABD’de Joe Biden’ın yerine Trump’la yarışacak
Demokrat Partinin alternatif adayları konuşuluyor

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

A

ABD Başkanı Biden seçim yarışından çekildi
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iskalifiye olay-
larından altın
madalya hika-

yelerine, oyunlar için yapı-
lan harcamalar ve hazırlık-
lara kadar tarihte olimpiyat
oyunlarında yaşanan bazı
ilginç olaylar şöyle:

- 1928 yılındaki Amster-
dam Olimpiyatları'nda Avus-
tralyalı kürekçi Henry Pearce,
çeyrek finalde yarışırken tek-
nesini durdurarak, nehirden
geçmekte olan ördek sürü-
süne yol verdi. Pearce du-
raksamasına karşın altın ma-
dalyayı ülkesine götürmeyi
başardı.

- 1904 yılında Amerikalı
maraton koşucusu Fred Lorz,
St. Louis'de yapılan oyunlarda
yarışın büyük bir bölümünü
arabaya binerek tamamladığı
ortaya çıkınca diskalifiye oldu.

- "Tarzan" filmleriyle bi-
linen ABD'li aktör Johnny
Weismuller, 1924 ve 1928
olimpiyat oyunlarında yüz-
mede toplam beş altın ma-

dalya kazandı.
- Uçan hedef atıcılığında,

1900 yılındaki olimpiyat
oyunlarında ''kilden güvercin''
yerine gerçek güvercinler kul-
lanıldı ve müsabakalarda 300
güvercin telef edildi.

- 1948 yılındaki Londra
Olimpiyatları'nda kötü
hava koşulları nedeniyle
oyunlar akşam karanlığına
sarkınca, araba farlarıyla

mücadelelerin yapıldığı
alanlar aydınlatıldı.
Milli marşlara 
3 dakika kuralı

Olimpiyat oyunlarındaki
madalya töreninde, her ül-
kenin milli marşı kural ge-
reği üç dakikadan fazla
çalınamıyor. Uruguay'ın
altı buçuk dakika uzunlu-
ğundaki milli marşı ise bu

kurala uymuyor.
- 2012 Londra Olimpi-

yatları'nda doğal hayatı ko-
rumak için olimpiyat par-
kına 500 kuş ile 150 yarasa
yuvası yerleştirildi.

- Antik Yunan dönemin-
de Olympia'da atletler çıp-
lak olarak müsabakalara
katılırdı.

- Siyahi atletler olimpiyat-
larda 1960 yılına kadar ma-
raton kazanamadı. Maraton
kazanan ilk siyahi atlet, 1960
yılında Etiyopyalı Abebe Bi-
kila oldu.

- Olimpiyat oyunlarının
açılışında meşaleyi yakan ilk
kadın atlet ise 1968'deki Mek-
siko Olimpiyatları'nda Norma
Basilio oldu.
Madalya yerine
tablo

1900 Paris Olimpiyatla-
rı'nda kazanan atletlere ma-
dalya yerine tablo hediye
edildi. Fransızlar tabloların
madalyadan daha değerli ol-

duğunu savundu.
- Televizyondan yayım-

lanan ilk olimpiyat oyun-
ları, 1936'daki Berlin
oyunları oldu.

- Londra'nın ev sahipliği
yaptığı ilk olimpiyat olan
1908 yılındaki oyunlar, ni-
san-ekim ayları boyunca altı
aydan fazla sürdü. Oyunlar
aslında İtalya'nın başkenti
Roma'da yapılacaktı. Ancak
oyunlardan iki yıl önce İtal-
ya'da bir yanardağın patla-
ması ve Napoli kentine hasar
vermesi sonucu İtalya hükü-
meti olimpiyat oyunlarını ip-
tal etmek zorunda kaldı ve
oyunlar Londra'ya alındı.

- Modern olimpiyat
oyunları tarihinde en kısa
süren organizasyon 9 gün
ile (6-15 Nisan) ilk kez ya-
pılan 1896 Atina oldu. 1896
Atina Olimpiyatları, 14 ül-
keden 241 sporcunun ka-
tılımıyla 9 spor dalında ger-
çekleştirildi ve sadece 9 gün
sürdü. lİSTANBUL-AA
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Fransa'nın başkenti Paris'te
düzenlenecek 2024 Yaz
Olimpiyat Oyunları'na 102
sporcuyla katılacak Türkiye,
bugüne kadar olimpiyat ta-
rihinde toplam 104 madalya
kazandı. AA'nın Paris 2024
Olimpiyat Oyunları önce-
sinde Türkiye'nin olimpiyat
tarihi ve bu yıl oyunlara ka-
tılacak sporculara yönelik
hazırladığı haber dosyasının
bu bölümünde, milli spor-
cuların bugüne dek olimpi-
yatlarda kazandığı madal-
yalara yer verildi. Türkiye,

olimpiyat oyunları tarihinde
41 altın, 27 gümüş, 36 da
bronz madalya kazandı. Milli
sporcular, olimpiyatlarda 9
spor dalında başarılı sonuç-
lar elde etti. Olimpiyatlarda
Türkiye'nin aldığı 104 ma-
dalyanın 66'sı güreşte, 11'i
halterde, 9'u tekvandoda,
7'si boksta, 4'ü karatede, 3'ü
atletizmde, 2'si judoda ve
birer tane okçuluk ile cim-
nastikte geldi. 

Türkiye'nin en başarılı ol-
duğu olimpiyat oyunları
Roma 1960 oldu. Toplam

55 sporcuyla katıldığı ve en
çok altın madalya kazandığı
Roma Olimpiyat Oyunla-
rı'nda Türkiye 7 altın, 2 de
gümüş madalya elde etti.
Türkiye en çok madalyayı,
2020 Tokyo Olimpiyat Oyun-
ları'nda kazandı. Japonya'nın
başkentinde gerçekleştirilen
olimpiyatlara 108 sporcu ile
katılan Türkiye, 2 altın, 2
gümüş ve 9 bronz olmak
üzere 13 madalya aldı. Tür-
kiye'nin bu sayıya ulaşma-
sında Tokyo 2020'de ilk kez
yer alan karatede alınan 4

madalya etkili oldu.
Madalyasız
olimpiyatlar

Türkiye, ilk kez özel bir
davetle 1908 Londra Olim-
piyatları'na sporcu gönderdi.
1908 Londra'ya katılan cim-
nastikçi Aleko Mulos, olim-
piyatlarda Türkiye'yi temsil
eden ilk resmi sporcu oldu.

Savaşlar nedeniyle ara ve-

rilen dönemler dışında 1920
Anvers, 1932 Los Angeles ve
1980 Moskova olimpiyat oyun-
larına katılmayan Türkiye, ilk
madalyalarını 1936 Berlin
Olimpiyatları'nda kazandı. Tür-
kiye'nin 1908 dışında sporcu
gönderip madalya kazanama-
dığı olimpiyatlar ise 1912
Stockholm, 1924 Paris, 1928
Amsterdam ve 1976 Montreal
oldu. lİSTANBUL-AA

Türkiye’nin olimpiyat macerası
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İttifak
Fenerbahçe, UEFA Şampiyon-
lar Ligi 2. eleme turu ilk ma-
çında bugün İsviçre'nin Lugano
takımıyla deplasmanda karşı
karşıya gelecek. Thun Stadı'nda
oynanacak ve TSİ 21.30'da
başlayacak müsabakayı Por-
tekizli hakem Tiago Martins
yönetecek. Martins'in yardım-
cılıklarını aynı ülkeden Bruno
Jesus ve Hugo Andre Pires Ri-
beiro yapacak. Geçtiğimiz se-
zon Süper Lig'i 2. sırada ta-
mamlayarak UEFA Şampiyon-
lar Ligi'ne 2. eleme turundan
katılma hakkı elde eden Fe-
nerbahçe, teknik direktör İs-
mail Kartal ile yollarını ayırarak
yeni sezona dünyaca ünlü tek-
nik adam Jose Mourinho ile
başlama kararı almıştı. Jose
Mourinho yönetiminde 2024-
2025 sezonunda ilk maçına
çıkacak sarı-lacivertliler, tur
için avantajlı bir skor almayı
hedefliyor. Karşılaşmanın rö-
vanşı, 30 Temmuz Salı günü
Kadıköy'de oynanacak.
Yeni transferler
boy gösterecek

Fenerbahçe'nin yeni sezon
öncesinde kadrosuna kattığı
oyuncular ile teknik direktör

Jose Mourinho, sarı-lacivert-
lilerle ilk kez resmi maçta boy
gösterecek. Dünyaca ünlü tek-
nik direktör Jose Mourinho,
sarı-lacivertli takımla ilk resmi
maçına Lugano karşısında çı-
kacak. Fenerbahçe'nin yeni
transferleri Allan Saint-Maxi-
min, Oğuz Aydın, Levent Mer-
can ve Cenk Tosun ise UEFA
kadrosuna dahil edilmeleri ha-
linde ilk resmi maçlarında gö-
rev yapacak.
Allan Saint-Maximin
son idmanda yer
almadı

Fenerbahçe Can Bartu Tes-
isleri'nde, teknik direktör Jose
Mourinho yönetiminde ilk 15
dakikası basın mensuplarına
açık gerçekleştirilen antren-
man ısınma hareketleriyle baş-
ladı. İdmanın basına kapalı
bölümünde ise taktiksel ça-
lışmanın yapıldığı öğrenildi.
Darbeye bağlı ağrısı bulunan
yeni transfer Allan Saint-Ma-
ximin, son idmanda yer al-
madı. Maximin'in yanın sıra
milli takımdan sakatlığı bulu-
nan Samet Akaydın da takım-
dan ayrı çalıştı. Bu antren-
manla hazırlıklarını tamam-

layan sarı-lacivertliler, saat
14.00'te Sabiha Gökçen Ha-
valimanı'ndan kalkacak özel
uçakla İsviçre'nin Basel kentine
gidecek.
Fenerbahçe,
Avrupa'da 271.
kez sahne alacak

UEFA Şampiyonlar Ligi 2.
eleme turu ilk maçında yarın
İsviçre'nin Lugano ekibine ko-
nuk olacak Fenerbahçe, Avrupa
kupalarındaki 271. karşılaş-
masına çıkacak. Sarı-lacivertli
takım, Avrupa kupalarında oy-
nadığı 270 müsabakada 107
galibiyet alırken, 55 beraberlik
ve 108 yenilgi yaşadı. Fener-
bahçe, söz konusu müsabaka-
larda rakip fileleri 366 kez ha-
valandırırken, kalesinde ise 384
gol gördü. Fenerbahçe, Avrupa
futbolunun 1 numaralı orga-
nizasyonunda yarın 35. maçını
oynayacak. Sarı-lacivertli ekip,
UEFA Şampiyonlar Ligi eleme-
lerinde daha önce yaptığı 34
müsabakada 12 galibiyet elde
ederken, 11'er beraberlik ve
yenilgi yaşadı. Fenerbahçe, söz
konusu müsabakalarda 48 gol
atarken, kalesinde 39 gole engel
olamadı. lİSTANBUL-AA

Bakan Bak: Olimpiyatlara 102
sporcu kazandıran kulüplerimize
şükranlarımı sunuyorum
Gençlik ve Spor Bakanı Os-
man Aşkın Bak, Paris 2024
Olimpiyat Oyunları'na 102
sporcu kazandıran 31 spor
kulübüne teşekkür ederek,
"Özverili çalışmalar netice-
sinde olimpiyatlara 102
sporcu kazandıran kulüp-
lerimize şükranlarımı sunu-
yorum." dedi. Bakan Osman
Aşkın Bak, 26 Temmuz-11
Ağustos tarihlerinde Fran-
sa'nın başkenti Paris'te dü-
zenlenecek olimpiyatlara
sporcu kazandıran kulüplere
teşekkürlerini iletti. Bak,
yaptığı açıklamada, Paris
2024 Olimpiyat Oyunları'na
en çok sporcu gönderen Fe-
nerbahçe Spor Kulübünü
kutlayarak, "Olimpiyat kotası
alan 102 sporcumuzun 27'si
Fenerbahçe Spor Kulübünün
sporcusu. En fazla sporcu
sayısıyla Türk sporuna bü-
yük katkı sunan Fenerbahçe
Spor Kulübünü tebrik edi-
yorum. Ayrıca İstanbul Bü-
yükşehir Belediye Spor Ku-
lübü ve ENKA Spor Kulübü,
olimpiyatlara en çok sporcu
kazandıran ilk üç kulübü-
müz arasında. Tüm kulüp-
lerimizi, sporcularımızı, an-
trenörlerimizi, yöneticileri-
mizi ve emek veren tüm
spor insanlarını kutluyor,
kulüplerimizin başarılarının
devamını diliyorum." ifade-
lerini kullandı. Spor kulüp-
lerinin halkın spor yapma-
sına vesile olduğunu, onlara

sağlıklı yaşam biçimi sun-
duğunu, aynı zamanda ulus-
lararası şampiyonalarda Tür-
kiye'yi temsil edecek spor-
cuları yetiştirdiğini vurgu-
layan Bakan Bak, şunları
kaydetti: "Kulüplerimiz, top-
lumda spor bilincinin oluş-
ması, çocuk ve gençlerin
spora kazandırılması, başa-
rılı sporcuların müsabaka
tecrübesi kazanması ve ül-
kemizi yurt dışında temsil
etmeleri konusunda önemli
bir misyona sahip. Spor ku-
lüplerimizin genç yetenek-
leri keşfetme, onları eğitme
ve uluslararası düzeyde re-
kabet edebilmeleri için ge-
rekli ortamları sağlama ko-
nusundaki çabalarını tak-
dirle karşılıyoruz. Spor ku-
lüplerimizin varlığı, halkı-
mızın spora teşvik edilmesi
ve desteklenmesi açısından
büyük önem taşıyor. Bu
önemli görevi üstlenerek
olimpiyatlara sporcu ka-
zandıran kulüplerimizi canı
gönülden kutluyorum.  Di-
siplinli çalışmanın meyvesi
olarak 102 sporcumuz olim-
piyatlarda mücadele ede-
cek. Milli sporcularımızın,
ülkemizi layıkıyla temsil
edeceklerinden şüphem
yok. Göstermiş oldukları
özverili çalışmalar netice-
sinde olimpiyatlara 102
sporcu kazandıran kulüp-
lerimize şükranlarımı su-
nuyorum. lİSTANBUL-AA

Fenerbahçe, sezonun ilk maçında
tur için avantaj arayacak

Paris 2024’te mücadele
edecek A Milli Kadın
Voleybol Takımı için
medya günü düzenlendi

Galatasaray Kulübü Yönetim Kurulu Üyesi İb-
rahim Hatipoğlu, sarı-kırmızılıların gündeminde
bulunan 21 yaşındaki sağ bek oyuncusu Guela
Doue'nin transferinden vazgeçtiklerini açıkladı.
Hatipoğlu, futbol takımının gerçekleştireceği
antrenman öncesinde GSTV'ye açıklamada
bulundu. Guela Doue'nin transfer sürecinin
başta planladıkları gibi gittiğini anlatan Hati-
poğlu, "Rennes Kulübü ile anlaşmaya vardık,
hala da geçerli bir anlaşmamız var. Süreçte
bizimle yakın iş birliğinde oldular, onlara te-
şekkür ediyoruz. Oyuncunun yakınlarındaki
kişiler her geçen gün farklı taleplerle süreci
zora soktular. Burası Galatasaray. Bu noktalar
zorlandığı için bu transfer uzadı. Doue, liste-
mizdeki önemli oyunculardan biriydi. Gelinen
noktada Galatasaray bu oyuncu ile görüşmeleri
sonlandırma noktasına geldi. Artık Doue trans-
fer listemizde bulunmuyor. Doue bugün için
ilk defa net olarak Galatasaray'ın gündeminden
çıkmıştır." diye konuştu. lİSTANBUL-AA

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda mücadele
edecek A Milli Kadın Voleybol Takımı için
medya günü etkinliği düzenlendi. Burhan
Felek Voleybol Salonu'nda gerçekleştirilen
organizasyonda Türkiye Voleybol Federasyonu
(TVF) Asbaşkanı Selahattin Süleymanoğlu,
A Milli Takım Başantrenörü Daniele Santarelli
ile kaptan Eda Erdem açıklamalarda bulundu.
TVF Başkanı Mehmet Akif Üstündağ'ın ge-
çirdiği rahatsızlık nedeniyle medya gününe
katılamadığını belirten Süleymanoğlu, "Küçük
bir operasyon geçirdi. Herkese selamı var.
Olimpiyatlar başladığında takımla birlikte
olacak." ifadelerini kullandı. "Filenin Sultan-
ları"nın geçen sene önemli başarılara imza
attığını vurgulayan Selahattin Süleymanoğlu,
"Güzel bir kamp dönemi geçirdik. Bazı sa-
katlıklarımız oldu. İnşallah madalyayla dö-
neceğimizi düşünüyorum. Olimpiyat Oyunları
yolunda takımıma başarı diliyorum. Dualarımız
onlarla olacak. İnşallah hep beraber onları
havalimanında karşılayacağız ve altın ma-
dalyayı hep beraber öpeceğiz." diye konuştu.
A Milli Kadın Voleybol Takımı'nda göreve
başladığından bu yana en iyi dönemini yaşa-
dığını aktaran Santarelli, "Herkesin hayali
olimpiyatlara katılmaktır. Geçen sene çok
önemli işler başardık. Paris 2024'te olmayı
fazlasıyla hak ettik. Türkiye'nin bizimle gurur
duyacağı şekilde olimpiyatlardan döneceğimizi
düşünüyorum." dedi. lİSTANBUL-AA
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transferinden vazgeçti

Fransa'nın başkenti Paris'in 33'üncüsüne ev
sahipliği yapacağı olimpiyat oyunlarında ta-
rih boyunca birçok ilginç olay yaşandı.

Olimpiyat tarihinin ilginç olayları
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rof. Dr. A.NilgünCanel,
Marmara Üniversitesi
Psikolojik Danışma ve

Rehberlik Ana Bilim Dalı’ndan
mezuniyetinin ardından İstanbul
Üniversitesi’nde araştırma gö-
revlisi olarak başladığı akademik
yaşamına, hâlen Marmara Üni-
versitesi’nde devam etmekte ve
lisans, yüksek lisans ve doktora
düzeyinde Çift ve Aile Danış-
manlığı, Psikoterapiler, Postmo-
dern ve Kısa Terapiler, Akran
Danışmanlığı, Yaratıcı Düşünce
ve Yaratıcı Danışmanlık, Eleştirel
ve Analitik Düşünce gibi dersler
vermektedir. Ayrıca Marmara
Üniversitesi Psikolojik Danışma
ve Rehberlik Uygulama ve Araş-
tırma Merkezi MARPAM’da aktif
çalışmalarını sürdürmektedir.
Alanı ile ilgili kitapları da olan
kıymetli Prof. Dr. Nilgün Canel
Hanımefendi ile aile üzerine
konuştuk: 

nMüzeyyen Hülya Günay:
Sevgili Hocam akademik ka-
riyerinize başlarken aile üze-
rinde çalışmayı tercih etme-
nizin öyküsü nedir? 

nProf. Dr. A. Nilgün Ca-
nel:Doktoraya başlayacağım
dönemde aile konusu Türki-
ye’de çok az ele alınmış bir ko-
nuydu. Çok şaşırtıcı bir şey
çünkü biz aileye çok önem ver-
diğini düşünen bir toplumuz
ama maalesef bu konuda çok
az araştırma vardı.  Hatta aile
terapileri ile ilgili eğitimler bile
Türkiye’de yeniydi. Neyse ki
bu açık artık hızla kapatılıyor
ve bu konu ülkemizde de ele
alınan ve üniversitelerin yer
verdiği bir alana dönüştü. Aile
ve evlilik kavramlarını bilimsel
olarak ele alabilme fikri beni
çok heyecanlandırıyordu ve
doktora tezimi bu konuda yap-
maya karar verdim. Bu kararla
birlikte aile ve çift terapileri ile
ilgili çeşitli eğitimler almaya
başladım. Çok da şanslıydım

çünkü International FamilyT-
herapyAssociation(Uluslararası
Aile Terapisi Derneği) Başkanı
WilliamHiebert ilk kez Türki-
ye’ye gelmişti ve on kişilik  özel
bir eğitim grubu açmaya karar
vermişti. İki yıl süren bu eğitim,
o dönem aldığım eğitimler için-
de en önemlisiydi. Böylece bi-
limsel zeminde çift ve aile ko-
nusunda çalışmaya başladım. 

nMüzeyyen Hülya Günay:
Aile Bakanlığı bünyesinde dâ-
hil olduğunuz proje hakkında
neler paylaşmak istersiniz? 

nProf. Dr. A. Nilgün Canel:
2009-2010 yılları arasındaAile
ve Sosyal Politikalar Bakanlığı,
Aile Eğitiminde Müfredat ve
Materyal Geliştirme Projesi baş-
latmıştı ve tüm Türkiye’de kul-
lanılabilecek, aile ve evlilik ha-
yatında problem çözme, çatışma
çözme, ebeveynlik becerileri
gibi alanlarda rehber olabilecek
bir eğitim programının hazırlığı
içindeydi. Çok büyük bir ekip
oluşturuldu ve dünyada ki tüm
başarılı aile eğitim programları
Türkçe’ye çevrilerek başlandı.
Geniş ölçekli ve çok başarılı bir
projeydi. İki aşamalı bir pro-
jeydi, önce müfredat geliştirdik,
sonrada içeriklerini yazdık.  Aile
Yaşam Becerileri ve Aile ve Ev-

lilik Hayatı kitapçıklarını ha-
zırladık. Bu projede hemen he-
men bütün üniversitelerden,
çeşitli sivil toplum örgütlerinden
katılımlar oldu.Biz hazırladığı-
mız içerikleri onlara sunduk,
çalışmaların sonucunu birlikte
değerlendirdik ve geliştirdik.
Bu proje, aile ile ilgili çalışma-
larda beni de çok geliştiren ve
daha ileriye götüren bir kaza-
nım oldu. 

nMüzeyyen Hülya Günay:
Aile kapalı bir kutu, aile ile
hemhal olan bir bilim insanı
olarak nelerle karşılaşıyor-
sunuz, nelere şaşırdınız, ai-
lenin yüklemeleri toplumdan
topluma değişiyor mu? 

nProf. Dr. A. Nilgün Canel:
Aile ile ilgili kavramlar temel
bilimsel zeminde değişmez çün-
kü insan oluşumuzun ortak te-
malarını, hedeflerini, amaçlarını
kapsar. Sonuçta bilim evrensel-
dir ve aile ve çift olmak da bi-
limsel olarak ele alındığında
aynı evrensel temalara sahiptir.
Ancak aile konusunda sahip
olunan sorun alanları toplum-
lara göre farklılıklar gösterebilir.
Tabiki ben bu soruya sahip ol-
duğumuz sorun alanları açısın-
dan cevap vereceğim.Bu soru-
nun cevabı aslında çok kapsamlı
bir seminer konusu olabilir. Ör-
neğin ilk aklıma gelen Simel
Parlak’ın araştırmasını yaptığı
ve benim kaleme aldığım son
kitabımız Ferdengeçti Çiçekleri
oldu. Çünkü bu kitap ülkemizde
çok az ele alınmış bir konu olan
baba şiddetini anlatıyor ve ül-
kemizde böyle bir sorun var.
Ama maalesef ‘baba şiddeti’ gibi
bir sorunumuz olduğunun far-
kında bile değiliz.Oysa Türki-
ye’de böyle bir gerçekliğimiz
var. Simel Parlak araştırma so-
nuçlarını getirdiği zaman, so-
nuçları analiz ederken bunu ki-
tap yapmalıyız, hikâyeleştirme-
liyiz ve duyurmalıyız diye dü-
şündük. Bu amaçla öncelikle
Baba Şiddetine Uğrayan “Ben”in
Utanç Karmaşası başlıklı araş-
tırmaya dair ilk makaleyi yazdık.
Ardından da elde ettiğimiz so-
nuçları kapsayan ve temelde
babanın önemini anlatan bir
kitap yazmaya karar verdik.
Çünkü baba şiddeti kavramını
internette aratın hiçbir şey bu-
lamazsınız. Bizden önce ülke-

mizde bu konuyu neredeyse
kimse araştırmamış. Psikolojik
süreçleri açısından doğru düz-
gün ele alınmamış bir konu.
Türkiye’de böyle bir gerçeklik
var, ama insanlar bunu o kadar
normalleştirmişler ki görmü-
yorlar, fark etmiyorlar. 

Gene ülkemizde sorun olarak
ele alabileceğimiz ve aile ve
çift olma konusunda en fazla
danışma odalarına yansıyan bir
diğer önemli konuda ülkemizde
aile yapısının çok koruyucu ve
bağımlı özelliklere sahip olması.
Bağımlı aile yapıları faydadan
çok zarar verir çünkü aile ola-
bilmek için önemli olan bağım-
lılık değil bağlılıktır. Bağımlı bir
aile yapısı birey olmayı zorlaş-
tıran, imkânsızlaştıran bir ya-
pıdır. Bu yapı, kişiyi çocuklarını
kontrol etmek isteyen, duygu,
düşünce ve değer yapılanma-
larında kendi muhakemelerini
yapmalarına izin vermeden on-
lar adına karar verebileceğini
düşünen aşırı koruyucu ve kont-
rolcü ebeveynlere dönüştürüyor.
Biz hayat boyu çocuklarına sahip
çıkan ve destek verebilen bir
toplumuz. Ama bu kadar koru-
yucu, çocuk odaklı, farklılaş-
maya müsaade etmeyen ebe-
veynliklerde riskli olan şey, böyle
bir ortamda kişinin birey ol-
masının ve kendisini gerçekleş-
tirmesinin mümkün olamaması.
Aileden farklı düşünmek, farklı
davranmak, farklı değer yargı-
larına sahip olmak hatta farklı
partiye oy vermek ülkemizdeki
ailelerin çok azının kabul ede-
bileceği durumlar. Bizim ülke-
mizde ailelerin sizi istedikleri
yerde tutmalarının, size iste-
diklerini yaptırmalarının çok
kuvvetli bir silahı var. Eğer on-
ların istedikleri gibi davranmaz-
sanız o zaman sizi ‘hayırsız
evlat’ olmakla suçluyorlar. Ül-
kemizde ailenin çocuğa ve gence
en büyük kronik kaygı yükle-
mesi budur. Herkes bu cümleye
gerçek amacından bağımsız ola-
rak, kendi egosunu yükler ve
çocuk ya da gençailenin istediği
gibi davranmazsa, hayırlı evlat
olamayacağı tehdidi ile yönetilir.
Bu da kişinin farklılaşmasını,
yani kendi duygu, düşünce ve
eylemlerini aileninkinden ay-
rıştırabilmesini imkansız hale
getirir. Bir insan tabiki ailesi ile
aynı düşüncelerde, değerlerde
buluşabilir. Ancak
önemli olan bü-
tün bunların
k i ş i n i n
k e n d i
muha-
keme-
si ile
kaza-
n ı l -
m ı ş ,
ü z e -
rinde
d ü ş ü -
nülmüş,
deneyim
ve muhake-

me ileelde edilmiş, karar veril-
miş olarak içselleştirilmiş ol-
masıdır. Aksi takdirde kişi, ai-
lenin yüklediği kronik kaygıyı
kendi kaygısı zannetmeye başlar
ve bu kaygıdan
özgürleşerek
kendi duygu
düşünce ve de-
ğer yapısını
oluşturamadığı
için aslında bi-
reysel gelişimini
de tamamlaya-
maz. Yetişkin bi-
riyle evlendiğinizi
sanırsınız ama
karşınızdaki ne
kadar yetişkin gö-
zükse de, çocuk
ruhunun gelişme-
mişliğine hapsol-
muş bir egoyla ya-
şıyor olabilir. Yetişkin kişi, kendi
ile ilgili farkındalığına kavuşmuş,
kişiliğini, kimliğini geliştirebilmiş
olmalı. Bunun aksi bir yaklaşım
kişiyi birey yapmıyor. Hayat
boyu bağımlı bir yapının içinde
sürüklenmesine sebep oluyor. 

Ülkemizde aileler çocuklarını
kendi varoluşlarının garantisi
olarak görüyorlar ve onları sü-
rekli kontrol edebilecekleri bir
alanda tutmaya çalışıyorlar. Ken-
di bilmedikleri, tanımadıkları
bir alana geçmelerini, kendi va-
roluşları için bir tehlike olarak
gördüklerinden bu tavrı değiş-
tirmeyi hiç düşünmüyorlar. Ör-
neğin ülkemizde “anne ben ev-
leneceğim” cümlesine verilen
yanıt, ‘nasıl biri, iyi mi kötü
mü’den önce ‘nereli’ diye sormak.
Yani aile diyor ki ‘benim bilme-
diğim alana geçemezsin, o za-
man seni yönetemem, o aileyi
yönetemem’. Bunun gibi ele ala-
bileceğimiz pek çok konu var. 

nMüzeyyen Hülya Günay:
Ergen ebeveyn çatışmasının
ileri boyutlarında, çocukların
bir takım bağımlılıklar geliş-
tirmesi, aile değerlerine aykırı
aşırı tepkisel davranışlarını
nasıl değerlendirirsiniz? 

nProf. Dr. A. Nilgün Canel:
Bağımlılıkların kaynağının kötü
arkadaş çevresi olduğu zanne-
diliyordu ama son yıllarda hem
dünyada hem ülkemizde yapı-
lan araştırmalar, bir numaralı
sebebin aile olduğunu göster-
di.Aslında çocuk veya ergen,
kim olduğu sorusuna cevap bu-

labildiği, birey olmayı ba-
şarabildiğinde, riskli

davranışlara sap-
ma, bağımlı

olma ihtimali
a za l ı yo r.
Duygu ve
düşünce-
lerine, se-
çimleri-
ne, eylem
ve çabala-
rına değer

verilen ai-
lelerde bü-

yüyen çocuk-
ların, evrensel

ahlaki değerleri içselleştirme
ihtimalleri çok daha yüksek.
Ama ailenin,çocuğun birey olma
çabasını yanlış değerlendirip
‘kötüsün, yanlış- sın, günahkâr-

sın’ gibi kronik
kaygı cümlele-
r i
yüklemesi,ço-
cukta suçluluk
d u y g u l a r ı
oluşmasına
ve yabancılaş-
maya sebep
oluyor. Çün-
kü ergenlik
çağının en ti-
pik sorusu,
E r i c E r i k -
son’dan bi-
liyoruz ki,
“ben ki-

mim” sorusunun peşi-
ne düşmek.‘Ben kimim’ soru-
sunun peşine düşerken sadece
aileye değil topluma ve kendine
de kim olduğunu ispatlamaya
çalışacak. Kim olduğu sorusu-
nun arayışı içerisinde davra-
nırken bir yandan da diyor
ki,‘bakın ben bir bireyim, sizin
yapışık parçanız değilim, benim
kendime özgü bir değer yargım
var, benim bir düşünce yapım
var, beni duyun, beni görün,
beni kabul edin’. Fakat aile eğer
çocuğun bu kimlik arayışını bir
tehlike olarak görüyorsa, o za-
man bu farklılık karşısında eleş-
tirel bir tavır takınmaya, hatta
bu tavrı bir baskı ya da bazen
cezalandırmaya çevirmeye mey-
lediyor. Oysa şu değişmez bir
kuraldır ki: ‘aile içinde ne kadar
çok baskı, ne kadar çok kabul
edememe, ne kadar çok ceza-
landırıcı davranış varsa, çocukta
da o kadar çok ekstrem davranış
göreceğiz’. Ayrıca aile danış-
manlığı açısından sorunlu ergen
sembolik olarak, ‘bu ailede bir
sorun var, bu ailenin değişmesi
lazım’ diyen kişidir. 

Aileler mükemmel çocuk ye-
tiştirmek istiyor. Oysa ‘mükem-
mel iyinin düşmanıdır’ diye bir
söz var. En mükemmel çocuğu
yetiştirmek için çabalamak, o
çaba değerli bir çaba olsa da
çocuğun gerçek potansiyellerini,
ihtiyaçlarını kaçırmak anlamına
da gelebiliyor. Aile çocuğun öz
yapısını, eğilimlerini, yetenek-
lerini görmezden gelebiliyor.
Ayrıca çocuklar mükemmel var-
lıklar olarak doğmuyorlar. Aile
olmak demek, çocukların ha-
taları karşısında gerekli eğitimi
verebilmek demek aslında. Ço-
cuk tabii ki hata yapacak ki
seni de beraberinde ebeveyn
yapsın. Kişinin kendisini ve po-
tansiyelini geliştirebilmesinin
en önemli gerekliliklerinden
bir tanesi hatalardan öğren-
mektir. Çocuklar genellikle ai-
lelerinin istemediği davranışları
sergilerler.Önemli olan ailenin
bu davranışlardan kendisi ile
ilgili doğru çıkarımlar da bulu-
nabilmesi, bunu bir eğitim fırsatı
olarak değerlendirebilmesidir. 
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MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Prof. Dr. Nilgün Canel: Bağımlı aile
yapıları faydadan çok zarar verir
çünkü aile olabilmek için önemli
olan, bağımlılık değil bağlılıktır
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